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سعید جلیلی: تجویز »برجام« به عنوان 

راه حل، تکرار یک تجربه تلخ است

تشکیل کارگروه راهبری طرح 
فشارافزایی میدان پارس جنوبی
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رییس سازمان امور مالیاتی: تکریم 
مودیان، گفتمان نظام مالیاتی در دوره 

4تحولی جدید است

رئیس سازمان سینمایی: پرده 
سینماها نباید از فیلم های کودک 

6و نوجوان خالی بماند

فرماندار رباط کریم: به  اعتبار دولت و 

حقوق مردم نباید خدشه وارد شود

سرمایه گذاری مشترک ایران و امارات و 

صادرات محصول به کشورهای ثالث
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وزیر راه و شهرسازی :  افزایش پیشنهادات 
خارجی برای سرمایه گذاری در بنادر ایران
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قربانی: حریفان تیراندازان ما 

به روزترین تجهیزات را دارند
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استان  تهران 11

استاندار تهران: ساخت برخی از ناحیه های 

صنعتی تابع استاندارهای لازم نبوده است 
 اســتاندار تهــران بــا اشــاره بــه ســاماندهی ناحیــه و 
ــوه  ــکالاتی در نح ــرد: اش ــام ک ــی اع ــهرک های صنعت ش
ــی  ــهرک های صنعت ــا و ش ــی از ناحیه ه ــکل گیری برخ ش
ــتانداردهای لازم  ــع اس ــا تاب ــاخت آنه ــه س ــود دارد ک وج

ــد..... نبودن 12 2

12

 خاندوزی : سهم دلار در تسویه های تجاری
 به ۱۰ درصد رسیده است

کارگــروه راهبــری طــرح فشــارافزایی، حفــظ و نگهداشــت تولیــد 
ــاغ مدیرعامــل شــرکت ملــی  ــا اب ــی ب ــارس جنوب میــدان گازی پ
ــر  ــاون وزی ــر، مع ــران تشــکیل شد.محســن خجســته مه ــت ای نف
نفــت )رئیــس کارگــروه( در احــکام جداگانــه ای مدیــر برنامــه ریزی 

تلفیقــی، مدیــر توســعه و مهندســی  ....

اطاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر   
کاربران  ارتباطات  برای  گفت: 
چندین  خارجی،  کاربران  با  ایرانی 
پیام رسان و سکوی ارتباط تصویری 
ایمو،  اسکایپ،  همچون  خارجی 
تایم، دیسکورد و  آی مسیج، فیس 
حال  در  محدودیتی  هیچ  بدون   ...

فعالیت هستند.
ایرنا،  دولت  خبرنگار  گزارش  به 
»عیسی زارع پور« در حاشیه جلسه 
در  دولت  هیأت  چهارشنبه  روز 
مشکات  درباره  خبرنگاران  جمع 
بازنشستگان شرکت مخابرات ایران 
گفت: سهامداران مخابرات و هیأت 
مدیره پیش از این تفاهم نامه ای را با 
وزارت ارتباطات امضا کردند که باید 
به این تعهد پایند باشند و آنچه به 
قول  مخابرات  شرکت  بازنشستگان 

دادند، انجام دهند.
در  مخابرات  شرکت  افزود:  وی 
دارد  مسئولیت  خود  تعهد  اجرای 
وزارت  به  شرکت  این  مسئولان  و 
که  شدند  متعهد  هم  ارتباطات 
به  را  گذشته  سال  تعرفه  افزایش 
موضوع بازنشستگان اختصاص دهند 
ولی متأسفانه به تعهدات خود عمل 

نکردند.
وزارت  اینکه  بر  تأکید  با  زارع پور 
مشکل  مسئول  ارتباطات 

مخابرات  شرکت  بازنشستگان 
برخی  اینکه  کرد:  تأکید  نیست، 
و  می دهند  غلط  آدرس  رسانه ها  از 
زمینه  این  در  را  ارتباطات  وزارت 

مسئول می دانند، درست نیست.
۴۰ میلیون کاربر در پیام رسان های 

داخلی فعالیت می کنند
موج سواری  درباره  زارع پور 
فیلتر  رفع  برای  بیگانه  رسانه های 
پیام رسان های خارجی اظهار داشت: 
فراهم  به  موظف  ارتباطات  وزارت 
تسهیل  برای  لازم  ابزارهای  کردن 
که  زمانی  و  است  مردم  ارتباطات 
یک پیام رسان خارجی با محدودیت 
مواجه می شود، باید زمینه جایگزینی 
پیام رسان های داخلی را فراهم کنیم.

وزیر ارتباطات درباره مشکل ارتباط 
خارجی  کاربران  با  ایرانی  کاربران 
کاربران  ارتباطات  برای  گفت: 
چندین  خارجی،  کاربران  با  ایرانی 
پیام رسان و سکوی ارتباط تصویری 
ایمو،  اسکایپ،  همچون  خارجی 
تایم، دیسکورد و  آی مسیج، فیس 
حال  در  محدودیتی  هیچ  بدون   ...

فعالیت هستند.
 ۹۰ از  بیش  افزود  همچنین  وی 
کاربران  پیام رسانیِ  تعامات  درصد 
است  کشور  داخل  در  و  یکدیگر  با 
بلوغ  به  هم  داخلی  پیام رسانهای  و 

به  خدمت رسانی  برای  کافی 
همه مردم رسیده اند.

 ۴ اینترنتی  مشکل  رفع 
روستای سیستان و بلوچستان 

در روزهای آینده
فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
مشکات  درباره  اطاعات 
اینترنتی در استان هایی نظیر 
هم  بلوچستان  و  سیستان 
توضیح داد: در بین چند هزار 
و  سیستان  استان  روستای 
بلوچستان فقط در ۱۴ روستا 
خط  در  مشکل  بروز  به دلیل 
انتقال اشکالاتی ایجاد شد که تا روز 
گذشته مشکل ۱۰ روستا حل شد و 
در روزهای آینده مشکل ۴ روستای 

باقی مانده هم حل خواهد شد.
امسال  آیا  اینکه  درباره  زارع پور 
بسته های اینترنتی با افزایش قیمت 
کرد:  تصریح  بود،  خواهند  همراه 
اینترنتی  بسته های  تعرفه  آخرین 
مربوط به سال ۹۶ است و در دولت 
وجود  قیمت  افزایش  سیزدهم 
نداشته است؛ از طرفی سال گذشته 
بسته های زیر قیمت حذف شد اما 
اپراتورها بسته های جدیدی معرفی 

نکردند.
وی ادامه داد: موضوع افزایش قیمت 
که  چرا  است؛  بررسی  حال  در 
دستمزد،  هزینه ها،  افزایش  به دلیل 
تجهیزات،  و  دلار  قیمت  افزایش 
اپراتورهای  را  پیشنهادهایی 
نیاز  صورت  در  که  کردند  مطرح 
انجام  دراین باره  لازم  اطاع رسانی 

خواهد شد.
این  هدف  البته  داد:  ادامه  زارع پور 
است که به مردم فشاری وارد نشود 
افزایش  برای  هم  اپراتورها  ولی 
کیفیت خدمات، باید سرمایه گذاری 

لازم را دراین باره انجام دهند.
۹۶ درصد سازمان ها به پنجره واحد 

خدمات دولت متصل شدند
اطاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
آیا همه  این سؤال که  به  در پاسخ 
پنجره  به  وزارتخانه ها  و  سازمان ها 
شده اند  متصل  الکترونیک  واحد 
درصد   ۹۶ حدود  گفت:  خیر،  یا 
خدمات  واحد  پنجره  به  سازمان ها 
امیدواریم  و  شدند  متصل  دولت 
هم  باقی مانده  وسازمان های  ادارات 
رسانه ها  مطالبه گری  و  مساعدت  با 

به این پنجره متصل شوند.
این  به  که  سازمان هایی  درباره  وی 
پنجره ها متصل نشدند، توضیح داد: 
دانشگاه علوم پزشکی، دانشگاه آزاد، 
بخش هایی از وزارت جهاد کشاورزی، 
سازمان هدفمندی یارانه ها به پنجره 
واحد وصل نشده بودند که در حال 
انجام مقدمات لازم برای پیوستن به 

این پنجره هستند.
اطاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
 ۱۴۰۲ بودجه  لایحه  به  اشاره  با 
که به موضوع پنجره واحد خدمات 
دولت هم پرداخته است، گفت: در 
دیگر  بار  تکلیف  این  بودجه  قانون 
آمده است و همه دستگاه ها مکلف 
ارائه  و  واحد  پنجره  در  حضور  به 
خدمات به میزان ۱۰۰ درصد شدند.

هزار   ۳ از  بیش  کرد:  تأکید  وی 
طریق  از  عزیز  مردم  برای  خدمت 
پنجره واحد فراهم است و امیدواریم 
را  شده  تعریف  خدمت  هزار   ۶ هر 
سرانجام  به  واحد  پنجره  اساس  بر 

برسانیم.
برای  کرد:  خاطرنشان  زارع پور 
ثبت نام متولدین ۱۴۰۱ در خصوص 
دریافت تسهیات جدیدی که دولت 
در طرح جامع پیش بینی کرده بود، 
کردند.  مراجعه  نفر  میلیون  چند 
هم  درسی  کتب  ثبت نام  همچنین 
از طریق همین پنجره واحد خدمات 

اعمال شد.

وزیر ارتباطات در حاشیه جلسه هیأت دولت: چند پیام رسان و سکوی 

ارتباط تصویری برای ارتباط با کاربران خارجی در کشور فعال است

سازمان  در  فقیه  ولی  نماینده   
دامپزشکی کشور گفت: امروز ارزش 
هزار   ۲ دنیا،  در  حال  بازار  مالی 
این  در  ما  که  است  دلار  میلیارد 
ناچیزی  بسیار  سهم  مالی  گردش 

داریم.
الاسام  حجت  ایرنا  گزارش  به 
حسینی  اسماعیل  والمسلمین 
غذای  همایش  در  چهارشنبه  روز 
حال که در سالن اجتماعات شهید 
اظهارکرد:  برگزار شد  اهواز  فریدنیا 
مکتب  ترویج  خاستگاه  خوزستان 
ایران  سراسر  در  )ره(  بیت  اهل 
معارف  ورود  دروازه  اهواز  و  است 
استان  سایر  به  آن  انتشار  و  شیعه 
ها است. این استان مهد علم، تمدن 
مهمی  مقاطع  در  کشور  تعالی  و 
بوده و علمای بزرگی دارد که تمام 
مکتب  شاگرد  سال  ده ها  روحانیت 

آنها بودند.
مهد  همواره  خوزستان  افزود:  وی 
انسان های پاک باخته ای بوده که 
در دفاع از کیان این مرزوبوم جان 
ده ها  آمار  و  کردند  تقدیم  را  خود 
هزار شهید باعث عزت و سربلندی 
این استان است. حوزه علمیه اهواز 
از حوزه های برجسته کشور است و 

طاب و روحانیون آن اهل تحقیق، 
مطالعه و عمل هستند.

سازمان  در  فقیه  ولی  نماینده 
اداره  گفت:  کشور  دامپزشکی 
مبنای کلمه حال  بر  نظام هستی 
چرخش  مدار  خداوند  یعنی  است 
اداره  و  باران  نزول  ماه،  خورشید، 
داده  قرار  حال  محور  بر  را  عالم 
است لذا راه رشد انسان و تعالی او 

بر مدار حال است.
وی افزود: ما در صنعت حال، بسیار 
عقب هستیم و استان خوزستان می 
تواند بخشی از این عقب ماندگی را 
با  انگلیس  کشور  در  کند.  جبران 
مسلمانان  جمعیت  اینکه  وجود 
تنها پنج درصد است اما ۱۵ درصد 
کشور  این  بازار  در  حال  گوشت 
درصد   ۱۰ یعنی  شود  می  عرضه 
از گوشتی که عرضه می شود برای 

غیرمسلمانان است.
منظور  به  داد:  ادامه  حسینی 
بودن  حال  از  مردم  اطمینان 
بر  ناظر  روحانیون  مصرفی،  گوشت 
دام  های  کشتارگاه  در  ذبح شرعی 
بوده  مستقر  کشور  سراسر  طیور  و 
می  انجام  را  ذبح  بر  نظارت  کار  و 

دهند.

سازمان  در  فقیه  ولی  نماینده 
امروز  گفت:  کشور  دامپزشکی 
در  حال  تجارت  مالی  گردش 
و  است  دلار  میلیارد  هزار   ۲ دنیا 
ما در این گردش مالی سهم بسیار 
ناچیزی داریم. باید اعتراف کنیم که 
ما نسبت به تجارت حال در داخل 

و خارج کشور کوتاهی کردیم.
وی افزود: سالیانه میزان واردات ما 
از تجارت حال در کشور حدود ۱۲ 
میلیارد دلار و صادرات ما از حال 
بسیار  که  بوده  دلار  میلیارد  چهار 
ناچیز است لذا همه ارگان هایی که 
دارند  سزایی  به  نقش  صادرات  در 
باید کمک کنند تا بخش خصوصی 

در صادرات موفق باشد.
گوشت  امروزه  کرد:  بیان  حسینی 
در سبد غذایی نشانه امنیت غذایی 
است و اگر این کالا از سبد غذایی 
حذف شود سفره ها دچار ناامنی و 
تزلزل می شود لذا در بحث گوشت 
حال، ذابحین بسیار مهم هستند و 

باید در ردیف اول قرار بگیرند.
نماینده مردم خوزستان در مجلس 
گفت:  همچنین  رهبری  خبرگان 
امنیت  و  سامت  به  حال  غذای 
آثار و برکات  جامعه کمک کرده و 

خواهد  مردم  زندگی  در  بسیاری 
داشت.

اظهار  حیدری  محسن  الله  آیت   
به  بارها  قرآن  در  خداوند  کرد: 
موضوع امنیت غذایی و غذای حال 
اشاره کرده و منظور از امنیت غذایی 

بیانگر امنیت همه جانبه است.
نماینده مردم خوزستان در مجلس 
امنیت  گفت:  رهبری  خبرگان 
هم  حال  غذای  شامل  غذایی 
می شود و تا زمانی که غذایی حال 
نباشد برای مسلمانان قابل خوردن 
محورهای  از  یکی  بنابراین  نیست 
حال  غذای  مسئله  غذایی  امنیت 

است.
نمایندگی  نهاد  افزود:  وی 
سازمان  در  رهبری  معظم  مقام  
گذشته  های  سال  از  دامپزشکی، 
را  مختلفی  برنامه های  امروز  به  تا 
در  حال  غذای  تامین  راستای  در 
کشتارها  بر  و  داشته  کار  دستور 

نظارت شرعی دارد.
بحث  گفت:  حیدری  الله  آیت 
امنیت غذایی و غذای حال همواره 
جایگاه  و  داشته  بسیاری  اهمیت 
ذبح  بحث  زیرا  است  بالا  بسیار  آن 
جامعه  امنیت  و  سامت  به  شرعی 

کمک می کند.
منفی  تاثیر  حرام  غذای  افزود:  وی 
در  آن  آثار  و  داشته  انسان  روی 
بنابریان  شد  خواهد  نمایان  زندگی 
کار ذابحین و روحانیون ناظر بسیار 

مهم است.
ذبح  یا  ذبح شرعی  ایرنا  گزارش  به 
دستورهایی  مجموعه  به  اسامی 
اسام  دین  در  که  می شود  گفته 
حیوانات  بریدن  سر  شیوه   برای 
بریدن  با  که  است  شده   توصیه 
حیوان  گردن  چهارگانه  رگ های 

تحقق پیدا می کند.

سهم ایران از تجارت حلال دنیا بسیار ناچیز است



سیاسی
خبر

سرمایه گذاری مشترک ایران 
و امارات و صادرات محصول به 

کشورهای ثالث

به  تواند  امارات می  اینکه  بر  تاکید  با  کنفدراسیون صادرات  رئیس 
شریک اول تجاری ایران تبدیل شود، گفت: تولید محصول مشترک 
به  صادرات  به  منجر  تواند  می  کشور  دو  تولیدکنندگان  سوی  از 

کشورهای ثالث شود.
به نقل از کنفدراسیون صادرات ایران، محمد لاهوتی در گردهمایی 
تجار ایرانی با رؤسای اتاق های بازرگانی امارات متحده عربی با اشاره 
ارتباطات تجاری شکل گرفته بر  امارات و  ایران و  به روابط دیرینه 
این بستر گفت: روابط تجاری ایران و امارات همواره از اهمیت ویژه ای 
برای دو کشور برخوردار بوده و هم اکنون نیز مطابق با آمار گمرک 
جمهوری اسلامی ایران، در سال ۱۴۰۱ امارات متحده عربی اولین 

شریک وارداتی و سومین شریک صادراتی ایران بوده است.
سرمایه  دیگر،  سوی  از  افزود:  ایران  صادرات  کنفدراسیون  رئیس 
در  ایرانی  تجار  و  اقتصادی  فعالان  از سوی  گسترده ای  گذاری های 
و  گسترش  دنبال  به  طرف  دو  اکنون  هم  و  گرفته  صورت  امارات 
توسعه روابط تجاری دوجانبه و سرمایه گذاری های مشترک جهت 

انجام صادرات به کشورهای ثالث هستند.
است  مزایایی  جمله  از  انرژی  و  ارزان  کار  نیروی  لاهوتی،  گفته  به 
که سرمایه گذاران امارات متحده عربی در ایران می توانند به عنوان 
مزیت در این حوزه بر روی آن حساب کنند و با توجه به مزیت هایی 
که وجود دارد در حوزه هایی همچون اکتشاف و استخراج معادن با 
محوریت مس، روی، کشت گلخانه ای و تولید محصولات کشاورزی، 
پتروشیمی، خدمات فنی و مهندسی و ساخت هتل در ایران سرمایه 

گذاری جدی داشته باشند.
وی با بیان اینکه با توجه به شناختی که از مزیت های سرمایه گذاری 
در ایران داریم، امیدواریم بتوانیم همکاری های مناسبی را میان دو 
سال های  طی  ایرانی  تولیدکنندگان  کرد:  تصریح  زنیم،  رقم  کشور 
گذشته در حوزه تولید و صادرات مصالح ساختمانی گام های جدی 
محصول  یا صادرات  مشترک  تولید  به صورت  می توانند  و  برداشته 
مشترکی  همکاری  امارات،  پروژه های ساختمانی  در  استفاده  جهت 

را رقم زنند.
رئیس کنفدراسیون صادرات ایران در ادامه سخنان خود با اشاره به 
توانمندی تولیدکنندگان ایرانی در حوزه تولید و صادرات محصولات 
غذایی خاطرنشان کرد: در این حوزه نیز می توان سرمایه گذاری هایی 
شکل  اماراتی  و  ایرانی  شرکت های  میان  ونچر  جوینت  صورت  به 
گرفته و محصول تولیدشده علاوه بر توزیع در بازار امارات، به سایر 

کشورهای دنیا نیز صادر گردد.
وی همچنین به توانمندی ایران در حوزه محصولات مرتبط با حوزه 
فناوری اطلاعات اشاره و اظهار داشت: زمینه ها و پتانسیل های زیادی 
جهت همکاری مشترک در حوزه محصولات دانش بنیان، تولیدات 
اقتصاد دیجیتال وجود دارد که  با حوزه فناوری اطلاعات و  مرتبط 
امارات  و  ایران  میان  مشترک  همکاری  فضاهای  جمله  از  می تواند 

باشد.
پزشکی  تجهیزات  و  دارو  تولیدکنندگان  اینکه  بیان  با  لاهوتی 
تولید  برای  مشترک  گذاری  سرمایه  و  همکاری  به  علاقمند  ایران 
محصول در امارات و صادرات به سایر کشورهای دنیا هستند، گفت: 
پیشرفت های قابل توجهی در حوزه داروهای نوترکیب و نیز داروهای 
مرتبط با بیماری های خاص در ایران صورت گرفته که قابلیت سرمایه 

گذاری مشترک از سوی سرمایه گذاران اماراتی دارد.
این فعال اقتصادی در ادامه به مشکلات پیش روی تجار و فعالان 
افتتاح حساب  اقتصادی اشاره و خاطرنشان کرد: محدودیت بر سر 
بانکی شرکتی با سهامدار ایرانی، عدم بهره مندی شرکت های ایرانی 
حساب  افتتاح  محدودیت  نیز  و  امارات  بانکی  تسهیلات  و  مزایا  از 
شخصی برای ایرانیان مقیم امارات در کنار موانع مرتبط با استخدام 
کارمند دارای پاسپورت ایرانی برای شرکت های ثبت شده در امارات 
وجود دارد که امیدواریم بتوانیم با کمک دوستان خود در اتاق های 

بازرگانی امارات متحده عربی آنها را برطرف نمائیم.
رئیس کنفدراسیون صادرات ایران در بخش دیگری از سخنان خود 
گفت:  و  پرداخت  ایران  صادرات  کنفدراسیون  جایگاه  تشریح  به 
کنفدراسیون صادرات ایران با دارا بودن ۳۴ تشکل صادراتی که ۸۰ 
درصد از صادرات غیرنفتی ایران را راهبری می نماید که بر این اساس 
نامه جهت همکاری های  آمادگی فراهم سازی زمینه امضای تفاهم 

مشترک میان شرکت های اماراتی با همتایان ایرانی را دارد.

تشکیل کارگروه راهبری طرح 

فشارافزایی میدان پارس جنوبی
کارگروه راهبری طرح فشارافزایی، حفظ و نگهداشت تولید میدان گازی پارس 

جنوبی با ابلاغ مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران تشکیل شد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از شرکت ملی نفت ایران، محسن خجسته مهر، 
معاون وزیر نفت )رئیس کارگروه( در احکام جداگانه ای مدیر برنامه ریزی تلفیقی، 
مدیر توسعه و مهندسی )دبیر کارگروه(، مدیر نظارت بر تولید نفت و گاز، مدیر 
امور مالی، مدیر سرمایه گذاری و کسب و کار، مدیر پژوهش و فناوری شرکت 
ملی نفت ایران، مدیرعامل و مدیر مهندسی و ساختمان شرکت نفت و گاز پارس 
و مجری طرح حفظ و نگهداشت تولید میدان گازی پارس جنوبی را به عضویت 
در کارگروه راهبری طرح فشارافزایی، حفظ و نگهداشت تولید میدان گازی پارس 
جنوبی منصوب کرد. بر اساس این گزارش، توسعه اولیه میدان گازی پارس جنوبی 
با تکمیل عملیات اجرایی ۲۴ فاز استاندارد به زودی به اتمام رسیده و با عنایت به 
روند رو به رشد مصرف گاز در کشور، ضروری است پس از این حفظ و نگهداشت 
تولید پایدار و حداکثری از این میدان مشترک در اولویت قرار گرفته و در این 
خصوص اقدامات عاجل به عمل آید. از آنجایی که راهبری صحیح و مؤثر نقش 
حیاتی در پیشبرد اهداف طرح های کلان صنعتی دارد، کارگروه راهبری طرح حفظ 
و نگهداشت تولید میدان گازی پارس جنوبی تشکیل و از این طریق برنامه های 
توسعه آتی در حوزه پارس جنوبی به طور مستمر مورد ارزیابی و کنترل قرار گرفته 

و موانع احتمالی بر سر راه اجرای صحیح و به موقع این طرح، مرتفع می شود.

از  زدایی  دلار  به  اشاره  با  خاندوزی 
سهم  اکنون  هم  گفت:  تجارت  چرخه 
دلار در تسویه های تجاری به کمتر از 

۱۰ درصد کاهش پیدا کرده است.
احسان  سید  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
اشاره  با  خبری  نشست  در  خاندوزی 
تولید،  رشد  و  تورم  مهار  بسته  به 
جلسات  بسته  این  برای  داشت:  اظهار 
متعددی برگزار شد و با هماهنگی هایی 
که شکل گرفت قرار شد کلیات بسته 
در جلسه شنبه شورای اقتصادی سران 
دومین  هم  امروز  شود.  تصویب  قوا 
تکمیل  هدف  با  اقتصاد  شورای  جلسه 

این بسته برگزار خواهد شد.
سخنگوی اقتصادی دولت افزود: رئیس 
از  امسال  ماه  فروردین  پنجم  جمهور 
و  اقدام  بسته  که  خواست  وزرا  همه 
اجرا برای تحقق شعار سال تهیه کنند 
تولید  رونق  و  اقتصادی  رشد  شاهد  تا 

باشیم.
دولت  اقتصادی  برنامه  انداز  چشم 

امیدوار کننده است
وی با بیان اینکه برنامه رفع موانع تولید 
دیده  بسته  این  در  اقدام  قالب ۱۱  در 
انداز  چشم  کرد:  تصریح  است،  شده 
برنامه های تیم اقتصادی دولت امیدوار 
خروجی  که  شکلی  به  است  کننده 
سال  و  قبل  سال  به  نسبت  را  بهتری 

۱۴۰۰ داشته باشیم.
وزیر امور اقتصادی و دارایی به انضباط 
مالی دولت اشاره کرد و گفت: در این 
به  بدهی  کنترل  دارد  بنا  دولت  راستا 
شبکه بانکی را به صورت جدی پیگیری 
اضافه  عمده  که  شود  توجه  باید  کند. 
برداشت بانکی از بانک مرکزی، مختص 

بانک های غیردولتی است.
بدهی ۶۸ درصدی بانک های دولتی به 

بانک مرکزی
بانک  بر اساس آخرین آمار  افزود:  وی 
بانک ها  بدهی  درصد   ۶۸ مرکزی، 
بانک های  به  متعلق  مرکزی  بانک  به 

غیردولتی است.
اقتصادی دولت درباره علت  سخنگوی 
عمده  گفت:  بانک ها،  به  دولت  بدهی 
تضمینی  خرید  از  ناشی  مسئله  این 

محصولات کشاورزی است.
بودجه ۱۰۴ هزار میلیارد تومانی برای 

خرید تضمینی گندم
امسال  بودجه  قانون  در  وی،  گفته  به 
برای  منابع  تومان  میلیارد  هزار   ۱۰۴
خرید تضمینی گندم پیش بینی شده 

است.
مالیات  به  اشاره  با  خاندوزی همچنین 
بر سوداگری نیز تصریح کرد: از مجلس 
بابت سرعت بخشیدن  شورای اسلامی 
تشکر  سوداگری  بر  مالیات  طرح  به 
این  اجرای  آماده  هم  دولت  می کنیم. 
طرح بعد از تصویب در شورای نگهبان 

است.
وی گفت: از اتاق اصناف و وزارت صمت 
مجوزهای  ارائه  در  تسهیل  بابت  هم 

صنفی تشکر می کنیم.
نیز  امسال  شد:  یادآور  اقتصاد  وزیر 
بخش های  و  مردم  نقش  افزایش 
مجوز  تسهیل  طریق  از  غیردولتی، 
کسب و کار، افزایش رقابت ها و اصلاح 
عدالت  سهام  در  مردم  که  نقشی 

داشتند، پیگیری می شود.
سهم دلار در تسویه های تجاری به ۱۰ 

درصد رسیده است
به موضوع  اشاره  با  ادامه  در  خاندوزی 
در  دلار  سهم  گفت:  دلارزدایی 
تسویه های تجاری به کمتر از ۱۰ درصد 
شبکه  اتصال  است.  کرده  پیدا  کاهش 
بانک های  پرداخت  شبکه  به  شتاب 
خوبی  اقدامات  از  هم  دیگر  کشورهای 
و  گرفته  انجام  راستا  این  در  که  بود 
بانک مرکزی پیگیر است تا کشورهای 

دیگر هم به این شبکه متصل شوند.
مبادله  سرعت  به  اینکه  بیان  با  وی 
قرار  کار  دستور  در  محلی  ارزهای  با 
دارد، گفت: اتصال شبکه شتاب کشور 
است.  شده  انجام  روسیه  شبکه  با 
مانند  دیگری  کشورهای  درخصوص 
ترکیه، عمان و عراق هم بانک مرکزی 

پیگیر انجام آن است.
برای  اقتصادی  پایاپای  مبادلات  شروع 

خروج دلار
وی افزود: از دیگر اقدامات مبادلات پایا 
پای این است که یکی از ظرفیت های 
آن اتحادیه پایاپای آسیایی است و در 
یا  اردیبهشت  اواخر  با در  همین راستا 
پایاپای  اتحادیه  اجلاس  خرداد  اوایل 

آسیایی در تهران برگزار خواهد شد.
اقدام  عنوان  به  کرد:  اضافه  خاندوزی 
پولی  پیمان های  توسعه  به  باید  بعدی 
اشاره کنم. ما تلاش می کنیم به تدریج 
کل  از  دلار  درصد   ۱۰ از  کمتر  سهم 
کمتر  هم  باز  کشور  خارجی  مبادلات 

شود.
با  بانکی  به شبکه  دولت  بدهی  تسویه 

انتشار اورال مالی اسلامی
شبکه  به  دولت  بدهی  مورد  در  وی 
سیاستی  بسته  در  کرد:  تصریح  بانکی 
بدهی های  تمام  که  شد  مقرر  دولت 
قالب  در  صرفاً  بانکی  شبکه  به  دولت 

انتشار اوراق مالی اسلامی رقم بخورد.
خاندوزی افزود: این موضوع دو اثر دارد؛ 
و  مشخص  دولت  بدهی  سررسید  اولاً 
برای  بدهی  ایجاد  ثانیاً  و  است  معین 

دولت هزینه سازتر خواهد شد.
جزئیات ثبت مجوزهای کسب و کار

اشاره  کار  و  کسب  مجوزهای  به  وی 
مربوط  مشکلات  حل  با  گفت:  و  کرد 
به مجوزهای ثبت محور، ما وارد دوره 
ایران  اقتصاد  در  نظارت  از  جدیدی 
و  می شویم  پسینی  نظارت  به  موسوم 
معطل  مجوز  صف  پشت  مردم  دیگر 

نخواهند ماند.
از  درصد   ۸۰ کرد:  اضافه  خاندوزی 
محور  ثبت  ما  صنفی  مجوز   ۲۸۰۰
بخش  مهم ترین  بخش  این  هستند. 
درگاه ملی مجوزها است و امیدوارم با 
اتاق اصناف بتوانیم به زودی  همکاری 
این مسئله را نیز به سرانجام برسانیم و 
مردم ما بتوانند ظرف ۳ روز مجوزهای 

خودشان را دریافت کنند.
قانون مالیات بر سوداگری حامی مردم 

است
وی در مورد اینکه مالیات بر سوداگری 
اظهار  با چه هدفی تنظیم شده است، 
بر  مالیات  قانون  از  تصویری  داشت: 
می شود  ارائه  سوداگرانه  فعالیت های 
قانون حامی  این  است.  که کاملًا غلط 
فعالیت های  علیه  و  زحمتکش  مردم 

سوداگرانه طراحی شده است.
قانون  این  داد:  ادامه  اقتصاد  وزیر 
با  دنیا  مختلف  کشور   ۱۷۰ در 
رفتار  تنظیم  هدف  با  مختلف  اسامی 
این  دارد.  وجود  اقتصادی  فعالیت های 
قانون علیه کسانی است که در بازار طلا 
و ارز و … با انباشت سرمایه، سودهای 

هنگفت بدست می آورند.
قانون،  این  بدون  کرد:  تاکید  وی 
را  تولیدی  دشوار  فعالیت  کس  هیچ 
سوداگرانه  دردسر  بدون  فعالیت  به 
با  خوشحالیم  امروز  نمی دهد.  ترجیح 
شکل گیری یک اراده واحد میان دولت 
ثمر  به  حال  در  قانون  این  مجلس،  و 

رسیدن است.
کرد:  تاکید  دولت  اقتصادی  سخنگوی 
امیدواریم با این قانون، نوسانات قیمت 
کاهش  مسکن  مثل  اصلی  دارایی های 

یابد.
صندوق های  مورد  در  خاندوزی 
مسئله  کرد:  تصریح  بازنشستگی 
صندوق های بازنشستگی یکی از موارد 
مالی  ناترازی  موجب  که  است  جدی 

دولت شده اند.
ناترازی در منابع و مصارف صندوق های 

بازنشستگی
وی افزود: یکی از بخش های مهم برنامه 
مهار تورم و رشد تولید دولت در حوزه 
ناترازی شدید صندوق های بازنشستگی 
است. اینکه چطور در یک دوره زمانی 
مشخص، صندوق های بازنشستگی باید 
به  را  از بدهی خود  حداقل ۲۰ درصد 
با  برنامه  این  دولت پرداخت کنند، در 
شده  مشخص  بندی  زمان  و  جزئیات 

است.
داد: در همین  ادامه  مقام مسئول  این 
لوایحی  نویس  پیش  کار  وزارت  زمینه 
برای حل این ترازی تهیه کرده است. 
اسلامی  شورای  مجلس  امیدواریم 
با  هم  زمینه  این  در  قضائیه  قوه  و 
سال های  در  تا  کنند  همکاری  دولت 
به  نسبت  بیشتری  اطمینان  از  آینده 
صندوق های بازنشستگی صحبت کنیم.

مساله های  کرد:  تصریح  وی 
آن  از  یکی  بازنشستگی  صندوق های 
ناترازی ها هستند که از گذشته به ما 
ارث رسیده است و متأسفانه هم اکنون 
با انباشتی از ناترازی ها مواجه هستیم.

حل مشکل صندوق های بازنشستگی با 
کمک سران قوا

خاندوزی اضافه کرد: این مسئله بدون 
و  شد  نخواهد  حل  قوه  سه  کمک 
امیدوارم با کمک مجلس و قوه قضائیه، 
بتوانیم این مسئله را حل و فصل کنیم.

وزیر اقتصاد همچنین با اشاره به سفر 
شاید  گفت:  سوریه  به  جمهور  رئیس 
مهم ترین محور مذاکرات رئیس جمهور 
مسئله  اسد،  بشار  جناب  و  کشورمان 
ایرانی  اقتصادی  فعالین  و  تجار  حضور 

در سوریه بود.
و  ایران  اقتصادی  توافقات  جزئیات 

سوریه
این  از  بخشی  کرد:  تصریح  وی 
حضور  مخاطرات  از  ناشی  مشکلات 
بود  سوریه  در  ایرانی  کالاهای  و  تجار 
که با توافق میان طرف ایرانی و سوری، 
بنا شد با تشکیل یک بیمه ضمانت، این 

نگرانی تجار برطرف شود.
موضوع  در  کرد:  تصریح  اقتصاد  وزیر 
گمرگ توافقات خوبی صورت گرفت تا 
گمرک ایران و سوریه به صورت برخط 
به یکدیگر متصل شوند و دیگر معطلی 
نداشته  ایران و سوریه  کالا در گمرک 

باشیم.
شهرک های  مسئله  وی،  گفته  به 
فنی  صادرات  از  استفاده  صنعتی، 
سوریه،  نیروگاه های  در  مهندسی  و 
و  ایران  مذاکرات  دیگر  بخش های 
سوریه در سفر جناب آقای رئیسی بود.

ادامه  در  دولت  اقتصادی  سخنگوی 
آمار  اعلام  در  تأخیر  علت  مورد  در 
هیچ  به  دولت  داشت:  اظهار  اقتصادی 
عنوان بنای حبس آمار و ارقام را ندارد.

نتایج  اعلام  در  تأخیر  علت  افزود:  وی 
سال  تورم  خصوص  در  آمار  مرکز 

۱۴۰۰، تغییر سال پایه بود.
که  سال  هر  کرد:  اضافه  خاندوزی 
با  بودیم  مواجه  پایه  سال  تغییر  با  ما 
اما  بودیم  تأخیرهای چند ماهه مواجه 
با تلاش دوستان این تأخیر به حداقل 

رسید.
برنامه دولت برای کاهش تورم

مورد  در  دولت  اقتصادی  سخنگوی 
برای  گذاری  سیاست  گفت:  نیز  تورم 
که  است  برنامه ای  نیازمند  تورم  مهار 
هر دو بخش تقاضا و عرضه را در نظر 
کلان  برنامه  کنار  در  معتقدیم  بگیرد. 
برای  را  شرایط  باید  تورم،  کنترل 
استمرار تولید فراهم کنیم تا از ناحیه 
کاهش  یا  توقف  و  تولیدکننده  زیان 
به مصرف کننده  تورم جدیدی  تولید، 

تحمیل نشود.
خدمات  و  کالا  قیمت  اگر  افزود:  وی 
هزینه های  افزایش  به  توجه  بدون  را 
افزایش  اجازه  و  کرده  میخکوب  تولید 
تولید صرفه  معقول قیمت داده نشود، 
اقتصادی اش را از دست داده و متوقف 
می شود و توقف یا کاهش تولید منجر 
به  قیمتی  افزایش  و  عرضه  کاهش  به 
مراتب بیشتر خواهد شد. مانند اتفاقی 

اساسی  کالاهای  اقلام  برخی  در  که 
شاهد بودیم.

اجازه  بنابراین  کرد:  اضافه  خاندوزی 
آنالیز  اینکه  بر  قیمت مشروط  افزایش 
قیمتی معقول از سوی تولیدکننده ارائه 
شده باشد، اجتناب ناپذیر است؛ و قطعاً 
منجر به افزایش عرضه و در بلندمدت 

کاهش قیمت می شود.
برنامه دولت برای تأمین مالی تولید از 

منابع بازار سرمایه
سخنگوی اقتصادی دولت در مورد بازار 
سرمایه تصریح کرد: بهترین کارکرد و 
ثمره هر بازار سرمایه در هر اقتصادی، 
مالی  تأمین  برای  آن  به  اتکای  توان 

پروژه های تولیدی است.
خاندوزی افزود: بنای دولت در ۱۴۰۲، 
برای  سرمایه  بازار  ظرفیت  از  استفاده 

تأمین مالی تولید است.
وی اضافه کرد: ابزارهای افزایش عرضه 
خود  توسط  بدهی  اوراق  انتشار  اولیه، 
شرکت ها و عرضه شرکت - پروژه های 
این  در  دولت  ابزارهای  عام،  سهامی 

مسیر خواهند بود.
پروژه  دو  مشخصاً  گفت:  اقتصاد  وزیر 
استخراج طلا و تغلیظ مس، دو پروژه 
بازار سرمایه  جذاب در سال جاری در 

خواهند بود.
به  عراق  ارزی  بدهی  تسویه  جزئیات 

ایران
مورد  در  دولت  اقتصادی  سخنگوی 
این  ایران تصریح کرد:  به  بدهی عراق 
صادرات  یکی  دارد؛  جنبه  دو  بدهی 
شرکت های غیر دولتی ایرانی به عراق 
است که با هیچ مشکلی مواجه نیست. 
مشکلات ما صرفاً در حوزه شرکت های 

دولتی است.
وی افزود: وزارت نفت و بانک مرکزی 
ایران مذاکرات بسیار خوبی را با کشور 
یک  نزدیک  تا  اند  داده  انجام  عراق 
ایران  بدهی های گازی  از  میلیارد دلار 
بدهی های  از  بخشی  و  ترکمنستان  به 
ایران از به بانک توسعه اسلامی از محل 
عراق   TBI بانک  در  ایران  مطالبات 

پرداخت شود.
رشد نقدینگی مهار شد

رشد  کنترل  مورد  در  خاندوزی 
نقدینگی تصریح کرد: افزایش پایه پولی 
به معنای این نیست که دولت اقدام به 
کرده  اقتصاد  به  پرقدرت  پول  تزریق 
منشاء های  از  است  ممکن  زیرا  است 

دیگری پایه پولی رشد کرده باشد.
که  است  این  ما  برداشت  افزود:  وی 
کنترل  شرایط  در  چون  ایران  اقتصاد 
دارد،  قرار  بانک ها  ترازنامه  مقداری 
به  نقدینگی  سمت  از  ما  علیت  جهت 

سمت پایه پولی است و نه بالعکس.
مرکزی  بانک  داد:  ادامه  اقتصاد  وزیر 
رشد  حدود  از  متخلف  بانک های 
ترازنامه را با افزایش نرخ سپرده قانونی 
موجب  مساله  همین  و  کرد  جریمه 

افزایش پایه پولی شد.
اقتصادی  ستاد  برای  کرد:  اضافه  وی 
دولت کنترل نقدینگی اهمیت بیشتری 
مرکزی  بانک  سیاست  مجموع  و  دارد 
رشد  شد  موجب  نقدینگی  مهار  در 
 ۳۱ حدود  به  درصد   ۳۹ از  نقدینگی 

درصد رسید.
سخنگوی اقتصادی دولت با بیان اینکه 
این موضوع نشان دهنده اهتمام دولت 
گفت:  است،  نقدینگی  رشد  مهار  به 
همانطور که عرض کردم بخشی از این 
رشد پایه پولی ناشی از ناترازی بانک ها 
بوده است و امسال هدف گذاری بانک 
مرکزی، کنترل نقدینگی در سطح ۲۵ 

درصد است.

سخنگوی اقتصادی دولت: سهم دلار در تسویه های 
تجاری به ۱۰ درصد رسیده است

خبر

گزارشی از تازه ترین تحولات مذاکرات رفع تحریم ها؛

موقعیت بازیگران برجام  پنج سال 

پس از یک اشتباه

 تنها کسی در جهان که ترامپ را پس خروج از برجام جسور خطاب کرد، نتانیاهو بود و 
حالا در پنجمین سالگرد این جسارت! نگاهی به نتایج و تبعات آن برای بازیگران حاضر در 
برجام، منطقه و جهان به خوبی نشان می دهد که آیا می توان این اقدام تاجر کاخ سفید را 

در دسته اقدامات جسورانه قرار داد؟
به گزارش خبرنگار حوزه سیاست خارجی ایرنا، ۱۸ اردیبهشت ۱۳۹۷ نه برای ایران 
و نه دیگر طرف های حاضر در توافق هسته ای تاریخی عادی نیست، روزی که دونالد 
ترامپ رئیس جمهور وقت آمریکا در تداوم سیاست های »اگزجره« خود در روابط بین الملل 
از توافق هسته ای با ایران خارج شد و تحریم های اقتصادی علیه ایران را بازگرداند. در 
پنجمین سالگرد این اقدام، نه ترامپی در کاخ سفید باقی مانده و نه کارزار تحریم ها علیه 
ایران کارساز بوده و جمهوری اسلامی نه تنها سالگرد چهل وچهارمین پیروزی انقلابش 
را جشن گرفت که در مسیر منافع و ثباتش در پی تثبیت روابط با منطقه و جهان است.

بررسی موقعیت هریک از بازیگران برجام پس از پنج سال و با نگاهی به نظریه بازی ها 
)Game Theory( در روابط بین الملل حقایق جالبی درباره این تصمیم ترامپی و تبعات 
آن نشان می دهد. اوایل دهه هشتاد شمسی؛ زمانی که جمهوری اسلامی برای رسیدن 
به دانش هسته ای در تلاش بود و واشنگتن هم در تدارک بهانه تازه برای فشار به تهران، 
روندی از سوی ایران آغاز شد که مهمترین هدف آن اثبات صلح آمیز بودن این تلاش ها 
بود. روندی که به نوعی از گفت وگوها و توافقات آشکار سعدآباد، آغاز شد و با گفت وگوهای 

پنهان در باشگاه افسران مسقط عمان ادامه یافت و به هتل کوبورگ وین رسید.
در تمام این دو دهه جمهوری اسلامی ایران بر دو گزاره از اصول خود تصریح داشت: 
فعالیت های هسته ای تهران صلح آمیز است و این فعالیت ها حق مسلم جمهوری اسلامی. 
به منظور اثبات گزاره نخست، سال هاست گسترده ترین همکاری را با آژانس بین المللی 
انرژی اتمی به عنوان نهاد تشخیص دهنده صلح آمیز بودن فعالیت های هسته ای دارد و 
به اذعان گزارشگران این نهاد، حتی بهانه جویی های بنی اسرائیلی! را هم به منظور اثبات 

نیت خود رفع می کند.
در مسیر اثبات گزاره  دوم هم از اواخر سال ۹۱ تا اواسط سال ۹۴ به صورت پنهان و 
آشکار پای مذاکره مستقیم و غیرمستقیم با آمریکا نشست و به توافقی رسید که به اذعان 
رسانه های غربی، توافق قرن بود و آغاز صلح. با این همه اما ترامپ بر سر پیمان خود 
نماند و با خروج از آن، عادت کهنه آمریکا در زیاده خواهی را به بدعتی تازه در عهدشکنی 

تبدیل کرد.
کارزار فشار حداکثری در دوره ترامپ و کارزار انفعال حداکثری در دوره جو بایدن، دو 
استراتژی اعمال شده علیه جمهوری اسلامی بود که در هر برهه ای از این پنج سال شکل 
و رنگ متفاوت به خود می گرفت، گاهی فروش نفت ایران را محدود می کرد و گاهی از 
اعتراضات داخلی ایران در پی بهره جویی بود. با این همه اما واقعیت امروز نشان می دهد هر 
دوی این کارزار با شکست مواجه شده است و گرچه نمی توان تاثیر تحریم های غیرانسانی 
و غیرقانونی آمریکا بر زندگی و معیشت مردم ایران انکار کرد اما جمهوری اسلامی ایران 
در روابط بین الملل خود قربانی کابوس های رژیم صهیونیستی و آمریکا نشده و ایران 

هراسی های استودیوهای رنگارنگ این دو، نتوانسته کاری از پیش ببرد.
براساس نظریه بازی ها، بازیگران هر موقعیت و میدانی در بازی خود باید دو راهبرد در 
اختیار داشته باشند و با توجه به مجموع رویدادهای ۵ سال گذشته اگر دو راهبرد آمریکا 
در امضای برجام با ایران را محدودسازی توان هسته ای تهران و گشایش مسیری برای 
دیگر محدودیت ها در حوزه منطقه ای و دفاعی فرض کنیم، می توان گفت به هیچ کدام از 

این دو هدف دست نیافته است.
برنامه هسته ای جمهوری اسلامی ایران با هشدار به موقع رهبر انقلاب و اقدام مجلس پس 
از خروج آمریکا از برجام، نه تنها محدود نشد بلکه در مسیر پیشرفت شتاب هم یافت و 
کاخ سفید نه تنها نتوانست ایران را در حوزه نفوذ منطقه ای و توان دفاعی محدود کند، 
بلکه ایران ایران امروز به قدرتی غیرقابل انکار در منطقه تبدیل شده است که بدون اعمال 

دیدگاه و منافعش رویدادی در منطقه روی نمی دهد.
دو راهبرد جمهوری اسلامی ایران در پنج سال گذشته هم حراست از توان و دانش بومی 
هسته ای خود و کاستن از تاثیر تحریم ها بر اقتصاد و معیشت مردمش که ردپای موفقیت 
نسبی هر دو راهبرد را می توان در گزارش های آژانس بین المللی انرژی اتمی از پیشرفت 
برنامه صلح آمیز ایران دید و تداوم زندگی و اقتصاد مردم ایران با وجود تمام تنگناهای آن.

پنج سال پس از بی قانونی دولت آمریکا در قبال توافق هسته ای با ایران، با نگاهی به دیگر 
طرف های برجامی هم می توان به نتایج قابل تأملی درباره آنها هم رسید. تروییکای اروپا 
یکی از سخت ترین آسیب ها را از این اقدام به اصطلاح جسورانه به خود دید. پس از این 
خروج اروپا بسیار تلاش کرد تا در قالب نقشی مستقل و متفاوت در میدان رویدادها حاضر 
شود، شعبده بازی هایی مانند اینستکس و دیگر کانال های ارتباطی و تماس های به ظاهر 
دلگرم کننده در راستای این نقش مستقل ارزیابی می شد اما در واقعیت روابط بین الملل، 
اتحادیه اروپا و سه کشور انگلیس، فرانسه و آلمان، نه می توانند و نه می خواهند فراتر از 
آمریکا به نقش آفرینی بپردازند و نشانه مشهود آن هم پنج سال انفعال در رابطه با برجام 

و ایران است.
آنها را به دو دسته  اروپایی در قبال برجام می توان  در بررسی راهبردهای سه کشور 
اقتصادی و سیاسی تقسیم کرد. اروپا بازار ایران را فرصتی برای صنایع خود می دید و 
برجام را فرصتی برای دسترسی به آن بازار. کنترل خاورمیانه ای که می توانست هرآن 
درگیر جنگی تازه شود و سیل عظیم مهاجران را به مرزهای اروپا روانه کند؛ اروپا را به 
ایجاد ثباتی در خاورمیانه ملزم می کرد و این میان نقش ایران، عیان تر از آنی بود که بتوان 
نادیده اش گرفت. واقعیت رویدادها در پنج سال گذشته و تبعات اقدام جسورانه ترامپ 
نشان می دهد که پاریس، برلین و لندن هم در پیشبرد راهبردهای خود با شکست مواجه 

شدند و خبری از بازار ایران و منافع اقتصادی برای آنها نیست.
انفعال فرو رفت، روسیه و چین توانستند  اندازه اروپا در داستان برجام در موضع  هر 
در مناسبات با ایران و معادلات منطقه ای نقش آفرین اصلی باشند تا آن اندازه که از 
بلوک جدید در جهان با همراهی روسیه و چین سخن گفته شود و همین برای موفقیت 
راهبردهای مسکو و پکن که محور اصلی آن شکستن هژمونی واشنگتن است، کافی 
خواهد بود تا جهان به این نتیجه برسد که چین در جنوب غرب آسیا و روسیه در شمال 

غرب آن نقش آفرین اصلی بوده و همراه ایران هستند.
سیب سیاست در روابط بین سرزمین های در پنج سال گذشته به گونه ای چرخید که 
امروز دیگر به یقین می توان گفت که اقدام دونالد ترامپ نه یک اقدام جسورانه که به 
تعبیر »علی باقری« مذاکره کننده ارشد ایران، ضربه بزرگ به »حاکمیت قانون در سطح 
بین المللی« بود، ضربه ای که گرچه مستقیم ایران را هدف گرفته بود اما شواهد نشان 
می دهد، بومرنگی بوده است که راهبردهای بازیگران طراح این ضربه را هدف قرار داد. 
جمهوری اسلامی ایران بر همان عهد نخستین در حراست از گزاره های خود پابرجاست، 
هنوز هم استفاده از انرژی صلح آمیز هسته ای را حق مسلم خود می داند و هنوز هم برای 
اثبات حسن نیت دیپلماسی را بهترین گزینه. موضعی که »حسین امیرعبداللهیان« وزیر 
امور خارجه ایران در گفت وگو با »جوسپ بورل« مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا به 
آن اشاره و اصل گفت وگو بر اساس احترام متقابل را گامی مهم و تعیین کننده برای رفع 
موانع و حرکت به سمت جلو در مسیر مناسبات اروپا و جمهوری اسلامی ایران دانست و با 
اشاره به گفت وگوهای انجام شده اخیر ایران با اروپا اظهار داشت: برداشت ما این است که 
طرف های مقابل در مسیر برداشتن گام های مثبت قرار دارند و جمهوری اسلامی ایران 

همواره از ابتکارات سازنده استقبال می کند.
این استقبال اما ابدی نخواهد بود و این بخش از موضع جمهوری اسلامی ایران را هم 
باقری کنی در توییتی مورد تاکید قرار داد و نوشت: »در حالی  که تدابیر جبرانی مشروع 
ایران در حوزه هسته ای ادامه دارد، از سرگیری اجرای کامل توافق که عنصر اساسی آن 
رفع موثر و پایدار تحریم ها باید باشد، در صورتی  که طرف ناقض )و اتحادیه اروپا/تروئیکا( 
اراده سیاسی معتبری برای نهایی سازی مذاکرات نشان دهند، ممکن  خواهدشد و هیچ 
فرصتی دائمی نیست«.تجدید نظر در بازی برجامی از سوی آمریکا، تنها راه رسیدن به 
منافع هر یکی از بازیگران حاضر در این توافق است اما جهان و تغییرات آن، تا همیشه 

منتظر این تجدیدنظر نخواهد بود و شتاب تحولات، کُندی بایدن را تاب نخواهد آورد.
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اقتصاد
اخبار

اصلاح ساختار صندوق بازنشستگی/ 
اولویت تأمین مسکن بازنشستگان

ساختار  اصلاح  کرد:  تاکید  کشوری  بازنشستگی  صندوق  مدیرعامل 
به  آن  تبدیل  خصوص  به  کشوری  بازنشستگی  صندوق  معیوب 
»سازمان« یک اولویت است که در برنامه هفتم توسعه آن را دنبال 

می کنیم.
ترکی در  نعمت الله  بازنشستگی کشوری،  از صندوق  ایرنا  به گزارش 
پرورش  و  آموزش  وزارت  بازنشستگان  کانون های  روسای  با  نشست 
پیشکسوتان  از  قدردانی  و  معلم  هفته  تبریک  با  کشور  استان   ۳۱
صندوق  ساختار  و  تشکیلات  داشت:  اظهار  پرورش  و  آموزش  حوزه 
بازنشستگی کشوری دچار نواقص و مشکلات بسیاری است که همین 
امر سبب شده در حوزه های مختلف به ویژه حوزه اقتصادی و طرح های 

توسعه سرمایه گذاری با موانع جدی روبرو شویم.
وی تاکید کرد: نبود برنامه مشخص و کارشناسی و برنامه مبتنی بر 
نظر کارشناسی و از پایین به بالا یکی از آسیب هایی است که صندوق 
و بازنشستگان را دچار مشکل کرده است و برنامه جامعی در هر حوزه 
و  همه خدمات  بتوانیم  برنامه  این  براساس  تا  است  تدوین  حال  در 

فعالیت های صندوق را به صورت شفاف به بازنشستگان عرضه کنیم.
ترکی تصریح کرد: ما قوانین بالادستی خوبی در اختیار داریم که از آن 
جمله ماده ۸۵ قانون مدیریت خدمات کشوری است اما جای سوال 
اینجاست که چرا این ماده قانونی اجرا نشده و کسی هم این مساله را 

پیگیری نکرده است.
تغییر ساختار صندوق ضروری است

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری، تغییر ساختار این صندوق را 
ضروری عنوان کرد و گفت: باید به درستی بررسی شود که این صندوق 
در زمانی که به صورت سازمان اداره می شده است، خدمات بهتری ارائه 

کرده یا در زمانی که در قالب صندوقی اداره می شود.
ترکی افزود: به نظر می رسد اگر ساختار این صندوق به صورت سازمان 
به  می تواند  هست،  هم  بازنشستگان  مطالبات  جزء  که  شود  تعریف 
صورت مستقل و ساختارمند کار کرده، خدمت ارائه دهد و بخش های 

مختلف را خود اداره کند.
وی تصریح کرد: این ساختار معیوب و ناقص فعلی و لایه های مختلف 
و  فعالیت ها  از  بسیاری  صندوق،  برای  تصمیم گیری  و  مدیریتی 
برنامه های مورد نظر برای کاهش وابستگی به منابع عمومی و طراحی 
خدمات رفاهی و اجتماعی را با مشکل مواجه می کند. ما می توانیم با 

اصلاح ساختار، مشکلات موجود را تا حد زیادی کاهش دهیم.
افزایش سرمایه گذاری در حوزه اقتصادی

ترکی با اشاره به سه حوزه برنامه ریزی شده صندوق بازنشستگی کشوری 
برای سال ۱۴۰۲، گفت: اولین حوزه، سرمایه گذاری و طرح های توسعه 
است که تا زمانی که سرمایه گذاری در بخش اقتصادی به درستی انجام 
نشود، درآمدزایی و سودآوری دور از انتظار خواهد بود. می توان با تکیه 
بر برنامه ریزی و سرمایه گذاری مناسب در حوزه پتروشیمی و نفت و 

گاز بخش مهمی از منابع مالی حقوق بازنشستگان را تامین کرد.
وی سرمایه گذاری در حوزه فولاد برای تکمیل زنجیره این محصول 
اقتصادی عنوان کرد و  برنامه های حوزه  از  را یکی دیگر  استراتژیک 
این حوزه سرمایه عظیمی وجود دارد که به دلیل  اظهار داشت: در 
نقص در زنجیره تولید، سودآوری به حداقل ممکن رسیده است. برنامه 
صندوق بازنشستگی کشوری اجرای طرح های توسعه سرمایه گذاری 

است که به امید خدا در حال انجام آن هستیم.
ترکی با بیان اینکه »در بودجه امسال ۲۸۰ هزار میلیارد تومان منابع 
برای پرداخت حقوق پیش بینی شده است« گفت: با ادامه شرایط فعلی 
در صندوق و ساختار معیوب فعلی، تا سال ۱۴۰۵ ما به بیش از ۶۰۰ 
هزار میلیارد تومان منابع مالی برای پرداخت حقوق نیاز خواهیم داشت 
که به طور قطع نمی توانیم به منابع دولتی تکیه کنیم؛ بنابراین افزایش 
سرمایه گذاری و طرح های توسعه به صورت کلان یک نیاز جدی برای 

شرایط امروز و آینده صندوق بازنشستگی است.
وی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی خواست تا به اصلاح ساختار 
تا بخش  کنند،  توجه  برنامه هفتم  در  بازنشستگی کشوری  صندوق 
به  مناسب  رسانی  خدمت  برای  صندوق  این  مشکلات  از  مهمی 
اقتصادی حل و فصل  انجام سرمایه گذاری های کلان  بازنشستگان و 

شود.
لزوم طراحی بیمه تکمیلی مناسب برای بازنشستگان

اظهارداشت:  بازنشستگان  سلامت  و  درمان  و  بهداشت  درباره  وی 
این حوزه دومین محور برنامه های صندوق بازنشستگی پس از حوزه 
اجتماعی و معیشت بازنشستگان است که در کنار بیمه پایه که این 
افراد از آن بهره مند هستند، باید از خدمات بیمه تکمیلی مناسبی نیز 

استفاده کنند.
مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری با اشاره به اینکه این صندوق 
بیمه  خدمات  از  استفاده  برای  خطوطی  و  خط  و  محدودیت  هیچ 
و  آموزش  وزارت  اکنون  گفت:  ندارد،  بیمه ای  شرکت های  تکمیلی 
پرورش با یک شرکت بیمه گر قرارداد دارد که باید خدمات و تعرفه های 
آن بررسی شود تا با توجه به اینکه بیش از ۶۰ درصد بازنشستگان 
کشوری از خانواده این وزارتخانه هستند، ما نیز به از خدمات همین 

شرکت یا شرکت های مشابه استفاده کنیم.
برنامه های  محور  سومین  را  صندوق  رفاهی  و  فرهنگی  حوزه  ترکی 
صندوق برای سال ۱۴۰۲ عنوان کرد و افزود: به واقع برنامه هایی که 
در این حوزه تا پیش از این وجود داشته کارهای فرعی حوزه فرهنگی 
است؛ ما اطلاعات کافی از مشکلات و نیازهای واقعی بازنشستگان در 
لایه های مختلف و در جغرافیای کشور نداریم؛ بنابراین، تصمیم ها و 
طرح های ما نیز از بالا به پایین صورت می گیرد و ممکن است نیازهای 

اصلی را برطرف نکند.
مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری تصریح کرد: در این بخش نیاز 
مسکن برای بخشی از بازنشستگان یک اولویت است که کانون های 
بازنشستگی و مدیریت های استانی در این بخش باید به صندوق کمک 
کنند تا آمار درستی از بازنشستگان فاقد مسکن برای معرفی به سازمان 

زمین و مسکن تهیه شود.
وی اضافه کرد: از سوی دیگر، به جای طرح های خرید فعلی باید کارت 
اعتباری طراحی شود که فرد بازنشسته با استفاده از آن بتواند هرجا 
نیاز بود از اعتبار آن استفاده کند. هدف ما در سال جاری شکستن 
انحصار خدمات در حوزه های مختلف از بیمه و درمان گرفته تا خدمات 

رفاهی و اجتماعی است.

وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه هم 
پیوندی جدیدی در حوزه اقتصاد دریا 
در منطقه در حال شکل گیری است، 
خارجی  شرکای  پیشنهادات  گفت: 
بنادر  در  گذاری  سرمایه  برای  ایران 

کشور افزایش یافته است.
ایرنا،  اقتصادی  خبرنگار  گزارش  به 
چهاردهمین  در  بذرپاش«  »مهرداد 
 ICOPMAS بین المللی  همایش 
که در محل مرکز همایش های صدا 
است،  برگزاری  حال  در  سیما  و 
میزبانی  ایران  امروز  داشت:  اظهار 
دارد  را  اجلاسی  از  دوره  چهاردمین 
و  می گذرد  آن  عمر  از  سال  که ۳۰ 
بر پایه ارتقا و انتقال دانش در صنعت 

دریایی را دارد.
صنعت  گفت:  شهرسازی  و  راه  وزیر 
دریایی زمینه ساز تجارت ۱۱ میلیارد 
کریدوری  شبکه های  در  بار  تنی 
جهان، مدیریت تردد ۹۰هزار کشتی 
مهم  بندر  صدها  و  پیما  اقیانوس 

راهبردی را دارد.
با  خود  اخیر  ملاقات های  به  وی 
مقامات کشورهای همسایه اشاره کرد 
و افزود: از ما درباره برنامه های ایران 
می کنند،  سوال  دریا  صنعت  درباره 
حتی برای توسعه همکاری با ایران در 
حوزه دریا ابراز تمایل دارند؛ بنابراین 
اقتصاد دریا که برنامه های جدید آن 
دستورکار  در  کرد  خواهیم  اعلام  را 

جدی ایران قرار دارد.
پیوندی  هم  اینکه  اعلام  با  بذرپاش 
در  دریا  اقتصاد  حوزه  در  جدیدی 
است،  گیری  شکل  حال  در  منطقه 
از ۵  بیش  ایران که  برای  بیان کرد: 

دارد،  ساحل  کیلومتر   ۸۰۰ و  هزار 
از  تا  شده  ایجاد  نظیری  کم  شرایط 

این ظرفیت استفاده کند.
با وجود  راه و شهرسازی گفت:  وزیر 
فشار دشمن و در این شرایط حساس، 
اشتیاق رابطه کشورهای مهم با ایران 
را می توان دید و پیشنهاداتی که برای 
دارند،  این  بنادر  در  گذاری  سرمایه 
دوری  آن  بیان  از  اما  است،  عالی 

می کنیم.
شکوفا  در  نو  طرحی  اگر  گفت:  وی 
ایجاد  اقتصاد  از  بخش  این  کردن 
نیز  آیندگان  برای  می توانیم  کنیم، 
حالی  در  این  باشیم؛  داشته  برنامه 
دریا  که  کشورهایی  حتی  که  است 
مدل های  دریافت  درحال  ندارند، 
دریایی   آفرینی  نقش  برای  جدید 

هستند.

داد  خبر  طرحی  تصویب  از  بذرپاش 
در  استان هایی  رشد  به  منجر  که 
اما  ندارند،  دریا  که  می شود  کشور 
سرمایه گذاری در سواحل استان های 

دریایی را امکان پذیر می کند.
داد:  ادامه  شهرسازی  و  راه  وزیر 
نشان  مبارک  رویداد  این  برگزاری 
مهم  ما  برای  دریا  اقتصاد  می دهد 
از  استفاده  برای  حال  این  با  است، 
بخش علمی در توسعه اقتصاد دریایی 

موفق نبودیم.
در  سیزدهم  دولت  رویکرد  از  وی 
و  ترکیبی  نقل  حمل و  از  حمایت 
حوزه  گفت:  و  داد  خبر  ترانزیت 
برای  خاصی  جستگی  بر  ترانزیت 
راه  مجددا  روزها  این  و  دارد  کشور 
ابریشم برای ایران در حال احیا است 
از  بیشتر  ترانزیت  داریم که  اعتقاد  و 

نفت می تواند برای کشور درآمدزایی 
داشته باشد.

بسیار  توافقات  داد:  ادامه  بذرپاش 
که  شده  انجام  باره  این  در  خوبی 
از  ایران  شرکای  بر  فشار  خاطر  به 
رسانه ای کردن آن خودداری می کنیم، 
اما توسعه ترانریت در دریا، جاده ، ریل 
و هوایی و رفع محدودیت های پروازی 
برخی  حتی  که  است  شده  انجام  
این  رفع  درباره  همسایه  کشورهای 
تعجب  روابط  توسعه  و  محدودیت ها 

کردند، اما اعلام نمی کنیم.
وزیر راه و شهرسازی گفت: این دولت 
تمرکز در حوزه افتصاد دریا دارد و هم 
اکنون از ریاست جمهوری تا نیروهای 
بر  دانشگاهی  ظرفیت های  تا  مسلح 

اهمیت این کار تفاهم دارند.

وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد:  افزایش پیشنهادات 

خارجی برای سرمایه گذاری در بنادر ایران

گزارش

حضور بانک شهر در پنجمین 

نمایشگاه توانمندی های صادراتی 

جمهوری اسلامی ایران
به منظور معرفی خدمات و محصولات برتر بانکی به صادرکنندگان و تجار 
صادراتی  های  توانمندی  نمایشگاه  پنجمین  در  شهر  بانک  المللی،  بین 

جمهوری اسلامی ایران )ایران اکسپو ۲۰۲۳( حضور یافت.
به نقل از روابط عمومی بانک شهر، نمایشگاه ایران اکسپو ۲۰۲۳ از امروز ۱7 
اردیبهشت ماه به مدت چهار روز در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی 
تهران با حضور بیش از 7۰۰ شرکت در فضایی بالغ بر ۵۰ هزار متر مربع در 
۱۵ سالن نمایشگاهی، با میزبانی 7۰ هیئت تجاری و دولتی مشتمل بر بیش 
از هزار و دویست تاجر و مقام دولتی از سراسر دنیا با هدف ایجاد بازارهای 
صادراتی جهانی با تمرکز بر شرق آسیا، اوراسیا، آفریقا و آمریکای لاتین و 
آوری  تاب  ضریب  افزایش  جهت  کشور  صادراتی  کالاهای  به  بخشی  تنوع 

اقتصادی کشور برگزار می شود.
دولتی  نهادهای  ها،  شرکت  بازرگانان،  اقتصادی،  فعالان  نمایشگاه  این  در 
توسعه صادرات  و  تجاری  دیپلماسی  تقویت  راستای  در  و بخش خصوصی 
لوازم  صنعت،  شیلات،  و  طیور  و  دام  کشاورزی،  غذایی،  صنایع  حوزه  در 
و  سلولزی  شیمیایی  محصولات  پوشاک،  و  چرم  نساجی،  خانگی،صنایع 

بهداشتی، صنعت ساختمان و معدن حضور دارند.
در این نمایشگاه ۱۲ گروه کالایی از جمله محصولات دانش بنیان، تجهیزات 
پتروشیمی، ساختمان، صنایع  مواد غذایی،  لوازم خانگی، صنعت،  پزشکی، 

دستی، خدمات فنی و مهندسی و.... محصولات خود را عرضه می کنند.
بانک شهر ضمن دعوت از تمامی فعالان اقتصادی و تجار بین المللی برای 
بازدید از غرفه این بانک ، واقع در سالن ۶ غرفه ۱۳ به معرفی دستاوردهای 
خود در نظام بانکی به ویژه در زمینه خدمات ارزی ، بانکداری الکترونیک 
و  مالی  تامین  های  بسته  و  سرمایه گذاری  فرصت های  تشریح  همچنین  و 

تسهیلاتی می پردازد.

پیشرفت ۹۵ درصدی طرح 

پتروشیمی گچساران با مشارکت 

اگزیم بانک ایران
 

معاون اداره کل امور نظارت بر تسهیلات و پیگیری مطالبات بانک توسعه 
صادرات ایران از پیشرفت فیزیکی ۹۵ درصدی طرح پتروشیمی گچساران 
خبرداد و گفت: این بانک بالغ بر ۲۲۰ میلیون یورو تسهیلات از محل منابع 

صندوق توسعه ملی و منابع داخلی به این طرح تخصیص داده است.
علی انوری افزود: پس از تکمیل پتروشیمی گچساران بالغ بر یک میلیون 
تن اتیلن در سال تولید خواهد شد که این تولیدات خوراک مجتمع های 
زیرمجموعه پتروشیمی باختر)واقع در مسیرخط لوله سراسری اتیلن غرب( 
و پتروشیمی منطقه دنا شامل پتروشیمی های چهارگانه ممسنی، بروجن، 

کازرون را تامین خواهد کرد.
وی اظهار داشت: بانک توسعه صادرات ایران عاملیت تسهیلات ۲۲۰ میلیون 
یورویی برای ساخت پتروشیمی گچساران را در سال ۹۵ بر عهده گرفت و به 
نظر می رسد تا بهره برداری کامل از این طرح فاصله زیادی نداشته باشیم.

ایران،  توسعه صادرات  بانک  بر تسهیلات  نظارت  اداره کل  معاون  به گفته 
اشتغال زایی مستقیم این طرح پس از بهره برداری ۵۰۰ نفر و به صورت 
غیر مستقیم در واحدهای پایین دستی به بالغ بر چند هزار نفر خواهد بود.

انوری پیش بینی کرد که با بهره برداری کامل از این طرح و تحقق تولید یک 
میلیون تن اتیلن در سال، با توجه به متوسط قیمت جهانی، شاهد ارزآوری 

۸۰۰ میلیون دلاری در سال برای کشور باشیم.
یادآورمی شود، اتیلین در تولید انواع پلی اتیلین ها کاربرد دارد ضمن اینکه 
این ماده در 7۰ درصد محصولات پلیمری اعم از محصولاتی مانند ظروف 
پلاستیکی، لوازم الکترونیکی، صوتی و تصویری، قطعات خودرو، بسته بندی 

مواد غذایی و مصالح ساختمانی استفاده می شود.

در نخستین ماه سال 1402 محقق شد

پرداخت بیش از 1200 فقره تسهیلات ازدواج و 

فرزندآوری توسط بانک تجارت

بانک تجارت سال ۱۴۰۲ را با پرداخت ۸۰۰ فقره تسهیلات ازدواج و ۴۳۴ 
فقره تسهیلات فرزندآوری به متقاضیان در فروردین ماه آغاز کرد.

به گزارش مدیریت روابط عمومی و ارتقاء سرمایه اجتماعی بانک تجارت، این 
بانک در شرایطی سال جدید را با اعطای ۱۲۰۰ فقره تسهیلات به جوانان 
ایران زمین آغاز کرد که در سال گذشته، با اعطای ۱۲۴ هزار و ۱۲7 فقره وام 
ازدواج و ۸۹ هزار و ۹۵۴ فقره تسهیلات فرزندآوری از مهمترین بانک های 

حامی ازدواج در کشور لقب گرفت.
متقاضیان  از  نفر   ۳۱۶۴۰ حاضر  حال  در  موجود  گزارش های  اساس  بر 
در  فرزندآوری  تسهیلات  متقاضیان  از  نفر   ۱۱۰7۱ و  ازدواج  تسهیلات 
نوبت دریافت این تسهیلات هستند که با تکمیل مدارک مورد نیاز به نوبت 

تسهیلات خود را دریافت خواهند کرد.

تجربه خرید آسان با »خودرویار« بانک 
صادرات ایران

 
 ۲۰ از  خودرو  فروش  یکپارچه  ثبت نام  دوم  دور  آغاز  با  همزمان 
اردیبهشت ماه سال جاری، مشتریان بانک صادرات ایران می توانند 
با مراجعه به سامانه »خودرویار« از طریق سایت این بانک به صورت 
غیرحضوری و به آسانی، نسبت به فعال سازی حساب وکالتی خود 
برای شرکت در طرح یکپارچه فروش خودرو اقدام کنند.به گزارش 
در  شرکت  منظور  به  متقاضیان  ایران،  صادرات  بانک  روابط عمومی 
این طرح می توانند به آسانی با مراجعه به سایت این بانک به نشانی: 
کردن  فعال  و  »خودرویار«  سامانه  به  دسترسی  و   www.bsi.ir
اقدام  یکپارچه  سامانه  در  خودرو  خرید  برای  خود  وکالتی  حساب 
بانک  در  »سنا«  تسهیلاتی  طرح   حساب   دارندگان  کنند.همچنین 
امتیاز  و کسب  این حساب ها  می توانند ضمن حفظ  ایران  صادرات 
روزشمار برای دریافت تسهیلات، با مراجعه به سایت بانک صادرات 
به  و  وارد سامانه »خودرویار« شده   www.bsi.ir نشانی  به  ایران 
صورت غیرحضوری نسبت به معرفی حساب »سنا«ی خود به عنوان 
حساب وکالتی در طرح های مختلف فروش خودرو اقدام کرده و با 
کسب امتیاز روزشمار، از امکان دریافت تسهیلات تا سقف ۲ میلیارد 

ریال نیز بهره مند شوند.
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اختصاص ۳0 هزار میلیارد تومان به 
کیفی سازی و بهبود سوخت

محیط  حفاظت  سازمان  رییس   
زیست کشور با بیان اینکه دولت ۳۰ 
هزار میلیارد تومان به کیفی سازی و 
اختصاص داده است،  بهبود سوخت 
و  احیای جنگل ها  و  گفت: حفاظت 
جوامع  حضور  نیازمند  کشور  مراتع 
که  است  جامعه  آحاد  و  محلی 
دولت  به  خصوص  این  در  لایحه ای 

ارایه شده است.
ایرنا،  اقتصادی  خبرنگار  گزارش  به 
در  سه شنبه  روز  سلاجقه«  »علی 
و  حمایت  ملی  همایش  سومین 
ایران،  مراتع  و  جنگل ها  حفاظت 
افزود: جامعه باید بداند که حفاظت 
راه حل  مراتع  و  از جنگل  و حمایت 
است  کشور  غذایی  امنیت  اساسی 
در  شود؛  تبیین  باید  موضوع  این  و 
و  اجرایی  دستگاه های  این خصوص 

علمی ایده های خوبی ارایه بدهند.
اینکه  بیان  با  جمهور  رییس  معاون 
منابع طبیعی کشور نیازمند اعتبارات 
لایحه  داشت:  اظهار  است،  مناسب 
آبخیزداری  و  خاک  حفاظت  جامع 
با  اما  است،  خوبی  ظرفیت  کشور 
با اجرای سالانه  اعتبارات کم  وجود 
۳۰۰ هزار هکتار به جایی نمی رسیم 
دولت  ظرفیت  از  داریم  سعی  و 
منابع  آینده خوبی  تا  استفاده کنیم 

طبیعی کشور داشته باشد.
سیاست گذاران  داد:  پیشنهاد  وی 
گام  سمتی  به  محققان  کمک  با 
طبیعی  منابع  سازمان  که  بردارند 
کشور و موسسه تحقیقات جنگل ها 
از  حمایت  و  حفاظت  برای  مراتع  و 
جنگل ها و مراتع در کنار یکدیگر در 
و  بگیرند  قرار  قوی  پژوهشگاه  قالب 
استان ها  در  زیست  محیط  سازمان 
نیز به این فرایند کمک خواهد کرد.

تغییر  بحث  در  ایران  ماندگی  عقب 
اقلیم و حفاظت منابع طبیعی

سلاجقه تصریح کرد: دگردیسی که 
حال  در  کشور  گیاهی  پوشش  در 
رخ داد است باید از قبل پیش بینی 
علم  شود.  ارایه  لازم  هشدارهای  و 
اثبات کرده که بن بستی در حیات 
وجود ندارد، اما ما عقب هستیم، در 
حالی که دنیا در بحث تغییر اقلیم و 

اقتصاد به خوبی پیش می رود.
و  پیش بینی  داشت:  اظهار  وی 
دستگاه های  آتی  راه  نقشه  تعیین 
اجرایی کشور برعهده محققان است؛ 
بنابراین در شعار سال کاهش تورم و 
رشد تولید باید اثبات کنیم که این 
هستند  تولید  پشتوانه  دستگاه  دو 
این بخش در کاهش  باید جایگاه  و 

تورم احصا شود.
محیط  حفاظت  سازمان  رییس 
ارزش  بحث  در  کرد:  بیان  زیست 
محیط  مجموعه  اقتصادی  گذاری 
زیست کشور به عنوان گام اول، سال 
شد  انجام  کشور  استان   ۶ در  قبل 
 ۸۰ به  را  آن  داریم  تلاش  امسال  و 

درصد برسانیم.

ضوابط  بحث  در  گفت:  سلاجقه 
اتفاق  پیش  سال   ۳۰ که  استقراری 
و  فناوری ها  روز،  دانش  اما  افتاد، 
نکرده  پیدا  راه  آن  به  بنیان  دانش 
بود نیز، فراخوان دادیم و روز گذشته 
ضوابط و استقرار را برای کشور اعلام 
و ابلاغ کردیم، البته شرایط می طلبد 

که مجموعه اندیشمند کمک کنند.
وی با اشاره به اینکه در بحث منابع 
مناطق  و  مراتع  و  جنگل ها  طبیعی 
حفاظت شده باید حفاظت در اختیار 
در  اکنون  افزود:  بگیرد،  قرار  مردم 
محیط  حفاظت  سازمان  مجموعه 
حفاظت  منطقه   ۱۸۲ کشور  زیست 
پناهگاه  و ۵۴  ملی  پارک  شده، ۴۲ 
حیات وحش داریم که ۱۱.۶ درصد 
مجموعه  در  طبیعی  عرصه های 
محیط زیست کشور است که باید از 
درستی  به  این ظرفیت های طبیعی 

استفاده کنیم.
کرد:  اضافه  جمهور  رییس  معاون 
معدن  خانه  مجموعه  در  سال ها 
بحث  تقابلی  هیچ  بدون  کشور 

نوین  فناوری  آخرین  که  می کردیم 
گونه ای  به  معدن  بخش  در  دنیا 
بر حفظ  علاوه  که  می شود  استفاده 
به  زیرزمین  منابع  مرتع،  و  جنگل 
این  بنابراین  کند؛  استفاده  درستی 

تقابل ها باید مرتفع شود.
محیط  حفاظت  سازمان  رییس 
سازمان  این  اینکه  بیان  با  زیست 
منابع طبیعی کشور جدا  از  را  خود 
شود  حل  باید  مشکلات  و  نمی داند 
وجود  این خصوص  در  بستی  بن  و 
بودجه کل  و  اعتبارات  ندارد، گفت: 
سازمان  و  زیست  محیط  سازمان 
منابع طبیعی کشور با شرایط فعلی 
اما  ندارد،  همخوانی  اقلیم  تغییر  در 
دولتی  اعتبارات  تخصیص  گاهی 
مختلف  دستگاه های  و  بخش ها  به 
کمک  زیست  محیط  حفاظت  به 
 ۳۰ دولت  که  به طوری  می کند، 
هزار میلیارد تومان به کیفی سازی و 
بهبود سوخت اختصاص داده که این 
نیز برای محیط زیست کشور هزینه 

می شود.
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اجتماعی
خبر

سوریه؛ پل ارتباطی ایران و اروپا

و  ایران  همکاری های  نقشه راه  و  یادداشت تفاهم 
سوریه در بخش نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی در 
ایران به کشور سوریه امضا شد که  سفر وزیر نفت 
به گفته کارشناسان این موضوع می تواند پلی برای 

ارتباط  ایران با اروپا باشد.
وزیران  دوجانبه  در گفت وگوهای  ایسنا،  گزارش  به 
همکاری  مختلف  زمینه های  سوریه،  و  ایران  نفت 
پایین دست  و  بالادست  بخش های  در  کشور  دو 
دو  همکاری های  نقشه راه  سر  بر  و  بررسی  نفت 
طرف مذاکره و توافق و به همین منظور کارگروهی 
سوی  از  شده  توافق  موارد  پیگیری  برای  مشترک 

وزارتخانه های نفت دو کشور تشکیل شد.
افزایش همکاری ایران و سوریه می تواند نقطه تحولی 
برای انرژی ایران به حساب آید. آنطور که مرتضی 
این  ایسنا گفته،  انرژی به  بهروزی  کارشناس حوزه 
کشور می تواند پل ارتباطی بین ایران و اروپا باشد، 
در مجموع افزایش همکاری ایران با هر کشوری در 

حوزه انرژی مهم و قابل توجه است.
وی با تاکید بر اینکه هرچه ارتباطات با کشورهای 
اقتصاد کشور  نفع  به  این موضوع  یابد  افزایش  دنیا 
و طرف مقابل است، اظهار کرد: سوریه نیز کشوری 
است که دارای میزان کمی ذخایر نفتی بوده و برای 

بازسازی تجهیزات خود نیازمند کمک است.
این کارشناس حوزه انرژی افزود: اگر ایران برنامه ای 
داشته  اروپا  به  گاز  صادرات  و  تولید  افزایش  برای 
و  بردارد  گام  عرصه  این  در  صرفه جویی  با  و  باشد 
از مسیرهای  نیز مواجه نشود، یکی  با سنگ اندازی 
بالقوه ای که می تواند از طریق آن گاز خود را صادر 

کند از مسیر عراق و سوریه است.
وارد  عراق  اکنون  هرچند  اینکه  بیان  با  بهروزی فر 
کننده گاز است و مصرف بیشتری نسبت به تولید 
خود دارد اما طبق برنامه هایی که در دست اجرا دارد 
طی چندسال آینده تبدیل به یک صادرکننده خالص 
ایران  گاز  که  از مسیرهایی  یکی  و  گاز خواهد شد 
از  اروپا صادر می کند، می تواند  و عراق را به سمت 

طریق سوریه و دریای مدیترانه باشد.
اینکه هرچند مشکلات عمده ای وجود  بیان  با  وی 
دارد که مهم ترین مشکل موضوع امنیت سوریه است 
و از آن طرف نیز روسیه باید به ما اجازه انجام این کار 
را بدهد، گفت: روسیه در سوریه پایگاه دارد و همین 

موضوع ممکن است مشکلاتی را ایجاد کند.
این کارشناس حوزه انرژی با بیان اینکه سوریه اکنون 
تحت تحریم هایی قرار دارد و اقتصاد آن نیز بعد از 
چندین سال جنگ پویا نیست، گفت: اینکه فکر کنیم 
می توانیم از این کشور برای حل مشکلات استفاده 
کنیم عملی نیست، اما در مجموع این کشور می تواند 
پل ارتباطی بین ما و اروپا باشد و اگر مشکلات حل 
شود و شاهد افزایش تولید و برنامه صادرات باشیم، 

می توانیم روی این کشور حساب باز کنیم.
لوله  خط  با  بخواهیم  اگر  اینکه  بیان  با  بهروزی فر 
صادرات داشته باشیم دو مسیر بیشتر وجود ندارد، 
گفت: یا باید از طریق سوریه اقدام کنیم یا از طریق 
دریای مدیترانه نسبت به صادرات اقدام کنیم. عملا 
خواهد  وجود  ما  برای  که  بالقوه ای  راه  دو  از  یکی 

داشت این دو مسیر خواهد بود.
هرکشوری  با  دنیا  با  ارتباط  هرگونه  وی  گفته  به 
را  خود  تعاملات  هرچقدر  و  باشد  مطلوب  می تواند 
نفع  به  می تواند  دهیم  افزایش  دیگر  کشورهای  با 

کشورما باشد.

آمازون رکورددار خرید برق 

پاک شد
شرکت های بزرگ فناوری، خریداران بزرگ برق پاک 

هستند و در میان آنها، آمازون پیشتاز بوده است.
تحقیقاتی  شرکت  آمار  طبق  ایسنا،  گزارش  به 
بلومبرگ نیو انرژی فاینانس، آمازون ۱۰.۹ گیگاوات 
برق پاک در سال ۲۰۲۲ خریداری کرد و به عنوان 
در  تجدیدپذیر  انرژی  شرکتی  خریدار  بزرگترین 
برق  تامین  برای  برق  میزان  این  شد.  ظاهر  جهان 
مورد نیاز کل اکوادور کافی است. همچنین بیش از 
چهار برابر میزان انرژی پاکی است که متا )شرکت 
مادر فیس بوک( در سال ۲۰۲۲ خریداری کرد و در 
رتبه دومین بزرگترین خریداران شرکتی برق پاک 
معدنی  شرکت  و  مایکروسافت  گوگل،  گرفت.  قرار 
تولیدکننده مس کودلکو شیلی، در رتبه های سوم، 

چهارم و پنجم قرار گرفتند.
آمازون در سال ۲۰۱۹ با اعلام وعده اقلیمی، متعهد 
شد که کل کسب و کار این شرکت تا سال ۲۰۴۰ 
به سطح کربن صفر برسد. در آن زمان، آمازون تعهد 
استفاده  با  نیازش  مورد  انرژی  تامین  برای  را  خود 
۱۰۰ درصدی از انرژی تجدیدپذیر از سال ۲۰۳۰ تا 

۲۰۲۵، تسریع کرد.
چارلی دایچ، مدیر انرژی و زیرساخت آب در خدمات 
وب آمازون )AWS( که کسب و کار رایانش ابری 
این شرکت است، گفت: هنگامی که ما این تعهد را 
واقعا  در سال ۲۰۱۹ معرفی کردیم، در وعده خود 
به  رویکردمان  که  بگویم  می توانم  و  بودیم  جدی 

انرژی های تجدیدپذیر، دقیق و مکانیزه بود.

ذیربط  مسئولان  گفت:  قضائیه  قوه  رئیس 
که  باشند  داشته  اهتمام  و  توجه  قضائی 
برهم  با  مرتبط  های  پرونده  به  رسیدگی 
نهایت  در  مردم  روانی  امنیت  زنندگان 

دقت و سرعت باشد.
قضائیه،  قوه  رسانه  مرکز  از  نقل  به 
اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
روز دوشنبه )۱۸ اردیبهشت( طی سخنانی 
در جلسه شورای عالی قوه قضائیه، ضمن 
به  اخیر هیئت عالی قضائی  به سفر  اشاره 
مهمان نوازی  از  مجدداً  کردستان،  استان 
مردم شریف و غیور این استان قدردانی به 
عمل آورد و اظهار کرد: انسان هر چقدر با 
متن مردم ارتباط بیشتری برقرار می کند، 
ما  می کند؛  بیشتری  مسئولیت  احساس 
باید از حداکثر توان خود برای خدمت به 
این مردم بهره بگیریم در غیر این صورت 

دچار خسران می شویم.
شویم  حاشیه  دچار  نه  قضائیه:  قوه  رئیس 

نه حاشیه ایجاد کنیم
رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: چنانچه ما 
ایجاد  و  باشیم  هم افزا  و  همدل  مسئولان 
حاشیه  دچار  خودمان  و  نکنیم  حاشیه 
و  ظرفیت ها  و  امکانان  همین  با  نشویم، 
و  بهتر  خدمات  می توان  موجود  قوانین 

مطلوب تری را به مردم ارائه کرد.
پیگیری  و  ابلاغ  بر  ادامه  در  عدلیه  رئیس 
و عملیاتی شدن هر چه سریع تر مصوبات 
استان  به  قضائی  عالی  هیئت  سفر 
زمینه  این  در  و  کرد  تاکید  کردستان 
به مسئولان ذیربط  را  دستورات مشخصی 

قضائی صادر کرد.
معاونت  به  راستا  همین  در  قاضی القضات 
داد  دستور  قضائیه  قوه  انسانی  منابع 
از  اعم  انسانی  نیروی  تأمین  خصوص  در 
استان  قضائی  مراجع  در  قاضی  و  کارمند 
با  و  باشند  داشته  اهتمام جدی  کردستان 
قضات  درصد   ۸۰ از  بیش  اینکه  به  توجه 
همین  به  و  هستند  غیربومی  استان  آن 
است،  آنجا کم  در  قضات  ماندگاری  سبب 
تدابیری را اتخاذ کنند که از میزان قضات 
قضات  و  شود  کاسته  کردستان  غیربومی 

بومی استان جذب شوند.
به  رسیدگی  از  قضائیه  قوه  رئیس  روایت 

نامه های مردمی
دستورات  همچنین  قضائیه  قوه  رئیس 
 ۱۸۷ تخصیص  درخصوص  را  مؤکدی 
برای  شده  مصوب  اعتبار  تومان  میلیارد 
کردستان  استان  قضائی  مراکز  تجهیز 
این  زندان های  انتقال  و  مقرر  موعد  در 
کرد  صادر  شهر  از  خارج  نقاط  به  استان 
با اشاره به وصول دو هزار و ۱۰۰ فقره  و 

هیئت  سفر  جریان  در  مردمی  درخواست 
گفت:  کردستان،  استان  به  قضائی  عالی 
و  تلاش  تمام  قضائی  ذیربط  مسئولان 
اهتمام خود را داشته باشند تا این نامه ها 
کنند  پیگیری  را  مردمی  درخواست های  و 
برای  نیست  تحقق  قابل  که  را  مواردی  و 
فرد درخواست کننده بصورت شفاف تبیین 
 ۶۰۰ گزارش شد، حدود  که  آنطور  کنند؛ 
در  درخواست ها  و  نامه ها  این  از  فقره 
قوه  مسئولیت های  و  اختیارات  چارچوب 
برای  نیز  را  موارد  این  نیست؛  قضائیه 
حد  در  و  کنید  تبیین  درخواست کننده 
باید  دهید؛  انجام  را  لازم  اقدامات  مقدور 
توجه داشت، فردی که تاکید و اصرار دارد 
نامه و درخواست خود را مستقیماً به دست 
یک مقام مسئول برساند، قطعاً از این کار 

هدفی دارد و امیدی به این امر دارد.
مرکز  رئیس  به  همچنین  عدلیه  رئیس 
توسعه حل اختلاف دستور داد تدابیر لازم 
ظرفیت های  از  بهره گیری  گسترش  برای 
مردمی در استان کردستان در راستای به 
صلح و سازش کشاندن اختلافات و دعاوی 

را اتخاذ کند.
اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
جداگانه  دیدارهای  به  اشاره  با  ادامه  در 
و  دانشجویان  از  کثیری  تعداد  با  خود 
روحانیون  و  علما  همچنین  و  دانشگاهیان 
شیعه و اهل سنت استان کردستان و سایر 
اقشار مردمی این استان، گفت: در جریان 
خوبی  نکات  جداگانه،  دیدارهای  این 
روحانیون  و  علما  دانشجویان،  سوی  از 
کردستان  استان  مردمی  اقشار  سایر  و 
مطرح شد و نقدهای منصفانه و همچنین 
لسان  از  نیز  منطقی ای  درخواست های 
آن ها شنیده شد که باید در راستای جامه 
عمل پوشاندن به این موارد اهتمام داشته 

باشیم.
رئیس قوه قضائیه با اشاره به چشم طمعی 
جمله  از  کشور  نقاط  برخی  به  دشمن  که 
و  ناامنی  ایجاد  برای  کردستان  استان 
داشت:  اظهار  است،  دوخته  اختلاف 
امری  کشور  نقاط  همه  در  اشتغال  ایجاد 
استانی  در  این ضرورت  اما  است،  ضروری 
می شود؛  احساس  بیشتر  کردستان  مانند 
استان  مردمی  مختلف  اقشار  و  مسئولان 
این  مرکز  دادستان  اقدامات  از  کردستان 
و  اشتغال  از  حمایت  راستای  در  استان 
باید  داشتند؛  رضایت  تولیدی  بنگاه های 
این قبیل اقدامات تقویت شود؛ بویژه آنکه 
از مردمانی غیور و کوشا  استان کردستان 

و مواهب طبیعی مطلوب برخوردار است.
به  اشاره  با  ادامه  در  قضا  دستگاه  رئیس 

کردستان  استان  در  که  مطلوبی  امنیت 
برای مردم شریف این استان برقرار است، 
توطئه های  و  نقشه ها  دشمنان  گفت: 
بویژه  کشور  نقاط  همه  برای  را  زیادی 
بودند،  کرده  طراحی  کردستان  استان 
مردم  هوشیاری  و  پروردگار  عنایت  با  اما 
نیروهای  مجاهدانه  و  خالصانه  اقدامات  و 
توطئه ها  آن  قضائی،  و  انتظامی  و  امنیتی 
به طور کامل خنثی شد و دشمن مطلقاً به 

اهداف و اغراض خود نائل نیامد.
در  که  گفت  هم  را  این  عدلیه  رئیس 
استان  به  قضائی  عالی  هیئت  سفر  جریان 
و  علما  و  استانی  مسئولین  کردستان، 
معظم  مقام  عفو  از  کردستان  روحانیون 
تقدیر  گذشته  سال  بهمن   ۲۲ در  رهبری 

کردند.
اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
قوه  عالی  شورای  اعضای  به  همچنین 
کردستان  استان  سفر  در  حاضر  قضائیه 
گزارشات  وقت  اسرع  در  که  داد  دستور 
اقدامات و بررسی های خود در جریان این 
پیگیری های  انجام  جهت  را  استانی  سفر 
دستگاه  ریاست  حوزه  اختیار  در  موردی 

قضا قرار دهند.
نیست،  زندان  جایش  زد  حرفی  کسی  هر 
اما در مواردی افراد امنیت روانی مردم را 
استفاده  قهریه  قوه  از  باید  و  می زند  بهم 

کرد
اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
مقوله  به  بار دیگر  امروز،  ادامه نشست  در 
برهم زنندگان امنیت روانی مردم پرداخت 
ذیربط  مسئولان  به  خصوص  این  در  و 
و  عمل  سرعت  با  تا  داد  دستور  قضائی 
با  متناسب،  و  مناسب  اقدامات  و  تدبیر 
برخورد  روانی مردم  امنیت  زنندگان  برهم 

کنند.
قاضی القضات در همین راستا گفت: ممکن 
اقدام مناسب  است در همه موارد، تدبیر و 
زننده  برهم  فرد  با  مواجهه  در  متناسب  و 
احضار  به  منحصر  ابتدا  مردم  روانی  امنیت 
نباشد؛ گاهی  او  و مجازات و زندانی کردن 
ممکن است لازم باشد از طرق دیگری، این 
ابتدای  در  فی المثل  کنیم؛  خنثی  را  کار 
با  بگوییم  دستگاهی  یا  شخص  به  اقدام 
را برهم زده،  امنیت روانی مردم  فردی که 
صحبت کنند و به او تذکرات لازم داده شود 
در  تاوی  شود  تبیین  وی  برای  موضوع  و 
صدد جبران برآید؛ بنابراین این طور نیست 
برهم  راستای  در  مطلبی  هر  کس  هر  که 
زندان  به  گفت،  مردم  روانی  امنیت  زدن 
است؛  نیاز  دیگری  اقدامات  گاهی  برود؛ 
باید  است، حتماً  مواردی که لازم  البته در 

برابر  در  قهریه  و  قضائی  اقدامات  از 
برهم زنندگان امنیت روانی مردم بهره 

گرفت.
این  در  کرد:  تاکید  قضائیه  قوه  رئیس 
مقوله، آنچه که مهم است، خنثی سازی 
عملیات روانی دشمن است؛ لازمه این 
اقدامات  و  تدبیر  نیز سرعت عمل،  امر 
مواردی  در  است؛  متناسب  و  مناسب 
نیز که لازم است به مجازات فرد برهم 
زننده امنیت روانی مردم پرداخت، باید 
بازدارنده  و  مناسب  تدابیر  و  اقدامات 

اتخاذ کرد.
پرونده اشرار، متعرضین به مال، ناموس 
مردم، آمرین به معروف و کسانی که در 
افراد را به شهادت می رسانند دقیق تر و 

سریع تر رسیدگی شود
تاکید  با  ادامه  در  قضا  دستگاه  رئیس 
نوبت  از  خارج  و  سریع  رسیدگی  بر 
شرارت،  بر  ناظر  پرونده های  برخی  به 
نوامیس،  برای  مزاحمت  سرقت، 
به  منجر  جنایتکارانه ی  اقدامات 
شهادت یا قتل افراد، تعرض به آمرین 
مسئولان  گفت:  غیره،  و  معروف  به 
کل  دادستان  جمله  از  قضائی  ذیربط 
و  توجه  دادگستری ها  کل  رؤسای  و  کشور 
این  به  رسیدگی  که  باشند  داشته  اهتمام 
سرعت  و  دقت  نهایت  در  پرونده ها  قبیل 

باشد.
شهید  پرونده  وضعین  آخریت  تشریح 

الداغی
ماجرای شهادت  به  عدلیه همچنین  رئیس 
اشاره  نیز  سبزوار  در  الداغی  حمیدرضا 
غیرت  یک  با  جوان  این  گفت:  و  کرد 
جمهوری  در  شده  نهادینه  فرهنگ  و  ملی 
و  دینی  فرهنگ  همان  که  ایران  اسلامی 
فردی  به  تعرض  و  ظلم  وقتی  ماست،  ملی 
دیگر را مشاهده کرد، به میدان آمد ولو به 
قیمت جانش؛ لذا این مقوله از ابعاد مختلف 
همچنین  می باشد؛  مطالعه  و  بررسی  حائز 
حمایت مردم از خانواده این جوان غیرتمند 
باشکوه  تشییع  و  او  نهادن  ارج  و  فداکار  و 

پیکر او نیز، موضوع بسیار پرمعنایی است.
گفت:  راستا  همین  در  قاضی القضات 
دستورات مؤکدی به رئیس کل دادگستری 
استان خراسان رضوی برای رسیدگی سریع 
قاتلین شهیدا  به پرونده ضاربین و  و قاطع 

الداغی صادر شده است.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در 
اتحاد  مهم  مقوله  تشریح  و  تبیین  به  ادامه 
مختلف  قوای  مسئولان  میان  همدلی  و 
پرداخت و گفت: امسال سال انتخابات است 
و دشمن برای حاشیه سازی و ایجاد اختلاف 
افتراق تلاش زیادی را خرج خواهد کرد  و 
نیز  انتخابات  سال های  در  متأسفانه  و 
زمینه این قبیل مسائل فراهم است؛ لذا ما 
حرف  چگونه  که  باشیم  مراقب  باید  خیلی 
موضوعات  چگونه  بزنیم،  حرف  کجا  بزنیم، 
که  موضوع  این  اصل  در  کنیم؛  پیگیری  را 
و  فساد  پرونده های  و  موضوعات  به  باید 
بدون  و  جدی  رسیدگی  تبعیض،  و  رانت 
اعمال  بازدارنده  مجازات  و  شود  مماشات 
شود، تردیدی وجود ندارد؛ اما بحث بر سر 
نباید  است؛  مسائل  این  پیشبرد  چگونگی 
مترصد  بیرون  در  که  دشمن  کنیم  کاری 
ما،  سخنان  و  ما  اقدامات  از  است،  نشسته 

سوء استفاده کند.
قاضی القضات تاکید کرد: ما در قوه قضائیه 
موضوع  به  قدرت  و  قوت  با  اینکه  عین  در 
یا پرونده هر فرد یا مقامی که احیاناً فساد 
دارد،  قدرتی  از  سوء استفاده  یا  رانت  یا 
اما به سهم خود  رسیدگی جدی می کنیم، 
باید کاملًا مراقب و مواظب اقدامات دشمن 
گرفتاری های  و  حاشیه  دچار  تا  باشیم  نیز 

جانبی نشویم.

در جلسه شورای عالی قوه قضاییه تأکید شد؛

رسیدگی دقیق و سریع پرونده برهم زنندگان 
امنیت روانی مردم

خبر

رییس سازمان امور مالیاتی: تکریم مودیان، 

گفتمان نظام مالیاتی در دوره تحولی جدید است

رییس کل سازمان امور مالیاتی کشور، تکریم مودیان 
جبهه  مقدم  خط  پیش قراولان  عنوان  به  مالیاتی 
اقتصادی کشور را گفتمان حاکم بر راهبردهای نظام 
مالیاتی در دوره تحولی جدید دانست و چهارم محور 

تحول در نظام مالیاتی را تشریح کرد.
کشور،  مالیاتی  امور  سازمان  از  ایرنا  گزارش  به 
همایش  در  سه شنبه  روز  سبحانیان  محمدهادی 
و  سال  شعار  یادآوری  با  مالیاتی،  رسمی  مشاوران 
بیان نقش نظام مالیاتی در تحقق مهار تورم و رشد 
تولید، اظهار داشت: اقتصاد کشور به صورت تاریخی 
از  یکی  و  می برد  رنج  درشتی  و  ریز  بیماری های  از 
که  می باشد  کشور  اقتصاد  در  تورم  آنها  مهم ترین 
یکی از مهم ترین راه های مهار تورم رفع ناترازی های 
بودجه با تأمین هزینه های دولت از درآمدهای پاک و 

پایدار مالیاتی است.
معاون وزیر اقتصاد با تشریح راه هایی که نظام مالیاتی 
تخصیص  یعنی  آن  اساسی  هدف  سه  تحقق  در  را 
منابع  ایجاد  و  درآمد  مناسب  توزیع  منابع،  بهینه 
اولین  می کند،  کمک  دولت،  برای  پایدار  درآمدی 
پایه های  ایجاد  و  مالیاتی  چتر  گسترش  را  راهکار 
اقتصاد  رسمی  بخش  به  فشار  بدون  مالیاتی  جدید 

دانست.
دریافت  اخیر  سال های  در  اینکه  بیان  با  سبحانیان 
خانه های  و  لوکس  خانه های  و  خودروها  از  مالیات 
خالی به عنوان سه پایه جدید مالیاتی لحاظ شده اند 
جدیت  با  مالیاتی  نظام  اهداف  تحقق  برای  باید  که 

بیشتر در سال جاری پیگیری شوند.
رییس کل سازمان مالیاتی کشور محور دوم دستیابی 
بر  مبتنی  ستانی  مالیات  را  مالیاتی  نظام  اهداف  به 
هوشمندسازی  و  فرآیندها  شدن  الکترونیکی  داده، 
به  دسترسی  کرد:  تصریح  و  دانست  مالیاتی  نظام 
اطلاعات باعث می شود که مودیان جدیدی شناسایی 
دیگر  طرف  از  و  شود  گرفته  مالیاتی  فرار  جلوی  و 
جدید،  مودیان  شناسایی  و  اطلاعات  به  دسترسی 
در  عمومی  اعتماد  و  مالیاتی  عدالت  افزایش  موجب 

جامعه نسبت به مالیات و نظام مالیاتی می شود.
پایانه های  قانون  ملی  طرح  اجرای  یادآوری  با  وی 
فروشگاهی و سامانه مودیان در سطح کشور و تکلیف 
قوانین  انجام  برای  مالیاتی  امور  سازمان  به  مجلس 
مالیاتی  نظام  در  تحول  کرد:  تصریح  جدید  مالیاتی 
نیازمند همراهی و همگامی کلیه نهادها و سازمان ها 
مسئله  به  نسبت  حاکمیت  کل  در  گفتمان  تغییر  و 

مالیات است.
سبحانیان محور سوم برنامه های تحولی نظام مالیاتی 
که  کسانی  و  مالیاتی  مودیان  در  رضایت  ایجاد  را 
برای  باید  گفت:  و  کرد  عنوان  می پردازند  مالیات 
که می پردازند صرف  مالیاتی  که  کنیم  تبیین  مردم 
چه اموری می شود تا با میل و رغبت بیشتری نسبت 

به پرداخت مالیات اقدام کنند.
از  وی اضافه کرد: فرهنگ سازی مالیاتی در جامعه 
اولویت های اصلی نظام مالیاتی در دور جدید است که 
در این راستا اصحاب رسانه، اعضای جامعه مشاورین 
تشکل های  و  دانشگاهی  و  علمی  نخبگان  مالیاتی، 

اجتماعی و فرهنگی می توانند یاریگر ما باشند.
معاون امور اقتصاد، مشاوران رسمی مالیاتی را یکی از 
ظرفیت های بزرگ نظام مالیاتی برای تحقق فرهنگ 
پرداخت  فرهنگ  کردن  نهادینه  و  مالیاتی  سازی 
مشاوران  کرد:  تأکید  و  دانست  جامعه  در  مالیات 
مالیاتی افرادی متخصص و با تجربه می باشند که با 
تسلط بر دانش مالیاتی و اشراف کامل به حوزه های 
با  که  وسیعی  ارتباطات  به  توجه  با  و  مالیات ستانی 
این  در  می توانند  دارند  جامعه  و  اقتصادی  فعالین 

خصوص نقش مهمی ایفا کنند.
برای  محور  چهارمین  مالیاتی  امور  سازمان  رییس 
را  خود  تحولی  اهداف  به  مالیاتی  نظام  دستیابی 
به  مالیاتی  امور  سازمان  کارکنان  تعظیم  و  تکریم 
کشور  اقتصادی  جبهه  مقدم  خط  سربازان  عنوان 
تحولی جدید  تردید در دوره  بدون  و گفت:  دانست 
انگیزه،  با  نیروهای جوان،  از ظرفیت کلیه  بنا داریم 
خلاق و نوآور در سراسر کشور استفاده کنیم و ارکان 
همکاران  معیشتی  دغدغه های  رفع  برای  سازمان 

تلاش خواهند کرد.
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انرژی
اخبار

رئیس اتاق بازرگانی ایران مطرح کرد:

دستیابی به تجارت ۳ میلیارد 
دلاری ایران و عمان

 رئیس اتاق بازرگانی ایران گفت: با توجه به رشد ۴۱ مبادلات تجاری 
بین ایران و عمان، امکان رسیدن به سطح تجارت سه میلیارد دلاری 

در بازه زمانی کوتاه مدت میان دو کشور وجود دارد.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، »غلامحسین شافعی« در همایش 
تجاری ایران و عمان با بیان اینکه روند صعودی مبادلات تجاری دو 
انداز مثبت در توسعه روابط است، تصریح کرد:  بیانگر چشم  کشور 
گزارش های آماری نشان می دهد حجم مبادلات تجاری دو کشور 
در سال ۱۴۰۱ نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش ۴۱ درصدی 

را تجربه کرده است.
وی افزود: در سال ۱۴۰۱ صادرات ایران به عمان ۵۱ درصد و واردات 
هدف  که  دهد  می  نشانه  روند  این  ادامه  و  داشته  رشد  درصد   ۲۹
سه  سطح  به  کشور  دو  بین  تجاری  مبادلات  رسیدن  برای  گذاری 

میلیارد دلار در بازه زمانی کوتاه مدت دور از دسترس نیست.
شافعی اظهار داشت: هرچند که بواسطه تبادل هیات های تجاری به 
صورت منظم و مستمر میان اتاق ها شناخت نسبتا خوبی از ظرفیت 
نکاتی در  به  اما لازم است  است  ایجاد شده  تولیدی  و  اقتصاد  های 
اجرایی  بر  تکیه  با  اقتصادی  روابط  بیشتر  چه  هر  پیشبرد  خصوص 

شدن برخی از ظرفیت های استفاده نشده توجه کرد.
وی با بیان اینکه زمینه های متعددی برای همکاری های تجاری و 
مبادلات کالایی وجود دارد،  خاطرنشان کرد: با وجود تامین نیازهای 
بازار از سوی دو کشور، برای برنامه ریزی بلند مدت و پایدار توسعه 
دو  در  مشترک  های  گذاری  سرمایه  به سمت  باید  اقتصادی  روابط 

کشور حرکت کنیم.
رئیس اتاق بازرگانی ایران با بیان اینکه باید فراهم کردن تسهیلات 
و امکانات لازم از سوی دو دولت پیگیری شود،  گفت: همچنین اتاق 
های مشترک دو کشور باید برای شناسایی پروژه های دارای مزیت 
ریزی  برنامه  این موضوع  و عملیاتی شدن  بررسی جزئیات  و  نسبی 

لازم را در دستور کار خود قرار دهند.
وی افزود: توسعه همکارهای ترانزیتی و بندری و استفاده از ظرفیت و 
مزایای مناطق آزاد دو کشور همچنان به عنوان زیرساخت های لازم 
برای توسعه فعالیت های بخش خصوصی مورد توجه است که در این 
زمینه اقدامات تکمیلی و زیربنایی توسط دو دولت در دو کشور باید 

صورت گیرد.
های  حوزه  در  کشورمان  اینکه  بیان  با  ایران  بازرگانی  اتاق  رئیس 
دستاوردهای  به  ایران  اطلاعات  فناوری  و  بنیان  دانش  معادن، 
می  پیشنهاد  اساس  همین  بر  گفت:  است  یافته  دست  ارزشمندی 
کنیم در همکاری میان شرکت های ایران و عمان این بخش مورد 

توجه جدی قرار گیرد.
تبادل هیات های تجاری تخصصی و  افزایش  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
میان  تجاری  روابط  توسعه  به  میان دو کشور منجر  سرمایه گذاری 
بخش های خصوصی می شود، تصریح کرد: این روند نیازمند حمایت 

و پشتیبانی مسئولان دولتی است.
نیروگاه های  احداث  انرژی،  تاکید کرد: گردشگری سلامت،  شافعی 
جدید  های  زمینه  از  فاضلاب  و  آب  تاسیسات  و  خورشیدی  بادی، 
این  در  ایران  های  شرکت  از  گیری  بهره  امکان  که  است  همکاری 

بخش کاملا وجود دارد.
عبور تجارت ایران و عمان از یک میلیارد و ۸۰۰ میلیون دلار

جمال رازقی جهرمی رئیس اتاق مشترک ایران و عمان نیز با بیان 
اینکه سال گذشته حجم مبادلات تجاری به بالاترین سطح در تاریخ 
روابط تجاری ایران و عمان رسید، تصریح کرد: با توجه به زیرساخت 
های ایجاد شده، حمایت همه جانبه دو دولت و سازمان توسعه تجارت 
از بخش خصوصی، حجم تجارت دو کشور از ۲۲۱ میلیون دلار در 
سال ۲۰۱۳ به یک میلیارد و ۸۰۰ میلیون دلار در سال ۲۰۲۲ رسید.

وی افزود: حجم صادرات ایران به عمان از ۱۴۶ میلیون دلار در سال 
۲۰۱۳ به یک میلیارد و ۱۰۰ میلیون دلار در سال ۲۰۲۲ رسید و 
حجم واردت ایران از عمان از ۷۵ میلیون دلار در سال ۲۰۱۳ به ۸۰۰ 

میلیون دلار در سال ۲۰۲۲ افزایش یافت.
رشد  با  سال  در  کشور  دو  تجاری  مبادلات  حجم  رازقی،  گفته  به 
بی  رکورد  به   ۲۰۲۱ سال  به  نسبت   ۲۰۲۲ سال  در  درصدی   ۴۱
تجاری دو  مبادلات  اینکه حجم  بیان  با  یافت. وی  ای دست  سابقه 
کشور با شناسایی ظرفیت های تولیدی و تجاری کشور، تبادل هیات 
یابد،  می  تحقق  تخصصی  های  نمایشگاه  در  حضور  و  تجاری  های 
تصریح کرد: در پی تفاهمنامه منعقد شده میان اتاق بازرگانی عمان 
و اتاق مشترک بازرگانی ایران و عمان در فوریه ۲۰۲۲ مقرر شد که 
اتاق برنامه منسجمی در تبادل هیات های تجاری با محوریت تبادل 
تجاری میان استان های دو کشور، اتحادیه و تشکل های تخصصی 
نیز فراهم آوردن تسهیلات مناسب جهت حضور شرکت های دو  و 
ایران و عمان فراهم آورد. رئیس  کشور در نمایشگاه های تخصصی 
اتاق مشترک ایران و عمان با بیان اینکه این کشور تولیدات متنوعی 
دارد که ایران در برخی از آنها واردکننده محسوب می شود، تاکید 
عمان  تولیدات  به  نسبت  اطلاعی  هیچ  ایران  اقتصادی  فعالان  کرد: 
ندارند و به همین دلیل برگزاری نمایشگاه های تخصصی می تواند در 

این راستا کمک کننده باشد.
وی اظهار داشت: آی تی، استارت آپ ها، نانو تکنولوژی و شرکت های 
دانش بنیان از محورهای توسعه تجارت میان دو کشور است که ایران 

از پتانسیل بسیار بالایی در این زمینه برخوردار است.
فرآورده  مثل  توانمند  تولیدی  واحدهای  از  ایران  کشور  افزود:  وی 
های معدنی، محصولات پایین دستی پتروشیمی، محصولات غذایی، 
مصالح ساختمانی، ماشین آلات و قطعات صنعتی برخوردار است که 
با توجه به تحریم های ظالمانه صادرات ایران با مشکلات عدیده ای 

روبرو است.

معاون وزیر صمت با بیان اینکه از هر 
اقدامی برای تامین و رفع ناترازی برق 
وزارتخانه های  گفت:  می کند،  حمایت 
انرژی های  توسعه  برای  نیرو  و  صمت 
راستای  در  تجدیدپذیر  و  خورشیدی 
و  جدی  عزم  صنعت  برق  تامین 

مشارکت فعالانه دارند.
صنعت،  وزارت  از  ایرنا  گزارش  به 
رسولیان«  »علی  تجارت،  و  معدن 
شهرک های  »ایجاد  همایش  در  امروز 
خورشیدی  انرژی  تخصصی  صنعتی 
نیروگاه های  توسعه  فرصت های  و 
با  کشور  صنایع  در  تجدیدپذیر 
میان  حداکثری  تعامل  اینکه  بیان 
برقرار  نیرو  و  صمت  وزارتخانه های 
برق  اظهار داشت: موضوع قطع  است، 
پرمصرف  واحدهای صنعتی در فصول 
با همین تعامل به نتایج مثبتی رسیده 

است.
برنامه ریزی  قطع  خاطرنشان کرد:  وی 
شده و با اطلاع قبلی برق در شهرک ها 
همکاری  نتیجه  صنعتی،  نواحی  و 
در  بخشی  بین  مناسب  هماهنگی  و 
وزارتخانه های صنعت، معدن و تجارت 
و نیرو بوده است که با پیگیری های این 
شرکت  خوب  بسیار  تعامل  و  سازمان 
توانیر اتفاق افتاد و از بروز اختلال در 
کسب و کار تولیدی صنایع جلوگیری 

کرد.
کوچک  صنایع  سازمان  مدیرعامل 
افزود:  ایران  صنعتی  شهرک های  و 
همچنین برای رفع ناترازی تامین برق 
دو  این  میان  مناسبی  بسیار  تعاملات 
راستای  در  و  است  برقرار  وزارتخانه 
و  تجدیدپذیر  نیروگاه های  ایجاد 
انرژی خورشیدی نیز با ساتبا)سازمان 
بهره وری  و  تجدیدپذیر  انرژی های 
خوبی  تفاهم های  به  برق(  انرژی 

رسیده ایم.
وی در خصوص ایده ایجاد شهرک های 
کرد:  اضافه  خورشیدی،  انرژی 
و  سنجی  امکان  با  را  مکان هایی 
این  برای احداث  اولیه  انجام مطالعات 
اخذ  با  و  می گیریم  نظر  در  شهرک ها 
مجوزهای لازم و تامین زیرساخت های 
شبکه،  به  اتصال  مجوز  مانند  اولیه 
و  فعالیت  برای  را  سرمایه گذاران 
انرژی  این شهرک های  در  برق  تأمین 

خورشیدی ترغیب می کنیم.

انرژی  صنعتی  شهرک   ۱۹ مجوز 
خورشیدی دریافت شد

استانی  سفرهای  در  ادامه داد:  وی 
رئیس جمهوری مجوز و مصوبات لازم 
برای احداث ۱۹ شهرک صنعتی انرژی 
که  گرفته ایم  را  کشور  در  خورشیدی 
برای حضور  مناسب  اطلاع رسانی  باید 
شهرک های  این  در  اقتصادی  فعالان 
تخصصی انجام شود. همچنین تسهیل 
دیگری  مهم  مورد  فرآیندها  تسریع  و 
است که باید در دستور کار قرار گیرد.

دولت  تاکیدات  به  اشاره  با  رسولیان، 
برای بازپس گیری اراضی راکد صنعتی 
آن ها  در  که  اراضی  بیان داشت:  نیز 
پنل ها و نیروگاه های انرژی خورشیدی 
و تجدیدپذیر نصب و ایجاد شود، پس 

گرفته نخواهند شد.
محمدزاده«  »فتحعلی  همچنین 
کوچک  صنایع  سازمان  فنی  معاون 
این  در  ایران،  صنعتی  شهرک های  و 
این  تفاهم نامه  به  اشاره  با  همایش 
انرژی های  )سازمان  ساتبا  با  سازمان 
برق(  انرژی  بهره وری  و  تجدیدپذیر 
انرژی  مگاوات  پنج هزار  تولید  برای 
خورشیدی  نیروگاه های  طریق  از  برق 
و  شهرک ها  سطح  در  پذیر  تجدید  و 
داشت:  اظهار  کشور،  صنعتی  نواحی 
خرید  صورت  به  مگاوات  یک هزار 
صورت  به  مگاوات  سه هزار  تضمینی، 
خرید ماده ۱۲ و یک هزار مگاوات دیگر 

خرید خود تامین صنایع خواهد بود.
خاص  برنامه های  به  اشاره  با  وی 
و  ترویج  برای  خود  متبوع  سازمان 

نهادینه سازی استفاده از منابع تجدید 
با  شده  انجام  توافقات  با  افزود:  پذیر، 
استان  هر  در   ۱۴۰۲ سال  در  ساتبا، 
انرژی  شهرک  یک  حداقل  ساخت 

خورشیدی را آغاز خواهیم کرد.
و  کوچک  صنایع  سازمان  فنی  معاون 
همچنین  ایران  صنعتی  شهرک های 
پنج هزار  با  شهرک   ۹۲ کرد:  اضافه 
توسعه  برای  زمین  هکتار   ۳۰۰ و 
نیروگاه های خورشیدی در شهرک ها و 
به ساتبا معرفی  نواحی صنعتی کشور 
برق  تضمینی  خرید  فراخوان  و  شده 
را  انشعابی  تجدیدپذیر  نیروگاه های 
منتشر  ساتبا  با  همزمان  به صورت 
کرده ایم که این فراخوان برای ساخت 
سقف  بر  خورشیدی  نیروگاه های 
سوله های موجود در شهرک ها و نواحی 
صنعتی با مساحت بیش از چهار هزار و 
۵۰۰ هکتار در بیش از ۸۵۰ شهرک و 

ناحیه صنعتی فعال کشور است.
در این همایش که رئیس هیات مدیره 
مدیران  توانیر،  شرکت  مدیرعامل  و 
توزیع  و  منطقه ای  برق  شرکت های 
مدیران  و  کشور  سراسر  برق  نیروی 
عامل شرکت شهرک های صنعتی همه 
استان ها نیز حضور داشتند، روش های 
اجرایی و تسهیل در امکان بهره گیری 
چگونگی  و  موجود  ظرفیت های  از 
بخش  این  در  سرمایه گذاران  جذب 
قرار  نظر  تبادل  و  بررسی  بحث،  مورد 

گرفت.
گفتنی است که شهرک صنعتی انرژی 
بویین  شال  منطقه  در  خورشیدی 

نخستین شهرک  قزوین(  زهراء)استان 
مطالعات  که  است  خورشیدی  انرژی 
آن انجام شده و مجوزهای لازم را اخذ 
کرده و در ۶۶۰ هکتار در حال ساخت 

است.
شهرک های  و  کوچک  صنایع  سازمان 
صنعتی ایران با تصمیم مجمع عمومی، 
اراضی  واگذاری  به  نسبت  شده  مجاز 
برای ایجاد یا توسعه شهرک ها و نواحی 
انرژی خورشیدی یا  صنعتی تخصصی 
بخشی از اراضی در اختیار شهرک ها و 
نواحی صنعتی و مناطق ویژه اقتصادی 
زیر پوشش خود با ارائه حداقل خدمات 
زیربنایی و به صورت اقساط ۱۰ ساله به 
منظور استقرار نیروگاه های خورشیدی 
نیاز  مورد  برق  از  بخشی  تأمین  برای 
شهرک ها و نواحی صنعتی اقدام کند. 
شهرک های  و  کوچک  صنایع  سازمان 
استانی  شرکت های  و  ایران  صنعتی 
 ۸۵۱ بودن  دارا  با  اکنون  آن  تابعه 
منطقه   ۶ و  صنعتی  ناحیه  و  شهرک 
بهره برداری،  درحال  اقتصادی  ویژه 
۸۶ شهرک و ناحیه صنعتی تخصصی، 
مرکز   ۴۰ فناوری،  شهرک  هفت 
دو  کار،  و  کسب  و  فناوری  خدمات 
خدمات  و  اطلاعات  فناوری  مجتمع 
نرم  افزاری، ۱۰۰ هزار و ۵۶۴ قرارداد 
و  هزار   ۵۰ از  بهره برداری  و  منعقده 
۳۷۳ واحد صنعتی و چهار هزار و ۲۶۰ 
زمینه  شده،  تکمیل  کارگاهی  واحد 
 ۱۲ و  میلیون  یک  مستقیم  اشتغال 
کشور  سراسر  در  را  نفر   ۴۹۳ و  هزار 

فراهم کرده است.

عزم جدی وزارتخانه های صمت و نیرو برای توسعه 
انرژی های تجدیدپذیر در کشور

گزارش

صرفه جویی ۴۰ میلیارد لیری هزینه گاز 
در ترکیه

تصمیم دولت ترکیه برای عرضه گاز رایگان به مدت یک ماه و 
تخفیف آن به مدت یک سال، ۴۰ میلیارد لیر )حدود ۲.۱ میلیارد 

دلار( در هزینه های گاز صرفه جویی خواهد کرد.
به گزارش ایسنا، رجب طیب اردوغان، رئیس جمهور ترکیه، ماه 
گذشته اعلام کرد از مصرف کنندگان ترکیه در همه واحدهای 
مسکونی به مدت یک ماه هزینه گاز دریافت نخواهد شد. بعلاوه، 
هزینه گاز طبیعی برای مصرف آشپزخانه و آب گرم که معادل 
۲۵ متر مکعب در ماه است، به مدت یک سال در صورتحساب ها 

حساب نخواهد شد.
فرمان مربوطه ریاست جمهوری درباره گاز طبیعی، در روزنامه 

رسمی منتشر شد.
مصطفی ییلماز، مدیر سازمان رگولاتوری بازار انرژی ترکیه گفت: 
طرح گاز طبیعی رایگان، از ۲۴ آوریل تا ۳۱ مه اجرا می شود و 
قیمت گاز با تخفیف تا اول ماه مه سال ۲۰۲۴ ادامه خواهد داشت. 
و ۲.۸  دارد  طبیعی  گاز  مشترک  میلیون  ترکیه ۱۹.۷  افزود:  او 
به شبکه سراسری متصل هستند. ما حدود ۳۲۰  میلیون خانه 
هزار مصرف کننده اعتباری داریم. شرکت های توزیع گاز طبیعی 
نهایت توجه را خواهند داشت و ما این روند را از نزدیک دنبال 

خواهیم کرد.
بر اساس گزارش حریت دیلی نیوز، طبق آمار رگولاتوری ترکیه، 
مصرف گاز طبیعی در سال ۲۰۲۲  با کاهش ۱۰.۶ درصدی نسبت 
به سال ۲۰۲۱، به ۵۳.۲۶ میلیارد متر مکعب رسید. در دو ماه اول 
سال ۲۰۲۳، کل مصرف با ۱۱ درصد کاهش نسبت به مدت مشابه 

سال گذشته، به ۱۲.۱ میلیارد متر مکعب رسید.

مخبر: برنامه هفتم توسعه فرصت مناسبی 
برای حل مشکلات فرهنگی است

معاون اول رئیس جمهور گفت: تنظیم برنامه هفتم توسعه شاکله اداره 
پنج سال آینده کشور را نشانه گیری می کند و فرصت مناسبی برای 

حل مشکلات فرهنگی است.
در جلسه ستاد هماهنگی نقشه مهندسی فرهنگی کشور که روز دوشنبه 
به ریاست معاون اول رئیس جمهور برگزار شد، بر ضرورت تخصیص 
صد درصدی اعتبارات فرهنگی شورای عالی انقلاب فرهنگی در استان 
ها و همچنین حضور کمیته ای از شورای عالی انقلاب فرهنگی، نهادها 
و وزارتخانه های مرتبط با فرهنگ در تدوین برنامه هفتم توسعه کشور 

تاکید شد.
محمد مخبر در این جلسه با اشاره به تدوین برنامه هفتم توسعه کشور 
در دولت تأکید کرد: تنظیم برنامه هفتم توسعه شاکله اداره پنج سال 
آینده کشور را نشانه گیری می کند و ضرورت دارد کمیته ای از مجلس 
شورای اسلامی، دولت و اعضای حقیقی شورای عالی انقلاب فرهنگی در 
تدوین برنامه هفتم توسعه کشور مشارکت پررنگ و جدی داشته باشد 
چرا که با یک حرکت سنجیده و با در نظر گرفتن تمام جوانب می توان 

پنج سال آینده فرهنگی کشور را تضمین کرد.
وی با تأکید بر تخصیص صد در صدی اعتبارات فرهنگی شورای عالی 
انقلاب فرهنگی در استان ها افزود: دولت سیزدهم به ویژه در مصوبات 
دور دوم سفرهای استانی ریاست محترم جمهور و همچنین با اختصاص 
های  سال  کاستی های  که  بوده  صدد  در  فرهنگی  اعتبارات  تأمین  و 
گذشته در این حوزه جبران شود که در این زمینه شورای عالی انقلاب 
فرهنگی و وزارتخانه های مرتبط با امور فرهنگی باید پیگیر تخصیص این 

بودجه ها باشند.
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آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

شماره  رای  مفاد  استناد  به  اینکه  به  نظر 
140160301022003263   مورخ 1401/12/24 
هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت 
اسناد و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مبنی بر تاکید انتقال عادی و تصرفات مالکانه 
به شماره  اله دبیقی فرزند غلام حسین  متقاضی ولی 
شناسنامه 8171 صادره از تهران نسبت به ششدانگ 
یک قطعه باغ غیرمحصور بمساحت 14008 متر مربع 
مفروز و مجزی شده از پلاک - فرعی مفروز از قطعه 72 
تفکیکی از 115 اصلی واقع در حوزه ثبتی شهرستان 
اله کلیمی دلیجانی  مالکیت رسمی عزت  از  رباط کریم 
محرز گردیده لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
آگهی می شود در صورتیکه  به فاصله 15 روز  نوبت 
مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاصی  یا  شخص 
تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا به دادگاه صالحه  
دادگاه  قطعی  حکم  ارائه  به  موکول  اقدامات  و  احاله 
گردد. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 
جدید  مالکیت  سند  حال صدور  هر  در  و  خواهد شد 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 16 /02 /1402

تاریخ انتشار دومین آگهی: 02 / 03 / 1402

بابک احمدی
رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم 

در  متعددی  نیروگاه های  ساخت  از  نیرو  وزیر 
عراق توسط متخصصان ایرانی خبر داد و گفت: 
موضوع آب، سیاسی نیست و نباید آن را سیاسی 

جلوه داد.
علی اکبر محرابیان در گفت وگو با شبکه خبری 
مهم ترین  عنوان  به  امروز  »آب«  گفت:  العالم 
مسئله بشری در منطقه مطرح می شود، شرایط 
شده  موجب  منطقه  در  اقتصادی  توسعه های 
است نیاز بشریت و مردم به آب بیش از گذشته 

باشد.
در  بارندگی ها  شرایط  به  اشاره  با  نیرو  وزیر 
در  بارشی  دیگر شرایط  از سوی  افزود:  منطقه 
تغییرات  کنار  در  بارندگی ها  کاهش  و  منطقه 
اقلیمی باعث بروز خشکسالی های متوالی شده 
است؛ این شرایط می طلبد که کشورهای منطقه 
بر منابع آبی، در جهت  با همکاری و مدیریت 
بهبود وضعیت گام بردارند و در عین حال امکان 
استفاده حداکثری را برای همه نوع مصرف به 
ویژه شرب، کشاورزی، صنعتی و محیط زیست 

فراهم کنند.
رئیس شورای حکام مرکز منطقه ای مدیریت آب 
شهری وابسته به یونسکو یادآور شد: کنفرانس 

از  بغداد  آب  بین المللی 
به  مختلف  جنبه های 
ویژه ابعاد فنی، حقوقی 
آب  منابع  مدیریت  و 
ویژه ای  اهمیت  از 

برخوردار است.
اینکه  بیان  با  محرابیان 
مربوط  مسائل  ایران 
سه  در  را  کم آبی  به 
و  حقوقی  فنی،  بخش 
مسائل مدیریتی تقسیم 
می کند، افزود: دو حوضه مهم دجله و فرات در 
کشور عراق جاری است. بخشی از آب در این 
حوضه در کشور عراق تولید می شود و اما بخش 
قابل توجهی از آن از دیگر کشورها به ویژه شمال 

وارد این بخش می شود.
مدیریت  منطقه ای  مرکز  حکام  شورای  رئیس 
اینکه  بیان  با  یونسکو  به  وابسته  شهری  آب 
فعال  سال ها  کشور  دو  مشترک  کمیسیون 
بوده است، ادامه داد: این کمیته از سال ۲۰۱۲ 
فعالیت خود را متوقف کرده بود، اما خوشبختانه 
طی برقراری مذاکرات خوب با کشور عراق در 
نخست  زمان  از  ویژه  به  و  گذشته  سال  یک 
السودانی توافقات خوبی در  وزیری آقای شیاع 

این زمینه صورت گرفت.
محرابیان با بیان اینکه موضوع خشکسالی فقط 
خشکسالی  گفت:  نیست،  عراق  کشور  مختص 
امروز در کل منطقه از جمله ایران سایه افکنده 
است، به طوری که در سال گذشته در برخی از 
مناطق ایران حدود ۶۰ درصد با کاهش بارندگی 
روبرو شدیم که به طبع آن آورده ای رودخانه ها 

نیز کاهش یافت.

و  نیست  سیاسی  موضوع  آب  کرد:  تاکید  وی 
نباید آن را سیاسی جلوه داد. آب موضوعی کاملًا 
اقلیمی، اجتماعی و فنی است و متخصصان باید 
بررسی و مذاکره کنند و در چارچوب و بسترهای 

قانونی و فنی اقدام کنند.
مدیریت  منطقه ای  مرکز  حکام  شورای  رئیس 
آب شهری وابسته به یونسکو درباره پروژه های 
برقی ایران با عراق بیان کرد: سیاست ما تبادل 
حداکثری برق است؛ ایران به عنوان یک نقطه 
کانونی با کشورهای متعددی همسایه بوده و از 
این ظرفیت بهره می برد تا بتواند نیازهای خود 
و منطقه را پوشش دهد.به گفته وزیر نیرو، ما 
تبادل  دنبال  به  غرب  دیپلماسی  سیاست  در 
حداکثری برق با درنظر گرفتن منافع اقتصادی 
کشور و ملت خودمان هستیم. بر همین اساس 
و در این چارچوب به برخی از کشورها در برخی 
از ماه ها برق صادر و در برخی از ماه ها برق وارد 

می کنیم.
وی با بیان اینکه برق به عنوان عنصر اقتصادی 
این  بوده  مهم  آنچه  کرد:  تاکید  تلقی می شود، 
است که ما در این تبادلات منافع اقتصادی داریم 
و درصدد هستیم هم نیاز خود را برطرف کنیم و 

هم نیاز کشورهای همسایه را مرتفع کنیم.
ایرانی  متخصصان  توسط  متعددی  نیروگاه های 

در عراق در دست ساخت است
محرابیان یادآور شد: ما در کشور عراق در چند 
زمینه در حوزه صنعت برق فعال هستیم؛ زمینه 
برق،  زیرساخت های  توسعه  به  مربوط  نخست 
ساخت و تعمیرات اساسی برخی از نیروگاه ها و 
نیروگاه های  اکنون  که  به طوری  غیره می شود 
ساخت  دست  در  کشور  این  در  را  متعددی 
طریق  از  نیز  انرژی  تبادل  زمینه  در  داریم. 

نیز  این  که  داریم  برق  تبادل  متعددی  خطوط 
فرصت خوبی به شمار می رود، امید است از این 
فرصت برای تقویت همکاری ها حداکثر استفاده 
و بهره را ببریم.وزیر نیرو تاکید کرد: آنچه مهم 
با  اسلامی  است که جمهوری  این مسئله  بوده 
تأمین  ظرفیت  متعدد،  تجربیات  از  استفاده 
امکان  همچنین  دارد،  را  عراق  کشور  نیازهای 
داراست. زمینه  این  در  را  زیرساخت ها  توسعه 

رئیس شورای حکام مرکز منطقه ای مدیریت آب 
شهری وابسته به یونسکو درباره تأثیر تحریم ها 
بر صنعت برق و همکاری بین دو کشور با بیان 
اینکه صنعت ایران بسیار مستقل و خودگردان 
زمینه های  همه  در  ایران  کرد:  اظهار  است، 
صنعت برق علاوه بر امکان تولید، بازار لازم را نیز 
دارد و می تواند نیاز بسیاری از کشورها را تأمین 
کند؛ بنابراین تحریم فرصت خوبی شد تا صنعت 
برق ایران کاملًا مستقل شود. امروز شرکت هایی 
در ایران به ویژه در حوزه توسعه نیروگاه ها فعال 
هستند که در دنیا در سطوح عالی قرار دارند به 
طوری که ایران امروز به عنوان پنج کشور سازنده 
و احداث کننده نیروگاه درمیان کشورها شناخته 
کلاس  توربین های  اینکه  بیان  با  وی  می شود. 
فناوری  از  بالاترین سطح  در  دنیا  در  ایران  اف 
در  کرد:  خاطرنشان  می شود،  تولید  راندمان  و 
که  مسائلی  از  یکی  بی تردید  عراق  با  مبادلات 
موجب تسریع روابط می شود موضوع حل مسائل 
مالی بین دوکشور است که تحت تأثیر فشارهای 
آمریکا تلاش می کنند این سرعت عمل را کاهش 
بر حل  عراق  و  ایران  اراده مسئولان  اما  دهند، 
این مسائل است به طوری که در طول یک سال 

گذشته شاهد حل این مسائل بوده ایم.

وزیر نیرو:  ایرانی ها در عراق نیروگاه می سازند
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وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی: 
کشورهای منطقه متاثر از 

فرهنگ ایران هستند

منطقه  کشورهای  گفت:  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 
از  متاثر  باشند،  ایران  اقتدار  تاثیر  تحت  آنکه  از  بیش 

عناصر فرهنگی انقلاب اسلامی هستند.
ابتدای  در  اسماعیلی   محمدمهدی  ایرنا،  گزارش  به 
دستاوردهای  به  اشاره  با  هنر  شورای  جلسه  جدیدترین 
به  سوریه  کشور  به  کشورمان  جمهور  رییس  اخیر  سفر 
اهتمام دولت مردمی در ارتقای تعاملات فرهنگی و هنری 
وزارت  گفت:  و  کرد  تاکید  مقاومت  محور  کشورهای  با 
فرهنگ همکاری های سازنده ای در حوزه های فرهنگی 
عنوان  به  سوریه  و  عراق  لبنان،  کشورهای  با  هنری  و 
زمان  گذشت  با  و  کرده  آغاز  مقاومت  محور  کشورهای 
سطح کیفی و کمی این تعاملات گسترش خواهد یافت.

و  فرهنگی  همکاری  تفاهم نامه  امضای  به  ادامه  در  وی 
و گفت: سال گذشته  کرد  اشاره  با کشور سوریه  هنری 
میزبان وزیر فرهنگ سوریه و هیات همراه در کشورمان 
ارتباطات  و  فرهنگ  سازمان  رییس  ادامه  در  و  بودیم 
اسلامی به نمایندگی از مجموعه وزارت فرهنگ با حضور 
در کشور سوریه، تفاهم نامه چندجانبه همکاری فرهنگی 

و هنری دو کشور را به امضای طرفین رساند.
بیش  منطقه  کشورهای  اینکه  بیان  با  فرهنگ  وزیر 
عناصر  از  متاثر  باشند،  نظام  اقتدار  تاثیر  تحت  آنکه  از 
فرهنگی انقلاب اسلامی هستند، تصریح کرد: ایران عزیز 
و  اسلامی  انقلاب  مستحکم  فرهنگی  عناصر  پشتوانه  به 
تمدن باشکوه خود همواره از ظرفیت عظیم برای ارتقای 
سطح کیفی و کمی تعاملات فرهنگی با کشورهای منطقه 

برخوردار است.
از  دیگری  بخش  در  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  عضو 
این جلسه پس از ارائه نقطه نظرات حاضرین در خصوص 
»بررسی سند موسیقی« به عنوان دستور جلسه به اهمیت 
و جایگاه این سند در تعالی حوزه موسیقی اشاره کرد و 
گفت: از آنجا که »موسیقی« همواره به عنوان پرمصرف 
ترین حوزه هنری کشور در آمایش های مختلف با فاصله 
بسیار در صدر قرار دارد، مباحث و موضوعات مرتبط با آن 
همواره مورد توجه اقشار مختلف با سلایق متفاوت است 
و در این خصوص سند موسیقی می تواند به محل وفاق 
و دیدگاه های مختلف در حوزه  نقطه وحدت سلایق  و 

موسیقی بدل شود.
اسلامی،  آزاد  دانشگاه  رییس  طهرانچی  محمدمهدی 
محمود  دانشگاهی،  جهاد  رئیس  نائینی  مسلمی  حسن 
محمدرضا  فرهنگ،  وزارت  هنری  امور  معاون  سالاری 
بهمن  صداوسیما،  سازمان  رییس  مشاور  جلوه  جعفری 
نامور مطلق رییس فرهنگستان هنر، کبری خزعلی رییس 
شورای فرهنگی زنان، محمدرضا حسنایی رییس دانشگاه 
اعضای  از  سوزنچی  ابراهیم  و  ساعی  محمدحسین  هنر، 
دوانی  رجبی  محمدعلی  فرهنگی،  انقلاب  عالی  شورای 
حجت الاسلام  تجسمی،  هنرهای  هنرمند  پیشکسوت 
فرهنگی  معاون  بین  جهان  فرزاد  نواب،  محمدحسین 
آزاد اسلامی، محمدمهدی دادمان رییس حوزه  دانشگاه 
موسیقی،  خانه  مدیرعامل  نوربخش  حمیدرضا  هنری، 
عرفان  میلاد  موسیقی،  دفتر  رییس  الهیاری  محمد 
محمدحسین  هنری،  حوزه  موسیقی  مرکز  مدیر  پور 
فعالیت های  توسعه  و  آموزش  دفتر  مدیرکل  اسماعیلی 
ایمانی  فرهنگی و هنری وزارت فرهنگ و محمدحسین 
خوشخو دبیر شورای هنر از حاضرین در این جلسه بودند.

رضا بنفشه خواه: اولین کسی که در 
بازیگری متوجه می شود این کاره 

نیست خود شخص است

)داریوش  نشین ها«  »اجاره  سینمایی  فیلم  بازیگر 
مهرجویی۱۳۶۵( گفت: در بازیگری اولین کسی که متوجه 
بازیگری صرفا  این کاره نیست خود شخص است؛  می شود 
موضوع علاقه نیست بلکه نیاز به تحصیلات، مطالعه، تجربه 

و پیگیری دارد.
ایرنا و  رضا بنفشه خواه در گفت وگو با خبرنگار سینمایی 
در توضیح خاستگاه هنرپیشگی در جامعه امروز ایران بیان 
کرد: امروز بهترین راه و مکان برای هنرپیشه شدن دانشگاه 
های  کلاس  در  هنروران  چون  است  آکادمیک  مسیر  و 
آموزشگاه  این  است  بعید  که  دارند  توقعاتی  آزاد  موسسات 

ها کاری انجام بدهند و یا آنان را به جایی معرفی کنند.
 )۱۳۷۳ فتحی  )حسن  نمی میرند  پهلوانان  سریال  بازیگر 
ادامه داد: البته بعضا این آموزشگاه ها هنرورانشان را به آدم 
های سینماگر معرفی می کنند اما هیچ وقت پیش نمی آید 
که این رویه به شکلی عمومی اثرگذار باشد یعنی آن هنرور 
هزینه ای می کند به این امید که آموزشگاه او را به پروژه 
ای معرفی کند اما نتیجه ای نمی گیرد. مگر آموزشگاه هایی 
که خودشان تولید داشته باشند و از این سرمایه و هنروری 

خودشان استفاده کنند.
این  به  دارد  مشاغل  سایر  با  تفاوتی  بازیگری  افزود:  وی 
یا  گیرد  می  حقوق  لیسانس  که  شخصی  مثلا  که  صورت 
وکیل دعاوی می شود یا در دادگستری استخدام می شود، 
دیگری لیسانس حسابداری می گیرد و حسابدار می شود، 
دیگری مهندسی عمران می خواند و وارد بازار کار ساخت و 
ساز و امثال آن می شود اما بازیگری به چند چیز نیاز دارد 
که عبارتند از: فیزیک ظاهری، استعداد، دانش، تجربه و در 

نهایت شانس.
سماواتی  )امیر  خیرخواه  آقای  ماجراهای  سریال  هنرپیشه 
بینید  می  که  است  دلیل  همین  به  کرد:  تصریح   )۱۳۶۵
است،  ندیده  بازیگری  برای  آموزشی  هیچ  که  آدمی  گاهی 
در یک مجلس عروسی یا عزا توسط کارگردانی کشف می 
شود آن هم صرفا به دلیل ظاهرش و تازه پس از آن می رود 

آموزش می بیند و نقشی را هم بازی می کند.

با   رئیس سازمان سینمایی 
اشاره به ضرورت فعال سازی 
مخاطبان  ظرفیت 
سینمای  در  دانش آموزی 
سینماها  پرده  گفت:  کشور 
نباید از فیلم های کودک و 

نوجوان خالی بماند.
محمد  ایرنا،  گزارش  به 
مشترک  نشست  در  خزاعی 
پرورش  کانون  مدیران  با 
نوجوانان  و  کودکان  فکری 
با بیان اینکه کانون پرورش 
نوجوانان  و  کودکان  فکری 
ناپذیری  جدایی  بخش 
ماست،  جمعی  خاطره  از 
نخستین  برای  اظهارداشت: 
سازمان  که  است  بار 
مدیران  تمامی  با  سینمایی 
و معاونین خود در مجموعه 
پیدا  حضور  فرهنگی  های 
نقش  نوعی  به  که  می کند 

سازنده در سینما دارند.
وی گفت: از سیاست های اصلی دولت سیزدهم 
هم افزایی  به  که  است  این  سینما  حوزه  در 
فرهنگ  عرصه  با  مرتبط  نهادهای  با  مناسبی 
عنوان  به  سینمایی  سازمان  برسیم.  سینما  و 
سایه  در  قطعا،  کشور  سینمای  اصلی  متولی 
های  مجموعه  سایر  مشارکت  و  همکاری 
این  مشکلات  می تواند  سینمایی  و  فرهنگی 

عرصه را حل و فصل کند.
در  کانون  درخشان  سابقه  به  اشاره  با  خزاعی 
سینمایی  و  فرهنگی  محصولات  تولید  زمینه 
همکاری  با  افزود:  نوجوانان  و  کودکان  برای 
در  بزرگی  و  خوب  اتفاقات  می تواند  کانون 
و  کودکان  حوزه  سینمایی  و  فرهنگی  عرصه 

نوجوانان رقم بخورد.
سازمان  دغدغه های  مهمترین  از  یکی  وی 
سینمایی را موضوع سینمای کودک و نوجوان 
بسیار  طرح های  شد:  یادآور  و  کرد  عنوان 
حوزه  در  اخیر  دهه  چهار  طول  در  خوبی 
سینمای کودک و نوجوان از جمله سینماهای 
اختصاصی کودک، دادن یارانه به این حوزه و 
قرار  اجرا  مورد  دست  این  از  ابتکاراتی  دیگر 
گرفت اما متاسفانه به رغم همه این اقدامات، 
روز به روز دستان ما در این عرصه خالی تر شد 

و امروز، وضعیت نامطلوبی داریم.
نیاز به برنامه ریزی جامع در سینمای کودک

اگر  شاید  کرد:  بیان  سینمایی  سازمان  رئیس 
از  پس  فرهنگی  عرصه  متولیان  و  مدیران  ما 
در  کاملی  و  جامع  برنامه ریزی  شصت،  دهه 
این حوزه داشتیم، امروز بسیاری از ناملایمات 
فرهنگی در کشور تعدیل می شد. بر این اساس، 
خوراکی که باید بومی، ایرانی و اسلامی باشد، 
به  مجراها  دیگر  از  که  شده  خوراکی  به  بدل 
پلتفرم ها و فضای مجازی ما تزریق و تاثیرات 
مخرب خود را بر جامعه و بخصوص کودک و 

نوجوان ما می گذارد.
دولت سیزدهم  در  ما  فرصت  یادآور شد:  وی 
باید  و  بوده  اندک  بسیار  موانع  این  رفع  برای 
تمام اهتمام خود را در راستای این امر به کار 

ببندیم.
خبرهای خوب سینمای انیمیشن در راه است

سینمایی،  سازمان  اظهارداشت:  خزاعی 
حوزه  در  را  جدی  پژوهی  آینده  و  مطالعات 
انیمیشن آغاز کرده که به زودی اخبار مبارکی 
در این حوزه خواهید شنید. انیمیشن، صنعت 
بوده  است  پربازدهی  و  جریان ساز  مستحکم، 
رویش های  و  بضاعت ها  و  انسانی  نیروی  و 
مطالبه  به  توجه  با  و  داریم  کشور  در  خوبی 
به  نیاز  حوزه  این  در  موجود  ظرفیت های  و 

بازنگری اساسی و پایدار داریم.
از ظرفیت ۱۶ میلیونی مخاطب دانش آموزی 

غافل نشویم
دیگر  یکی  گفت:  سینمایی  سازمان  رئیس 
و  کودک  سینمای  که  مهمی  موضوع های  از 
نوجوان را آزار می دهد، بحث اکران فیلم است. 
ما مخاطب بسیار خوبی در آموزش و پرورش 

مخاطبین  میلیونی   ۱۶ ظرفیت  باید  و  داریم 
فعال  کشور  سینمای  حوزه  در  دانش آموزی 

کنیم.
از  کشور،  سینماهای  متاسفانه،  افزود:  وی 
تعطیل  عملا  ظهر،  تا  صبح  ابتدایی  ساعات 
در  را  خوبی  امکان  مسئله،  همین  و  هستند 
اختیار ما قرار می دهد تا سینماها را در اختیار 
مخاطبان دانش آموزی بگذاریم که البته، بهتر 
پرورش  کانون  امر،  این  متولی  که  است  این 
فکری با همراهی کارگروهی متشکل از وزارت 
یا  فارابی  سینمایی  بنیاد  و  پرورش  و  آموزش 
سینماشهر باشد. معتقدم اگر اقتصاد سینمای 
کودک احیا شود، تولید در این عرصه نیز احیا 

خواهد شد.
به  هم،  امر  این  احیای  با  کرد:  بیان  خزاعی 
راهبرد  هم  و  می کنیم  کمک  سینما  اقتصاد 
آموزشی و تفریحی مناسبی برای اوقات فراغت 
اینکه  کرده ایم، ضمن  پیش بینی  دانش آموزان 
می توانیم جنس فیلم های این حوزه را به لحاظ 
کارگروهی  در  هنری  و  محتوایی  مولفه های 
بررسی و تنظیم کنیم. اگر صرفا به تولید فیلم 
در این زمینه بیاندیشیم و برنامه  جامعی برای 
اکران آن نداشته باشیم، این سینما، یک عرصه 

شکست خورده خواهد بود.
جشنواره کودک و نوجوان یک فرصت مضاعف

رئیس سازمان سینمایی با بیان اینکه جشنواره 
اصفهان  نوجوان  و  کودک  فیلم  بین المللی 
شمار  به  مضاعف  فرصت  یک  حوزه  این  در 
از ظرفیت دانش آموزی  می آید گفت: می توان 
کشور  سراسر  در  کانون  سینماهای  مزیت  و 
به شکل فراگیرتری برای برگزاری این رویداد 
از  می توان  همچنین  کرد.  استفاده  سینمایی 
را  جشنواره  فیلم های  سیار  سینماهای  طریق 

به مخاطبان این حوزه عرضه کرد.
وی با تاکید بر این نکته که به دنبال برطرف 
هستیم.  بخش  این  مبتلابه  خلاءهای  کردن 
خاطرنشان کرد: فرصت اندکی داریم. سازمان 
برای  ای  شیوه  هر  به  است  آماده  سینمایی 

کاهش و حل مشکلات کمک کند.
و  کودکان  مناسب  تغذیه  خطیر  رسالت 

نوجوانان
و  کودک  سینمای  باید  اظهارداشت:  خزاعی 
سینمای  شود.  احیا  آموزی  دانش  مخاطب 
اکران، مخاطب،  تولید،  از چند جهت؛  کودک 
قابل  فیلمسازی  المپیادهای  و  جشنواره ها 
جدید  نسل های  تربیت  برای  است.  بررسی 
کودکان  جامعه  اقناعی  و  مناسب  تغذیه  و 
عهده  بر  خطیری  رسالت  کشور  نوجوانان  و 

مدیران فرهنگی است. و باید پاسخگو باشیم.
پرده سینماهای ما نباید از فیلم های کودکان 

و نوجوانان خالی بماند
رئیس سازمان سینمایی با اشاره به مخاطبان 
نیاز آنان به  گسترده دانش آموزی در کشور و 
تاکید  جدید  سینمایی  و  تصویری  محصولات 
برای  اکران،  فصل  هر  در  است  لازم  کرد: 
پرده  شود.  اکران  فیلم  مخاطب  گروه  این 

و  کودکان  های  فیلم  از  نباید  ما  سینماهای 
نوجوانان خالی بماند.

وی با اشاره به طرح اکران فیلم های خارجی در 
کشور خاطرنشان کرد: می توان در بسته فیلم 
های خارجی، آثار مناسب و مطلوب گروه های 

سنی کودک و نوجوان در نظر گرفته شود.
سرمایه گذاری  صندوق  اینکه  بیان  با  خزاعی 
سینمای کودک در بنیاد فارابی تاسیس شده 
است گفت: در کنار فارابی و شهرداری اصفهان 
فکری  پروروش  کانون  دیگر،  مرکز  چند  و 
می تواند به عنوان یکی از اعضای این صندوق 

حضور پیدا کند.
استراتژیک  همکار  کانون  و  سینمایی  سازمان 

یکدیگر
کودکان  فکری  پرورش  کانون  مدیرعامل 
ابراز  ضمن  نشست،  این  در  نیز  نوجوانان  و 
و  کانون  بین  تعاملات  تحکیم  از  خرسندی 
فال  به  را  همکاری  این  سینمایی،  سازمان 
سینمایی  سازمان  اظهارداشت:  و  گرفته  نیک 
و کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان در 
حیطه وظایف ذاتی خود، زمینه های همکاری 
دقیق تر،  تعبیر  به  و  داشته  و مشترکی  عمیق 
این دو نهاد همکار استراتژیک یکدیگر هستند. 
از این رو، ما آمادگی آن را داریم تا در زمینه 
با  نوجوان  و  کودک  حوزه  در  سرمایه گذاری 
از  بزرگی  و  جدی  اقدامات  سینمایی  سازمان 

منظر سرمایه گذاری داشته باشیم.
شرایط  در  مهم  نکته  افزود:  علامتی  حامد 
کنونی این است که اهالی سینما، نگاه ویژه ای 
نوجوان  و  کودک  حوزه  به  عالی  سطوح  در 
ندارند و باید این نگاه را تقویت کرد. سینمای 
کودک و نوجوان از ظرفیت ها و توانمندی های 
عمیقی برخورار است که می توان بر پایه تعامل 
این  سینمایی  سازمان  و  کانون  بین  سازنده 
کارآمد  و  بالفعل  پیش،  از  بیش  را  ظرفیت ها 

کرد.
وزارت  حوزه  در  خوبی  سینمایی  ظرفیت های 

آموزش و پرورش داریم
و  کودکان  فکری  پرورش  کانون  مدیرعامل 
دانش آموزی  اکران  حوزه  در  گفت:  نوجوانان 
ما  جدید،  تحصیلی  سال  در  سینماها 
و  آموزش  وزارت  ظرفیت های خوبی در حوزه 
خوبی  ظرفیت  از  هم  کانون  و  داریم  پرورش 
برخوردار  حوزه  این  در  تخصصی  شکل  به 
سینمای  دنبال  به  ما  اساس،  همین  بر  است. 
طریق  از  می توان  و  هستیم  دانش آموزی 
کارگروه های تخصصی در این زمینه، اقدامات 

جدی و عملی ماندگاری را برداشت.
علامتی افزود: همه مراکز کانون باید در حوزه 
پیرامونی خود، پوشش فرهنگی مناسبی داشته 
جدید  تحصیلی  سال  در  امیدواریم  و  باشند 
حوزه  در  دانش آموزی  اکران  زمینه  بتوانیم، 
کودک و نوجوان را با تکیه بر همین ظرفیت 

فعال کنیم.
ارتقای  کانون،  برای  حتما  کرد:  تاکید  وی 
حوزه ها  همه  در  فاخر  آثار  تولید  و  کیفیت 

بازی  اسباب  و  سرگرمی  نشر،  و  چاپ  از  اعم 
جدی  طور  به  سینمایی  تولیدات  همچنین  و 
مخاطبین  که  چرا  دارد.  قرار  کار  دستور  در 
ما، کودکانی هستند که در واقع، سرمایه های 
واقعی و آینده سازان کشور هستند. کانون اگر 
می خواهد رشد و بالندگی روزافزونی را تجربه 
کرده و بازیابی دوران اوج خود را تجربه کند، 
حتما باید از کمک و هم افزایی سایر نهادهای 
رو،  از همین  و  بگیرد  بهره  نیز  اندرکار  دست 

همه باید به کانون در این راستا کمک کنند.
و  کودکان  فکری  پرورش  کانون  مدیرعامل 
بارها  که  همانگونه  اظهارداشت:  نوجوانان 
طور  به  بین المللی  عرصه  در  ما  کردم،  عنوان 
جدی به دنبال تقویت دیپلماسی کوک هستیم 
و در حوزه استاپ موشن نیز ظرفیت های خوبی 
داریم. نکته مهم در دستور کار ما، رصد دقیق 
با  متناسب  آثار  تولید  و  میدان  کارشناسی  و 
بدون  و  بوده  واقعی در حوزه کودک  نیازهای 
تردید، نمی توان بدون پژوهش و رصد میدان 

به طور کارا و مناسبی وارد این عرصه شد.
علامتی گفت: هم اکنون بیش از یکهزار مرکز 
این  از  که  داریم  کشور  سراسر  در  کانون 
صورت  به  مراکز  درصد   ۸۰ از  بیش  میان، 
کلانشهرها  در  سیار  شکل  به  الباقی  و  ثابت 
به  خدمات  ارائه  به  روستاها  دورافتاده ترین  و 

مردم و جامعه هدف می پردازند.
سازنده  همکاری  زمینه های  به  اشاره   با  وی 
با  نوجوانان  و  کودکان  فکری  پرورش  کانون 
خوبی  سالن های  افزود:  سینمایی  سازمان 
می توان  که  دارند  قرار  کانون  مالکیت  در 
بصری  و  فرهنگی  خدمات  ارائه  برای  را  آن 
سازمان  مشارکت  با  نوجوانان  و  کودکان  به 
در  ما  ترتیب،  هر  به  کرد.  تجهیز  سینمایی 
حدود ۱۶ میلیون دانش آموز در سراسر کشور 
خدمات  سینما،  طریق  از  می توان  که  داریم 
فرهنگی خوبی به آن ها ارائه کرده و به شکل 
سازنده ای در راستای تربیت نسل جدید هنر و 

اندیشه تلاش کرد.
و  کودکان  فکری  پرورش  کانون  مدیرعامل 
نوجوانان گفت: با رویکرد جدیدی که در حوزه 
فرهنگ در دولت سیزدهم حاکم شده، می توان 
کارهای ماندگار و بزرگی را در حوزه کودک و 
نوجوان ثبت کرد. مطالبه رهبر معظم انقلاب 
هم، همواره بر این بوده که محصولات کانون 
باید به دست همه کودکان این سرزمین، اعم از 
کودکان کار، دانش آموزان استثنائی و دیگران 

برسد و ما در این راستا اهتمام جدی داریم.
فکری  پرورش  کانون  تولید  معاون  ادامه  در 
چرخه  اظهارداشت:  نوجوانان  و  کودکان 
مخاطب دانش آموزی وزارت آموزش و پرورش 
در اختیار کانون است که می توان از این طریق، 
را  کودک  سینمای  و  کانون  مراکز  مخاطبان 
ساماندهی کرد. ضمن اینکه تولیدات مشترک 
نیز از جمله امکاناتی است که می تواند در این 

راستا به کار گرفته شود.

رئیس سازمان سینمایی: پرده سینماها نباید 
از فیلم های کودک و نوجوان خالی بماند

خبر

احمدوند: آمار کتابخوانی سریع تر از 
رشد اقتصادی افزایش پیدا می کند

تهران  کتاب  بین المللی  نمایشگاه  رئیس سی وچهارمین   
با اشاره به شعار این دوره »آینده خواندنی است«، گفت: 
و  اقتصادی  فرهنگی  پیشرفت  بر  نمایشگاه  این  امیدوارم 

اجتماعی تاثیر داشته باشد.
خبری  نشست  نخستین  ایرنا،  کتاب  خبرنگار  گزارش  به 
سی وچهارمین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران در محل 
امام خمینی)ره(  نمایشگاه در مصلای  این  اجرایی  ستاد 

برگزار شد.
یاسر احمدوند با اشاره به شعار این دوره نمایشگاه کتاب 
این  به  است«  خواندنی  »آینده  دوره  این  شعار  گفت: 
معنی است که پیشرفت در آینده کشور مقرون به بیشتر 
رشد  از  سریع تر  کتابخوانی  آمار  همیشه  است،  خواندن 
تهران  کتاب  نمایشگاه  می کند.  پیدا  افزایش  اقتصادی 
مهم،  مساله  این  به  خانواده ها  دعوت  برای  است  جایی 
امیدوارم این نمایشگاه بر پیشرفت، فرهنگی اقتصادی و 

اجتماعی تاثیر داشته باشد.
محتوای  به  توجه  را  کتاب  نمایشگاه  اصلی  رویکرد  وی 
فرهنگی اعلام کرد و افزود: برای برپایی این رویداد ملی 
همکاری  مختلف  دستگاه های  و  بخش ها  دستگاه های 
ارائه  کردند. از مجموعه شهرداری که خدمات شهری را 
دادند، بانک ملی که بانک عامل این دوره نمایشگاه کتاب 
است، مجموعه های مدیریت شهری و همکاران در مصلی 
و همچنین ناشران که با وجود مشکلات اقتصادی که در 
مختلف  بخش های  در  انگیزه  با  دارد  وجود  نشر  صنعت 
خود  تلاش  تمام  نهادها  همه  هستند،  حاضر  نمایشگاه 

را کردند.
کتاب  بین المللی  نمایشگاه  سی وچهارمین  او  گفته  به 
خاطره  مردم  و  ناشران  نویسندگان،  همکاری  با  تهران 

جمعی خوبی به جا خواهد گذاشت.
نمایشگاه  مجازی  بخش  در  کتاب فروشی   ۲۰۰ حدود 

کتاب فعال هستند
احمدوند با اشاره به روزهایی که در نمایشگاه های کتاب 
دنیا به فروش کتاب اختصاص داده می شود، گفت: گزاره 
نمایشگاه  می گوید  که  دارد  وجود  نادرست  شونده  تکرار 
حالی  در  این  است،  کتاب فروشی  فعالیت  خلاف  کتاب 
است که در اکثر نقاط دنیا در نمایشگاه کتاب بخشی به 

فروش اختصاص داده می شود.
به گفته رئیس سی وچهارمین نمایشگاه بین المللی کتاب 
تهران نمایشگاه کتاب باید به همه حلقه های نشر کمک 
می دانیم  هستند.  کتاب فروشان  آن ها  از  یکی  که  کند 
باید  دولت  و  است  کم  کتاب فروشی  اقتصادی  بازدهی 
نبینند،  آسیب  کتابفروشان  و  ناشران  تا  کند  همکاری 
رفته  کار  نقایص  باید  و حتما  است  تجربه  این  اول  سال 
شود. در نتیجه در این دوره حدود ۲۰۰ کتاب فروشی در 

بخش مجازی نمایشگاه کتاب فعال هستند.
نمایشگاه  سی وچهارمین  در  اینکه  بیان  با  احمدوند 
افغانستان  کشور  از  ناشرانی  تهران  کتاب  بین المللی 
ناشران  از  برخی  برای  گفت:  داشت،  خواهند  حضور 
حال  در  که  گرفت  شکل  ویزا  در  مشکلاتی  افغانستانی 

حل آن مشکلات هستیم. 
به گفته رئیس سی وچهارمین نمایشگاه بین المللی کتاب 
تهران تقریبا اکثریت ناشران ایرانی در بخش حضوری یا 
مجازی یا هر دو فعال هستند. در کل بیش از ۹۵ درصد 

ناشران  فعال کشور حضور دارند.
خرید  برای  را  تسهیلاتی  ملی  بانک  اینکه  اعلام  با  او 
داد:  توضیح  داد،  خواهد  اختصاص  کارگران  و  معلم ها 
و  فرهنگ  وزیر  با  مذاکره  و  توافق  در  رفاه  و  کار  وزیر 
از  هم  کارگران  که  کردند  آمادگی  اعلام  اسلامی  ارشاد 
تسهیلات استفاده کنند. افزایش اعتبارات وزارت فرهنگ 
قابل توجه نیست و بودجه نمایشگاه با توجه به هزینه ها 

در نظر گرفته نشده است.
آسیب شناسی دوره پیشین نمایشگاه انجام شد

کتاب  بین المللی  نمایشگاه  سی وچهارمین  مقام  قائم 
برگزاری  در  پیشین  دوره  تجربه  به  اشاره  با  تهران 
دوره  برگزاری  نتیجه  در  کرد:  بیان  کتاب  نمایشگاه 
بهتری  تعامل  برگزارکننده  مسئولان  دوره  این  در  قبل، 
مردم  عموم  برای  را  نمایشگاه  این  و  دارند  رسانه ها  با 

دسترس پذیر کردند.
علی رمضانی با تاکید بر امکان فعالیت کتاب فروشان در 
بیان  تهران  کتاب  بین المللی  نمایشگاه  سی وچهارمین 
فعالیت  اثر  بر  کتاب فروشان  ضرر  شبه  اینکه  برای  کرد: 
این دوره کتاب فروشان  برود، در  بین  از  نمایشگاه کتاب 

در بخش مجازی نمایشگاه فعال هستند.
بین المللی  نمایشگاه  سی وچهارمین  سخنگوی  گفته  به 
کتاب تهران پیش از این دبیرخانه نمایشگاه تشکیل شده 
است و کمیته های مختلف نسبت به آسیب شناسی اقدام 
شود  برطرف  مشکلات  و  موضوعات  شد  تلاش  کردند. 
گسترش  و  نمایشگاه  آماده سازی  مرحله  در  مباحثی  و 

راهنما و تبلیغات انجام شد.
او ادامه داد: کمیته های مختلف نمایشگاه اقداماتی برای 
پاسخ گویی  کمیته های  دادند.  انجام  خدمت رسانی  بهبود 
 ۲۰ در  و  هستند  فعال  مجزا  صورت  به  اطلاع رسانی،  و 
دارند.  اختیار  در  را  جایگاه های  نمایشگاه  نقطه مجموعه 
مختلف  فضاهای  در  نمایشگاه  )اپلیکیشن(  کارافزار 
این  در  نمایشگاه  نقشه های  و  است  مردم  دسترس  در 
نقشه  توزیع  مراکز  همچنین  خواهدشد.  تکمیل  کارافزار 

را در محیط فیزیکی نمایشگاه داریم.
ارائه ۴۵ هزار عنوان کتاب در بخش ناشران خارجی

رمضانی با اشاره به فعالیت مراکز پاسخگویی در نمایشگاه 
بین المللی کتاب تهران بیان کرد: مردم می توانند با شماره 
گیری ۹۱۰۰۹۸۹۸ با مسئولان این بخش ارتباط برقرار 
مراجعان  پاسخگوی   ۱۸ تا  صبح   ۹ از  مسئولان  کنند. 
و  کتاب فروشان  به  بخشی  قسمت  این  در  بود،  خواهند 

سوالات مرتبط با آن ها اختصاص داده شده است.
کتاب  بین المللی  نمایشگاه  سی وچهارمین  مقام  قائم 
تهران درباره کمیته های مختلف نمایشگاه کتاب توضیح 
در  و  بود  خواهد  ناشر   ۱۰۰ میزبان  خارجی  کمیته  داد: 
ارائه  مردم  به  کتاب  عنوان  هزار   ۴۵ نزدیک  بخش  این 
می شود. کمیته بین الملل میزبان تاجیکستان خواهد بود. 
از جهان اسلام، روسای نمایشگاه کتاب دوحه، مسقط و 
این  در  ونزوئلا  و  تاجیکستان  فرهنگ  وزاری  و  نو  دهلی 

نمایشگاه حضور خواهند داشت.
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بین الملل
اخبار

زائران اهل سنت از ۱۱ استان کشور به 
حج اعزام می شوند

از ۱۱  اهل سنت  زائران  اعزام  از  رهبری  معظم  مقام  بعثه  مدیراهل سنت 
استان کشور در قالب ۶۶ کاروان به سفر معنوی حج خبر داد. 

به گزارش ایرنا، حجت الاسلام هادی اکبری با تاکید بر این که »حج« برای 
همه عالم بشریت است، گفت: همانطور که در قرآن کریم نیز تاکید شده 
»حج« متعلق به همه مردم جهان است و مناسک آن هم برای همه به یک 
صورت وضع شده است. حج باعث هدایت همه بشریت است و از این جهت 
از اهمیت فوق العاده ای برای مردم جهان برخوردار است و رنگ، قوم، نژاد و 

ملیت تاثیری ندارد و همه در پیشگاه خدای بزرگ یکی هستند.
ما هر سال  اهل سنت در حج ۱۴۰۲ گفت:  زائران  به حضور  اشاره  با  وی 

حدود ۱۰ هزار زائر اهل سنت داریم که عازم سرزمین وحی می شوند.
با اشاره به حضورپیروان مذاهب  مدیر اهل سنت بعثه مقام معظم رهبری 
ایران  ادامه داد: هر چند مذاهب دیگری هم در  ایران  شافعی و حنفی در 
زندگی می کنند و در حج هم حضور دارند اما تعداد عمده زائران را این دو 
مذهب تشکیل می دهند که از استان های مختلف عازم عربستان خواهند 

شد.
وی در مورد استان هایی که کاروان هایشان را به حج اعزام خواهند کرد نیز 
گفت: برای حج امسال ۱۱ استان زائران اهل سنت را ساماندهی کرده اند که 

در قالب ۶۶ کاروان به این سفر معنوی مشرف خواهند شد.
استان های  از  اعزامی  ترکیب کاروان های  اکبری در مورد  الاسلام  حجت 
مختلف نیز گفت: استان گلستان با ۱۴ کاروان بیشترین زائر اهل سنت را 
در این سفر خواهد داشت و استان های گیلان و فارس هم با یک کاروان در 

حج حضور پیدا می کنند.
مدیر اهل سنت بعثه مقام معظم رهبری در پاسخ به این پرسش که آیا برای 
حج امسال هم کاروانی مشترک از زائران اهل تسنن و اهل تشیع خواهیم 
داشت، گفت: در استان گیلان یک کاروان خواهیم داشت که مشترک است و 
برای آن یک روحانی اهل سنت و یک روحانی شیعه در نظر خواهیم گرفت.

وی ادامه داد: از مجموع بیش از ۸۷ هزار نفری که امسال از کشورمان عازم 
سرزمین وحی خواهند شد حدود ۱۰ درصد زائران اهل سنت هستند که 

تعدادشان نسبت به سالهای گذشته تغییر محسوسی نداشته است.
حجت الاسلام اکبری به اقدامات صورت گرفته در حوزه آموزش برای زائران 
اتفاق جدیدی که امسال رقم خورده این است  اعزامی اشاره کرد و گفت: 
برای زائران برگزار کردیم، همه  که در کنار آموزش ها و کلاس هایی که 
روحانیون اعزامی نیز در یک دوره بازآموزی شرکت کردند و آزمون هایی را 

پشت سرگذاشتند تا سطح علمی و دانش آنها سنجیده شود.
وی در تشریح بیشتر این اتفاق گفت: پس از برگزاری دوره های بازآموزی از 
روحانیون آزمون هایی در مورد مناسک حج و موارد مربوط به آن گرفته می 
شد و اساتید سوالات تخصصی خود را از روحانیون مطرح می کردند. افرادی 
که از این آزمون امتیازات لازم را کسب کردند به سفر حج اعزام خواهند شد.

حجت الاسلام اکبری با بیان این که تعداد ۱۱۰ نفر از روحانیون، معین و 
معینه ها برای اعزام انتخاب شدند، در مورد کاروان های مدینه قبل و مدینه 
یا ۴ کاروان مدینه قبل هستند و ۶۲ کاروان هم مدینه  نیز گفت: ۳  بعد 
بعد خواهند بود. این اتفاق به ما به عنوان عوامل اجرایی کمک می کند که 

بتوانیم با تمرکز بیشتر خدمات دهی بهتری به زائران داشته باشیم.
مدیر اهل سنت بعثه مقام معظم رهبری به »شورای افتاء« نیز اشاره کرد و 
گفت: این شورا در طول سال فعال است و ۱۲ نفر از علمای طراز اول اهل 
سنت عضو آن هستند. آنها در طول سال جلسات و نشست های مختلفی را 
دارند و مسائل پیچیده و مواردی را که مورد اختلاف است، بررسی می کنند 
و در نهایت نتایج تحقیقات آنها در قالب کتاب، کتابچه و جزوه چاپ و در 

اختیار زائران قرار می گیرد.
زائران اهل سنت از ۱۱ استان کشور به حج اعزام می شوند

وی ادامه داد: در ایام حج هم چند روحانی حنفی و شافعی در بعثه مقام 
معظم رهبری مستقر می شوند تا به سوالات و ابهامات زائران پاسخ دهند. 
برای سفر به عربستان هم یک روحانی حنفی و یک روحانی شافعی به عنوان 
شورای افتاء در مکه و مدینه مستقر خواهند شد تا در خدمت زائران باشند.

گفت:  نیز  زائران  آموزشی  های  برنامه  مورد  در  اکبری  الاسلام  حجت 
جلسه   ۱۲ برگزاری  که  است  شده  ابلاغ  مورد  این  در  هایی  دستورالعمل 
ها  کاروان  مدیران  هماهنگی  با  جلسات  این  شود.  می  آن  شامل  آموزشی 
از قبل ماه مبارک رمضان در استان ها آغاز شده و خوشبختانه روند بسیار 

خوبی دارد و تا زمان اعزام دوره ها کامل خواهد شد.
مدیر اهل سنت بعثه مقام معظم رهبری ادامه داد: این سفر اگر با معرفت، 
علم و آگاهی باشد می تواند گذشته و آینده زائر را درست کند. گذشته از 
این جهت درست می شود که باعث آشتی زائر با خدا می شود و آینده هم 
از سفر حج  اینگونه درست می شود که زائر تصمیماتی می گیرد که بعد 
این  ایجاد  در  روحانیون  نقش  بنابراین  باشد.  داشته  بهتری  زندگی خدایی 

تحول بسیار مهم است.
حجت الاسلام اکبری با بیان این که اعمال حج بین اهل سنت و شیعیان 
و  علم  دادن  با  کنند  باید تلاش  روحانیون  کرد:  است خاطرنشان  مشترک 
آگاهی و خداشناسی کاری کنند که زائر وقتی از سفر حج برمی گردد انسان 
دیگری شود و تحولی در او صورت بگیرد که روی بقیه هم تاثیر بگذارد. این 
وظیفه خادمان فرهنگی حاضر در حج است که چنین تحولی را در جلسات 

و نشست ها و محفل های انس ایجاد کنند.

دانشکده »سارایوو« کرسی مخصوص 
یادگیری زبان و ادبیات فارسی دارد

دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور گفت: امیدوارم برای توسعه همکاری ها به راهکار 
ایران  کتابخانه های  و  خسروبیگ  غازی  کتابخانه  بین  واسطی  حلقه  و  برسیم  مشترکی 
و  ایران  اسلامی  جمهوری  فرهنگی  گسترده  همکاری  آغاز  تفاهم نامه  امضای  و  باشیم 

بوسنی و هرزگوین باشد.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی نهاد کتابخانه های عمومی کشور، مهدی رمضانی در 
دیدار با عثمان لاویچ، رئیس کتابخانه غازی خسروبیگ بوسنی و هرزگوین و هیئت همراه 
در نخستین روز سفر به ایران بیان کرد: گفت: ما از هویت بخش فارسی کتابخانه »غازی 
خسروبیگ« استقبال و برای بهبود و ارتقای این بخش اعلام آمادگی می کنیم.وی توضیح 
داد: ایران دارای ۳ هزار و ۸۰۰ کتابخانه عمومی است و ما گسترده ترین شبکه کتابخانه ای 
را در جهان اسلام داریم. پس از ما، نزدیکترین کشور ترکیه با ۱۲۰۰ کتابخانه عمومی 
است. در مجموعه کتابخانه های عمومی، بیش از ۱۰ هزار نسخه خطی داریم که کتابخانه 

مرکزی تبریز اصلی ترین مرکز در زمینه حفظ و نگهداری نسخ خطی است. 

دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه 
اعلام کرد: در سال گذشته  اقتصادی 
مثبت  به  آزاد  مناطق  تجاری  تراز 

۷۰۰ میلیون دلار رسیده است.
حجت الله  ایسنا،  گزارش  به 
در  خبری  نشست  در  عبدالملکی 
توانمندی های  نمایشگاه  پنجمین 
اظهار   )۲۰۲۳ )اکسپو  ایران  صادرات 
اقتصادی  ویژه  و  آزاد  مناطق  کرد: 
در  کننده  کمک  مناطق  عنوان  به 
و  باشند  کشورها  اقتصادی  جهش 
ادبیات  در  است.  چین  آن  نمونه 
مناطق  هم  اسلامی  انقلاب  اقتصادی 
است  شده  شناخته  رسمیت  به  آزاد 
در قوانین و سیاست های کلی ابلاغی 
را  آن  توان  می  رهبری  معظم  مقام 

مشاهده کرد.
و  تجاری  آزاد  منطقه   ۱۵ افزود:  وی 
و  داریم  اقتصادی  ویژه  منطقه   ۳۵
کارکردهای خاص و قابل اعتنایی در 
طول سالیان گذشته داشتند و حجم 
گذاری  سرمایه  از  ملاحظه ای  قابل 
و  درآمدزایی  سبب  و  گرفته  صورت 
به  نقدهایی  البته  است.  اشتغال شده 

آن هم وارد بوده است.
عبدالملکی ادامه داد: در سال ۱۴۰۱ 
آزاد مثبت شد و  تراز تجاری مناطق 
رسید.  دلار  میلیون   ۷۰۰ مثبت  به 
دلار  میلیون   ۷۰۰ و  میلیارد  یک 
میلیارد  یک  واردات  و  بوده  صادرات 

دلار رسیده است.
پنج  طرح   ۳۷۰ معرفی  جزئیات 

میلیارد یورویی برای سرمایه گذاری
دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه 
فرآیند  تسهیل  به  اشاره  با  اقتصادی 
ها و کاهش زمان برای صدور و تمدید 
 ۳۷۰ گفت:  آزاد،  مناطق  در  مجوز 
مناطق  در  را  گذاری  سرمایه  پروژه 
مطالعات  و  کردیم  شناسایی  آزاد 
طرح  و  شده  انجام  ها  پروژه  اولیه 
کرده  ارائه  نیز  را  آن  اولیه  توجیهی 

مطالعات  زمینه  این  در  همچنین  اید 
از  پروژه  های  نیازمندی  به  مربوط 
در  و  ثابت  سرمایه  فناوری  حیث 
مطالعات  و  فناوری  نیاز  مورد  گردش 
این  در  رسانی  بازار  و  بازار  به  مربوط 
سرمایه  تا  است  شده  انجام  ها  طرح 
بال  فراغ  با  خارجی  و  داخلی  گذاران 
بیشتری بتوانند به این طرح ها ورود 

کنند.
از سوی دیگر  عبدالملکی اضافه کرد: 
حوزه  در  تسهیلات  ایجاد  راستای  در 
بی  مجوزهای  اداری  امور  و  فرآیندی 
شده  صادر  ابرها  این  به  مربوطه  نام 
حوزه  در  مربوط  اداری  امور  است 
ز  نیز  اولیه  مجوز  و  برق  آب،  زمین، 
زمینه  این  در  مشکلی  و  شده  انجام 
وجود ندارد در حالی که پیش از این 
و  طرح  یک  ع  برای  گذاران  سرمایه 
پروژه مدت ها به دنبال مجوز و فراهم 
این  در  و  بودند  آن  مقدمات  کردن 
مواجه  بسیاری  مشکلات  با  راستا 

می شدند.
این پروژه ها گفت:  وی درباره ارزش 
ارزش سرمایه گذاری این ۳۷۰ پروژه 
که  بوده  تومان  میلیارد  هزار   ۲۴۰
تا ۵ میلیارد یورو  نیم  معادل چهار و 
است. البته طرح های سرمایه گذاری 
در مناطق آزاد محدود به ۳۷۰ طرح 
مدیران  ما  مدیران  و  نیست  مذکور 
تا  شدند  موظف  آزاد  مناطق  عامل 
پایان بهار انجام پروژه های دیگر را به 
این ارقام اضافه کنند و از این به بعد 
می افتد  اتفاق  این  یکبار  ماه  سه  هر 
سرمایه گذاران  نیز  دیگر  سوی  از  و 
می توانند طرح های مد نظر خودشان 
سریعترین  در  تا  دهند  پیشنهاد  را 
برای  لازم  های  فرایند  ممکن  زمان 

صدور مجوز آنها طی شود.
کشورهای  با  مشترک  مناطق  ایجاد 
مختلف/ عراق و سوریه جلوتر از بقیه

مناطق  اینکه  بر  تاکید  با  عبدالملکی 

گذاران  سرمایه  بهشت  به  باید  آزاد 
در  گذاری  هدف  این  شود  تبدیل 
افزود:  است،  گرفته  قرار  کار  دستور 
یکی  متناظر  و  آزاد  مناطق  ایجاد 
جدید  دوره  در  توسعه ای  اهداف  از 
است که برای آن دو راهبرد را دنبال 
می کنیم که اول مرد می کردند و دوم 
جهانی کردن این مناطق آزاد و ویژه 
است. چرا که مناطق آزاد باید حضور 
جهانی  اقتصاد  در  ای  قدرتمندانه 
راهکارهای  از  یکی  که  باشند  داشته 
مناطق  ایجاد  هدف  این  به  رسیدن 
مشترک و متناظر این کشورهاست در 
واقع مناطق مشترک با کشورهایی که 
مرز مشترک با ایران دارند، در دستور 
کار قرار گرفته و ایجاد مناطق متناظر 
که  کنیم  می  دنبال  کشورهایی  با  را 

مرز مشترکی با ما ندارند.
ویژه  و  آزاد  مناطق  شورای عالی  دبیر 
اولیه  مذاکرات  کرد:  اظهار  اقتصادی 
مناطق  ایجاد  برای  کارشناسی  و 
از  تعدادی  با  متناظر  و  مشترک 
کشورها آغاز شده است دست و درباره 
حتی  سوریه  و  ایران  و  عراق  و  ایران 
نتیجه  به  کشور   ۲۲ بلندپایه  مقامات 
امضاء  به  دیپلماتیک  اسناد  و  رسیده 
با  راستا  این  طرفین رسیده است. در 
عراقی ها سه نقطه را پیشنهاد کردند 
به  اخیرش  سفر  در  جمهور  رئیس  و 
سوریه نیز از برخی مناطق پیشنهادی 
برای ایجاد مناطق مشترک بین ایران 
و سوریه بازدید کرد که در این بازدید 
میدانی یکی از نقاط مرز مشترک بین 
با  ما  ارتباطی  پل  و  عراق  و  سوریه 

دریای مدیترانه بود.
مناطق  ایجاد  اینکه  بیان  با  وی 
مشترک بهینه ایران و سوریه و ایران 
و عراق در مرحله بررسی نکات فنی و 
حقوقی است، گفت: در حال رایزنی و 
مذاکره برای ایجاد مناطق مشترک و 
عمان  ازبکستان  کشورهای  با  متناظر 

دیگری  کشورهای  و  هستیم  چین  و 
مانند روسیه نیز در در همین مرحله 
اولیه  نویس  پیش  البته  دارند.  قرار 
و  ایران  بین  مشترک  مناطق  ایجاد 
ترکیه آماده شده و در هفته های آتی 
تفاهم  تیرماه  یا  ماه  خرداد  در  یعنی 
امضا  کشور  دو  مقامات  بین  آن  نامه 

خواهد شد.
دولت  اینکه  بر  تاکید  با  عبدالملکی 
ایجاد مناطق مشترک  نیست در  قرار 
و  کند  سرمایه گذاری  متناظر  و 
مسئول  عنوان  به  خصوصی  بخش 
و  آفرینی  نقش  باید  مناطق  این 
در  داد:  ادامه  کنند،  سرمایه گذاری 
زمینه ۳۷۰ طرحی که امروز رونمایی 
اروپایی  کشورهای  برخی  می شود، 
می خواهند  که  هستند  هم  حتی 
تعداد  چند  هر  کنند،  سرمایه گذاری 
آن ها زیاد نیست اما باید به این نکته 
اقتصاد  نتوانست  تحریم ها  کرد  اشاره 
آمریکایی ها  و  کند  متوقف  را  ایران 
داشتند  زیادی که  علی رغم هیاهوی 
ایران  که  نکردند  توجه  نکته  این  به 
به فناوری مدیریت اقتصاد در شرایط 
سال  از  است.  یافته  دست  تحریم 
۸۹ – ۹۰ که تحریم های به اصطلاح 
شده  آغاز  کننده  فلج  و  هوشمند 
صدها  معادل  تومان  میلیارد  صدها 
کشور  در  سرمایه گذاری  دلار  میلیون 

و مناطق آزاد اتفاق افتاده است.
ویژه  و  آزاد  مناطق  شورای عالی  دبیر 
اقتصادی اضافه کرد: اساسا در ادبیات 
تحریم  اقتصاد  علم  و  تحریم  اقتصاد 
تحریم  که  است  شده  تعریف  اینگونه 
خود به خود و به مرور آثارش کمرنگ 
و نهایتا بلااثر می شود. به همین دلیل 
کنونی  تحریم  شرایط  در  که  است 
کشور  در  خارجی  سرمایه گذاری  نیز 
تعریف  با  البته  است.  انجام  حال  در 
با  می خواهیم  پروژه ها  این  کردن 
سرعت و شدت بیشتری این اتفاق رخ 
از  یکی  روسیه  مثال  عنوان  به  دهد. 
به دنبال مناطق  کشورهایی است که 
مشرتک و متناظر است. همچنین دو 
و  انزلی  بندر  در  خود  برای  را  نقطه 
به  علاقه مند  و  کرده  تعریف  چابهار 

سرمایه گذاری در این مناطق است.
صددیم  در  زمینه  این  در  گفت:  وی 
چابهار-انزلی  چهارگانه   کریدور  تا 
ایجاد  روسیه  با  را  –مسکو  لوتوس  و 
کنیم تا باعث ایجاد یک خط حمل و 
روس ها  راستا  این  در  شود.  کالا  نقل 
دو موضوع را مدام پیگیری می کنند، 
و  رشت-آستارا  راه آهن  تکمیل  یکی 
و  کاسپین  بند  اتصال  و  تکمیل  دوم 

انزلی به خطوط ریلی ایران است.

عبدالملکی خبر داد:   ایجاد مناطق 
آزاد مشترک با عراق و سوریه

گزارش

رشد ۴۸ درصدی خرید تضمینی 

گندم نسبت به سال گذشته

 سرپرست وزارت جهاد کشاورزی از رشد ۴۸ درصدی خرید تضمینی گندم در 
سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته خبر داد.

به گزارش ایرنا از وزارت جهاد کشاورزی، »سیدمحمد آقامیری« در برنامه صف 
اول، افزود: براساس برنامه، امسال ۷.۵ میلیون تن گندم خریداری خواهد شد که 
تاکنون بیش از ۱.۵ میلیون تن خرید تضمینی گندم انجام شده است، این رقم 

نسبت به مدت مشابه پارسال، رشد ۴۸ درصدی را نشان می دهد.
قیمت مصوب خرید گندم ۱۵ هزار تومان تعیین شد

سرپرست وزارت جهاد کشاورزی، طولانی شدن جلسات کارشناسی را از دلایل 
از  پس  نهایت  در  داشت:  اظهار  و  کرد  عنوان  گندم  قیمت  تعیین  در  تاخیر 
کارشناسی، قیمت تضمینی گندم به مبلغ ۱۱ هزار و ۵۰۰ تومان و یک هزار و 
۵۰۰ تومان یارانه کاشت )تأمین بخشی از هزینه های کود و بذر( و به منظور 
محصولات  نسبی  قیمت  رعایت  کشاورزان،  در  تولید  انگیزه  افزایش  و  ارتقای 
اساسی کشاورزی و تعادل بخشی در الگوی تولید و همچنین براساس سیاست 
حمایت غیرقیمتی، مبلغ ۲ هزار تومان به ازای هر کیلوگرم گندم تحویلی به 
یک  تضمینی  خرید  قیمت  نهایت  در  و  تعیین  گندم«  تحویل  »جایزه  عنوان 

کیلوگرم گندم برای سال جاری ۱۵ هزار تومان مصوب شد.
وزیر جهادکشاورزی،  قیمت گذاری، گفت:  ترکیب شورای  به  اشاره  با  آقامیری 
وزیر امور اقتصادی و دارایی، رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور، رئیس سازمان 
نظام صنفی کشاورزی، رئیس اتحادیه مرکزی تعاونی های روستایی و کشاورزی 
ایران، رئیس سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی، دو نفر کشاورز 
از اعضای کمیسیون کشاورزی، آب،  خبره و رئیس بنیاد ملی گندم و دو نفر 
منابع طبیعی و محیط زیست به عنوان ناظر در »شورای قیمت گذاری و اتخاذ 

سیاست های حمایتی محصولات اساسی کشاورزی« حضور دارند.
وی با بیان این که طبق قانون، چهار ماخذ شامل نرخ برابری ارز )قیمت مشابه 
عرضه شده(، قیمت تولید، هزینه های تولید و سود متعارف برای تعیین قیمت 
تاثیرگذار  عوامل  برداشت،  نوع  زمین،  مقیاس  ادامه داد:  می شود،  لحاظ  گندم 

تولید و سایر عوامل در قیمت تمام شده برای کشاورز تاثیر دارد.
پرداخت مطالبات گندمکاران تا پایان هفته جاری

تاخیر  برای  کشاورزان  از  عذرخواهی  ضمن  کشاورزی  جهاد  وزارت  سرپرست 
گندمکاران  به  بلافاصله  باید  مبلغ  این  داشت:  اظهار  گندم،  مبلغ  پرداخت  در 
امروز  تومان و طی  پرداخت می شد؛ در حال حاضر حدود چهار هزار میلیارد 
نیز ۷ هزار میلیارد تومان دریافت کرده ایم و بلافاصله مطالبات گندمکاران را 

پرداخت خواهیم کرد.
وی از پرداخت مطالبات گندمکاران تا پایان هفته جاری خبرداد و گفت: سازمان 
برنامه و بودجه طبق قانون منابع لازم را تامین و در اختیار سازمان هدفمندی 

قرار می دهد تا بتوانیم مطالبات گندمکاران را پرداخت کنیم.
برخی  در  علی الحساب  صورت  به  گندمکاران  مطالبات  پرداخت  به  آقامیری 
استان ها اشاره کرد و افزود: در برخی استان ها با قیمت سال گذشته گندم به 
صورت علی الحساب از کشاورزان خریداری شده که مابه التفاوت آن بر مبنای 

نرخ مصوب و با قیمت ۱۵ هزار تومان تسویه خواهد شد.
تعیین و ابلاغ قیمت محصولات کشاورزی تا تیرماه سالجاری

قیمت  براساس تصمیم شورای  وزارت جهاد کشاورزی تصریح کرد:  سرپرست 
گذاری، نرخ محصولات کشاورزی تا تیر ماه تعیین و ابلاغ می شود.

حمایت از تولید با پرداخت به موقع مطالبات کشاورزان
آقامیری درباره مشکلات برنجکاران و زعفران کاران گفت: مطالبات زعفرانکاران 
مطالبات  همچنین  می گذرد،  آن  تسویه  از  روز   ۱۰ از  بیش  و  شده  تسویه 
پنبه کاران نیز طی دو هفته گذشته پرداخت شده و جلساتی برای رفع مشکل 

برنج کاران در حال برگزاری است.
وی در عین حال از پرداخت مطالبات زیتون کاران خبر داد و افزود: روز گذشته، 

دستور تسویه برای بذر گندم صادر شده است.
سرپرست وزارت جهاد کشاورزی با اشاره به نظر حمایتی رئیس جمهوری مبنی 
بر حمایت جدی از کشاورزان، وظیفه این وزارتخانه را حمایت از تولید عنوان و 
تصریح کرد: باید مطالبات کشاورزان را پرداخت کنیم تا بتوانند برای تولید سال 

آینده خود، برنامه ریزی کنند.
برنامه فروش برنج دپور شده در شالیکاری ها

برنج دپو شده کشاورزان در شالیکوبی ها  برای فروش  برنامه ریزی  به  آقامیری 
اشاره کرد و افزود: برای حمایت از شالیکاران جلساتی با کارخانجات شالیکوبی 
و نمایندگان کشاورزان برگزار شده است و وزارت جهادکشاورزی آمادگی دارد 
با نظر کارشناسی برای رفع مشکل برنج انبار شده حمایت لازم را از صاحبان 

محصول داشته باشد.
عزم جدی در اجرای الگوی کشت با ترویج استانداران و فرمانداران

سرپرست وزارت جهاد کشاورزی با بیان این که مهمترین عامل کشاورزی آب 
است، گفت: متوسط بارندگی کشور ۲۵۰ میلی متر است، از این رو برای استفاده 
بهینه از منابع موجود و دستیابی به امنیت غذایی پایدار و نیز براساس اسناد 
بالادستی باید اجرای الگوی کشت در کشور عملیاتی شود، البته الگوی کشت 
است. شده  ترویج  فرمانداران  و  استانداران  طریق  از  و  آغاز  استان ها  همه  در 

وی تصریح کرد: برای اجرای الگوی کشت، کشاورز باید اقناع شود که اجرای 
امر  این  تحقق  برای  وزارت جهادکشاورزی  دارد،  منفعت در پی  او  برای  طرح 
کاروان های ترویجی راه اندازی کرده است که باید مورد حمایت بیشتر قرار گیرد.

منظور  این  برای  که  کنیم  قوی  را  کشاورزان  با  ارتباط  باید  گفت:  آقامیری 
الگوی  اجرای  قالب  در  تضمینی  خرید  و  کود  یارانه،  مانند  تشویقی  ابزارهای 

کشت به کشاورزان ارایه می شود.
وی افزایش بهره وری و ضریب نفوذ دانش را از دیگر عوامل دستیابی به تولید 
همچنین  یابد،  افزایش  واحد سطح  در  تولید  باید  افزود:  و  کرد  عنوان  بیشتر 
کشت،  الگوی  اجرای  ترویج،  آبیاری،  نوین  روش های  بذر،  اصلاح  با  می توانیم 

آموزش بخش کشاورزی بهره وری را افزایش دهیم.
ایجاد آمارنامه بخش کشاورزی با خطای حداقلی

در  رهبری  مقام معظم  تاکیدات  به  اشاره  با  وزارت جهاد کشاورزی  سرپرست 
خصوص آمار دقیق بخش کشاورزی گفت: اگر آمارها دقیق نباشد برنامه ریزی 
معنا نخواهد داشت، آمار دقیق بخش کشاورزی جزو ۵ اولویت ما بوده و جلسات 

خوبی با شرکت های دانش بنیان در این زمینه برگزار شده است.
از  آمار  گفت:  بحران،  از  جلوگیری  برای  امور  پیش بینی  بر  تاکید  با  آقامیری 
مولفه هایی است که باید به آن دست پیدا کنیم و بر این اساس آمارنامه بخش 

کشاورزی را با خطای حداکثر )انحراف معیار ۵ درصد( ایجاد خواهیم کرد.
اجرای طرح جهش دیمزارها با تخصیص یارانه به دیم کاران

سرپرست وزارت جهاد کشاورزی درباره کشت دیم در کشور گفت: ۴.۳ میلیون 
قرار  دیم زارها  جهش  طرح  پوشش   تحت  جاری  زراعی  سال  پایان  تا  هکتار 
می گیرد و وزارت جهاد کشاورزی با یارانه کود و سم به کمک دیم کاران رفته 
این زمینه  اقتدار در  با  و درصدد اجرای دستور مقام معظم رهبری هستیم و 

پیش می رویم.
آقامیری با بیان این که اولویت اول وزارت جهاد کشاورزی خودکفایی در تولید 
گندم است، یادآور شد: تولید دانه های روغنی نیز از اهمیت ویژه ای برخوردار 
تولید می شود  در کشور  روغنی  دانه های  تن  هزار  در حال حاضر ۱۵۰  است، 
البته دستیابی به خودکفایی در دانه های  از آن وارداتی است،  و بخش زیادی 
تلاش های لازم صورت  راستا  این  در  اما  نیست،  امکان پذیر  به سرعت  روغنی 
می گیرد. به گفته وی، وظیفه وزارت جهاد کشاورزی حمایت از تولید در همه 

بخش ها اعم از دام، طیور، آبزیان، زراعت و باغبانی است.
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این  نقش  اتمی  انرژی  رییس سازمان 
های  شرکت  هدایت  در  را  سازمان 
دانش بنیان در صنعت هسته ای نقشی 
سازمان  این  گفت:  دانست  راهبردی 
برق  مگاوات  ۱۰هزار  تولید  به  مکلف 

است.
روز  اسلامی  محمد  ایرنا،  گزارش  به 
دوشنبه در حاشیه مراسم رونمایی از 
دو محصول فناورانه در صنعت هسته 
برای  که  ای  نکته  گفت:  کشور  ای 
بتوانیم  اینکه  است،  اهمیت  حائز  ما 
فعالیت های  و  مردم  زندگی  بستر  در 
علمی و پژوهشی، فناوری هسته ای را 
با یک سری اقدامات متفاوت تسهیل و 

تصویب کنیم.
نوآوری  مرکز  فعالیت  به  اشاره  با  وی 
با  موثر  ارتباط  برای  ای  هسته 

افزود:  بنیان  دانش  های  شرکت 
که  را  بنیان  دانش  شرکت های  ورود 
می تواند همکار صنایع هسته ای باشند 
این مرکز تسهیل و سازو  از طریق  را 
کاری را فراهم کردیم تا بتوانند نتایج 
تحقیقات خود را به سامانه تبدیل و به 

جامعه عرضه کنند.
اینکه  بیان  با  جمهور  رییس  معاون 
تشخیصی  و  گیری  اندازه  سامانه های 
هسته ای  صنعت  از  مهمی  بخش 
دارد،  کاربرد  رشته ها  در همه  و  است 
اظهار داشت: در گام نخست توانستیم 
گوناگون  صنایع  در  که  را  آن هایی 
تحریم شده بود، احیا کنیم و در گام 
دوم توانستیم در یک حرکت خلاقانه 
و  بدهیم  ارتقا  را  ها  این  نوآورانه  و 
جایگزین کنیم تا صنعت کشور بتوانند 

از این فرصت استفاده کنند.
امروز  تا  شد:  یادآور  ادامه  در  اسلامی 
بالغ بر ۱۴۰صنعت کشور مثل فولاد، 
فناوری  از  پتروشیمی  و  پالایشگاه 

هسته ای استفاده می کنند.
رییس سازمان انرژی اتمی ایران درباره 
دو محصول فناورانه که امروز رونمایی 
شد، توضیح داد که این موارد در حوزه 
آزمایشگاهی برای اندازه گیری جریان 
به  ما  که  شود  می  استفاده  الکترونی 
شرکت  و  داشتیم  نیاز  آن  به  شدت 
به  فناوری  این  که  بنیان  دانش  های 
آنها منتقل شده است، می توانند آن 

را گسترش دهند.
خارجی  گذاری  سرمایه  مورد  در  وی 
گفت:  محصولات  این  صادرات  و 
سازمان  در  که  محصولاتی  همه 

که  است  اقلامی  می شود،  تولید 
قابلیت صادرات دارد چراکه بر اساس 
آژانس  تاکیدات  و  روز  استاندارهای 
بنابراین  شود،  می  ساخته  و  طراحی 

قابلیت صادرات دارد.
معاون رییس جمهور اظهار داشت: در 
بحث سرمایه گذاری خارجی در قانون 
با  اتمی  نیروگاه های  ساخت  بودجه 
سرمایه گذاری داخلی و خارجی پیش 
بینی شده و با توجه به مطالعاتی که 
و  ها  پیگیری  انجام شده،  امروز  به  تا 

مذاکراتی صورت گرفته است.
با  که  کرد  امیدواری  ابراز  اسلامی 
الگوهای تامین مالی و نیز حل و فصل 
مواردی که مربوط به خرید برق هسته 
زمینه  این  در  هایی  رایزنی  است،  ای 

انجام شود.

اسلامی: سازمان انرژی اتمی مکلف به تولید ۱۰هزار 
مگاوات برق است
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سلامت
خبر

عین اللهی: مجوز استخدام ۲۵ هزار 

پرستار صادر شد

 وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: سازمان 
را  پرستار  ۲۵هزار  استخدام  مجوز  استخدامی  و  اداری 
صادر کرده است و منتظر ابلاغ سازمان برنامه و بودجه 

برای انجام آن هستیم.
بهرام عین اللهی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
روز یکشنبه با حضور در مرکز ارتباطات مردمی ریاست 
جمهوری به تماس های تلفنی مردم، پرستاران و مدیران 

برخی شرکت های دانش بنیان پاسخ گفت.
پرستاری  خدمات  تعرفه گذاری  اجرای  درباره  وی 
به صورت  نوبت  دو  در  تعرفه گذاری  این  داشت:  اظهار 
در  تعرفه  این  است.  شده  پرداخت  علی الحساب 
پرداخت  بیمه ها  و توسط  بیمار درج شده  صورتحساب 
پرستاران  عملکرد  به  توجه  با  تعرفه ها  این  می شود. 

متفاوت است.
استخدام  وضعیت  درباره  همچنین  بهداشت  وزیر 
مجوز  استخدامی  و  اداری  سازمان  گفت:  پرستاران، 
استخدام ۲۵هزار پرستار را صادر کرده که منتظر ابلاغ 

سازمان برنامه و بودجه هستیم.
قم،  استان  از  تماسی  به  پاسخ  در  همچنین  عین اللهی 
درباره مطالبات پرستاران این استان گفت: مطالبات این 
استان حدود یک میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان بوده که 

به طور کامل پرداخت شده است.
پاسخ  در  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر 
تشکیل  از  دانش بنیان،  شرکت  یک  مدیر  تماس  به 
با  شرکت ها  این  با  قرارداد  پیگیری  برای  کارگروه  یک 
خبر  ریاست جمهوری  مردمی  ارتباطات  مرکز  همکاری 

داد.
وزیر بهداشت همچنین در پاسخ به برخی از تماس های 
تلفنی، به آنان قول پیگیری داد تا پرونده های درخواست 
های آنان در وزارت بهداشت مورد بررسی کارشناسان 

قرار گرفته و نتیجه به اطلاع آنان برسد.
به سوال خبرنگاران درباره کمبود برخی  وی در پاسخ 
از اقلام دارویی، تصریح کرد: کمبود دارویی حدود ۴۰۰ 
قلم بود و در حال حاضر به چیزی حدود ۶۰ قلم رسیده 
است. بیشتر به دنبال افزایش ذخایر دارویی هستیم که 

تا امروز به ۷۰ درصد رسیده است.
همه  به  دارویی  نوع  هر  داد:  ادامه  بهداشت  وزیر 
در  مستمر  طور  به  ما  ولی  نمی شود.  داده  داروخانه ها 

حال تامین همه داروها هستیم.
اظهار  شیرخشک،  تامین  درباره  همچنین  عین اللهی 
است که  ترجیحی  ارز  به صورت  ارز شیرخشک  داشت: 
تامین شده و مشکلی ندارد. سرم هم فصلی است و در 
برخی از فصل ها کمبود آن احساس می شود اما به دنبال 
افزایش ذخایر هستیم تا در فصل های خاص با مشکل 

مواجه نشویم.
از  گفت:  خانواده  پزشک  طرح  اجرای  تشریح  در  وی 
در  خانواده  پزشک  نام  به  پزشکی  امسال  تا   ۸۲ سال 
کشور طراحی و در دو استان فارس و مازندران اجرایی 
بود که ما همه موارد را مطالعه و بررسی کردیم  شده 
و در نهایت به طرح سلامت خانواده رسیدیم که شامل 

بررسی بهداشتی و درمانی می شود.
وزیر بهداشت ادامه داد: در طرح سلامت خانواده که از 
اردیبهشت ماه در حال اجراست، برای همه ایرانی ها با 
کد ملی پرونده سلامت الکترونیکی ایجاد می شود. این 
طرح فعلا در ۵۷ شهرستان به شکل خانه به خانه شروع 
شده و به پزشک طرف قرارداد در آن منطقه براساس 

نوع بیماری ارجاع داده می شود.
شود،  ارجاع  نظام  وارد  کسی  اگر  گفت:  عین اللهی 
کم  درمان  هزینه  شده،  انجام  برنامه ریزی  براساس 

می شود. البته پیوستن به این طرح اختیاری است.
نیز،  پرستاری  خدمات  تعرفه گذاری  اجرای  درباره  وی 
صورت  به  نوبت  دو  در  تعرفه گذاری  این  کرد:  تصریح 
در  تعرفه  این  است.  شده  پرداخت  علی الحساب 
پرداخت  بیمه ها  و توسط  بیمار درج شده  صورتحساب 
پرستاران  عملکرد  به  توجه  با  تعرفه ها  این  می شود. 

متفاوت است
استخدام  وضعیت  درباره  همچنین  بهداشت  وزیر 
مجوز  استخدامی  و  اداری  سازمان  گفت:  پرستاران، 
استخدام ۲۵هزار پرستار را صادر کرده که منتظر ابلاغ 

سازمان برنامه و بودجه هستیم.
وضعیت  از  جهان  خروج  به رغم  پایان  در  عین اللهی 
همچنان  که  کرد  درخواست  مردم  از  کرونا،  اضطراری 
سالانه  صورت  به  و  کرده  رعایت  را  دستورالعمل ها 

واکسن دریافت کنند.
مرکز  رییس  صالحی  احمد  حجت الاسلام  ادامه  در 
ارتباطات مردمی ریاست جمهوری در تشریح آمارهای 
عملکرد  از  جمهوری  ریاست  مردمی  ارتباطات  مرکز 
وزیر  که  اولی  بار  آمارها،  براساس  بهداشت گفت:  وزیر 
 ۸ شده،  حاضر  مردمی  ارتباطات  مرکز  در  بهداشت 
و سه  واصل شده  پاسخها  بوده که  پاسخگویی  موضوع 
تای آنها واصل نشده است. از این نظر وزارت بهداشت، 

حائز رتبه خوب با امتیاز ۸۲ شده است.
وی اضافه کرد: مرکز ارتباطات مردمی ۵ مورد مکاتبه 
درباره ملاقات چهره به چهره با مردم داشته که توسط 
شده  ضعیفی  رتبه  حائز  و  نشده  داده  پاسخ  وزارتخانه 
است. این وزارتخانه بخش »صدای مردم« ندارد و قرار 
ثابت  صورت  به  کارگروهی  مکاتبات،  براساس  که  بود 

تشکیل شود.  

 رئیس جمعیت هلال احمر ضمن تشریح 
سال  در  سازمان  این  اقدامات  مهم ترین 
سال  پایان  ماه  چهار  در  گفت:   ١۴۰١
جمعیت  به  نفر  هزار   ۷۰۰ گذشته، 

داوطلب جوان این سازمان اضافه شد.
پیرحسین  ایرنا،  خبرنگار  گزارش  به 
اصحاب  با  خبری  نشستی  در  کولیوند  
رسانه که به مناسبت هفته هلال احمر در 
محل این سازمان برگزار شد، با اشاره به 
یکصد و یکمین سالگرد تأسیس جمعیت 
هلال احمر ایران، افزود: در سال گذشته، 
در ۴١۷ شهرستان کشور ١۰۰هزار نهال 
جوانان  به همت  دقیقه   ۲۰ از  کمتر  در 
جمعیت هلال احمر کاشته و ثبت جهانی 

شد.
تحلیف  مراسم  برگزاری  به  اشاره  با  وی 
جوانان توسط این سازمان، تصریح کرد: 
مشهد  در  اخیر  سال   ۲ مراسم طی  این 
انجام  نور  راهیان  قالب  در  و  مقدس 
می شود و از مهم ترین طرح های جمعیت 

هلال احمر است.
اردوهای  برگزاری  داد:  ادامه  کولیوند 
جوانان،  محوریت  با  پرورشی  و  جهادی 
خدمت رسانی  و  سحر  تیم های  توسعه 
تیم  ایجاد   ، ترکیه  اخیر  حوادث  در 
جوانان،  توانمندسازی  آسیب پذیر،  یاران 
و  امدادگران  برای  بیمه  برقراری  و  وضع 
نجات گران نیز از دیگر اقدامات مهم یک 

سال گذشته است.
امدادگر  جمعیت  داد:  توضیح  وی 
فاقد  باوجود ۲۴۰ ساعت کار  هلال احمر 
بیمه های اجتماعی بازنشستگی  و... بودند 
سال  در  جمعیت  این  بیمه ای  پوشش  و 

١۴۰١، پس از ۲۰سال اتفاق افتاد.
در  جوانان  پررنگ  حضور  کولیوند 
خانه های  توسعه  اجتماعی،  عرصه های 
هلال احمر  جمعیت  فعال  حضور  هلال، 
به  کمک  امدادرسانی،  عملیات های  در 
ترکیه )با ١۶ هواپیما( را از دیگر اقدامات 
افزود:  و  برشمرد  سازمان  این  اساسی 
دلیل اصلی تقدیر از جمعیت هلال احمر 
سرخ  صلیب  نشان  عالی ترین  دریافت  و 
به این سازمان نیز به جهت خدمت رسانی 

صادقانه داوطلبان هلال احمر است.
تفاهم نامه ها  برخی  به  اشاره  با  وی 
با  تفاهم نامه   ۲۰ انعقاد  داد:  ادامه 
روسیه،  جمله  از  مختلف  کشورهای 
مراسم  در  بین المللی  خدمات رسانی های 
شفاف سازی  حج،  و  اربعین  پیاده روی 
مالی و مبارزه با فساد نیز از اقدامات حائز 

اهمیت در این راستا است.
گسترده  مولدسازی  شد:  یادآور  کولیوند 
برخی  و  گرفته  قرار  کار  دستور  در  نیز 
اموال مربوطه در این راستا هم بازگردانده 
با  همکاری  واقفین،  نیت  به  عمل  شد. 
شرکت های دانش بنیان، کمک به سلامت 
موردنیاز  داروهای  تولید  )در  جامعه 
مردم(، ایجاد مرکز نوآوری و نیز تغییرات 
اقتصادی  تحول  سند  تدوین  و  اقلیمی 
بازه  این  در  نیز  دیجیتال  تحول  سند  و 

زمانی محقق شد.
راه اندازی  و  ایجاد  کرد:  اضافه  وی 
آمبولانس ها،  نوسازی  داده،  مرکز 
توسعه  خدمات،  هوشمندسازی 

ایجاد  عمومی،  و  خصوصی  آموزش های 
با  مخاطرات  شبیه سازی  مرکز  توسعه  و 
ارائه فعالیت های بین المللی نیز در دستور 
نیز پیش بینی می شود  و  قرار گرفته  کار 
که ١۰۰ دستگاه خودروی نجات تحویل 

گرفته شود.
حسینی  فرهنگ  ترویج  به  اشاره  با  وی 
این  مهم  اقدامات  از  دیگر  یکی  به عنوان 
سازمان طی یک سال اخیر، اظهارداشت: 
یک اجتماع باشکوه در تهران در ورزشگاه 
فعال  جوان   ١۰١ حضور  با  آزادی 
برگزار  به مناسبت هفته هلال احمر احمر 

خواهد شد.
کولیوند در ادامه این نشست در پاسخ به 
سوال یکی از خبرنگاران مبنی بر فروش 
نیز  آزاد  بازار  در  هلال احمر  چادرهای 
اظهارداشت: این موضوع عمومیت نداشته 
و به ندرت اتفاق می افتد؛ در همه طرح ها 
و برنامه ها نیز سودجویان وجود داشته و 
جمعیت  خدمات رسانی  هوشمندسازی 
هلال احمر هم بر همین اساس در دستور 

کار سازمان قرار گرفته است.
وی افزود: عملیات خدمت رسانی در حج 
نیز به عهده جمعیت هلال احمر و در قالب 
به  اعزام  از  قبل  می شود؛  انجام  ٣مرحله 
قرار  بررسی  و  معاینه  مورد  زائران  حج 
در  می شوند؛  استطاعت  تأیید  و  گرفته 
زوار  ٩۰درصد  از  بیش  نیز  حاضر  حال 
و  شده   تایید  بدنی(  سلامت  لحاظ  )از 
که  است؛  شده  توزیع  نیز  واکسن ها 
مطابق با ضوابط مربوطه اقدامات مرتبط 
با واکسیناسیون هم باید ١۰ روز قبل از 

اعزام به پایان برسد.
کولیوند تصریح کرد: امسال از پزشکان و 
پیراپزشکان داوطلب به کمک نیز استفاده 
مشرف  حج  به  زائر   ۴۰۰ و  است  شده 
متخصصین  هم  مکه  در  شد.  خواهند 
مربوطه حضور داشته و بیمارستان، مرکز 
درمانی و مرکز خدمات صحرایی )در منا 
و عرفات( جهت کمک به زائرین تدارک 

دیده شده است.

به گفته وی، روند درمان نیز پس از حج 
ادامه خواهد داشت و به زائران )بیماران 
به  که  می شود  توصیه  نیز  و...(  دیابتی 

میزان نیاز دارو به همراه داشته باشند.
هلال احمر  جمعیت  داد:  توضیح  وی 
داروهای موردنیاز زوار را تدارک می بیند؛ 
اما منعی برای همراه داشتن دارو وجود 
نداشته و بر این اساس توصیه می شود که 
زائرین و مسافران داروهای موردنیاز خود 

را به همراه داشته باشند.
ایران  همکاری  به  اشاره  با  مسئول  این 
با  گفت:  زمینه،  این  در  عربستان  و 
بهداشت،  وزارت  و  هلال احمر  سازمان 
نیز  عربستان  پزشکی  آموزش  و  درمان 
راستا  این  در  ارزشمندی  همکاری های 
انجام گرفته و مرکز پزشکی ج.ا در مکه 
هم )نسبت به سال گذشته( ارتقاء یافته 

است.
کولیوند در ادامه با اشاره به مصوبه دولت 
یادآور  نیز  انبارها  تجهیز  خصوص  در 
از طرف دولت  براساس یک مصوبه  شد: 
و  انبارها  تجهیز   ،١۴۰١ سال  پایان  در 
نوسازی ناوگان ها نیز باید تکمیل شده و 
به سرانجام می رسید؛ اما سازمان برنامه و 
بودجه صرفا ١۰درصد از اعتبارات مربوط 
این  بر  و  داد  تخصیص  را  طرح  این  به 

اساس، برنامه مذکور به انجام نرسید.
تاکیدات دولت مبنی  با  اما  به گفته وی 
وگوهای  گفت  نیز  و  طرح  این  انجام  بر 
انجام گرفته در ماه مبارک رمضان، مقرر 
شده است، اعتبارات لازم برای اجرای این 
انبارها تجهیز و  برنامه اختصاص یافته و 

ناوگان ها هم نوسازی شوند.
امروز  کرد:  اضافه  همچنین  کولیوند 
آمبولانس  دستگاه  دریافت ٣۰۰  قرارداد 
هم به امضاء رسیده و تا پایان سال مقرر 
دریافت  نجات  دستگاه  هزار  است،  شده 

شود.
جمعیت  فعالیت های  بر  تحریم ها  تاثیر 

هلال احمر
پرسشی  به  پاسخ  در  ادامه  در  کولیوند 

این  فعالیت  بر  تحریم ها  تاثیر  بر  مبنی 
تحریم های  کرد:  تصریح  نیز  سازمان 
از  برخی  انجام  روند  طبیعتا  ظالمانه 
اقدامات جمعیت هلال احمر را با دشواری 
از  برخی  نمونه،  برای  می کند.  روبه رو 
داروهای موردنیاز را نمی توان به سهولت 
دلیل  به  شب  در  دید  بالگرد  کرد.  وارد 
و  نمی شود  وارد  تحریم ها  همین  وجود 
اکنون این سازمان برای خدمت رسانی در 
شب )باوجود ۲۲ بالگرد(، بالگرد دید در 

شب را در اختیار ندارد.
به  اشاره  با  هلال احمر  جمعیت  رئیس 
ادامه  نیازمندان  بر  تحریم ها  این  تاثیر 
داد: نوسازی این بالگردها نیز در دستور 
کار سازمان قرار داشته و بنابر اخباری از 
»امیر قربانی« مبنی بر دستیابی به یک 
که  می شود  پیش بینی  تکنولوژی جدید، 
بتوان بالگردها را به دید در شب تجهیز 

کرد.
کولیوند ضمن اشاره به همکاری جمعیت 
هلال احمر با صلیب سرخ گفت: نماینده 
مسئول  مجمع  این  در  هلال احمر 
جمع آوری اطلاعات در این زمینه است و 
موضوعات مربوط به تحریم ها را پیگیری 

می کند.
وی در پاسخ به پرسشی مبنی بر فعالیت 
نیز  هلال احمر  داروخانه های  شبانه روزی 
هلال احمر  داروخانه های  کرد:  تشریح 
 ۲۴ نوروز  ایام  در  من  شخصی  حکم  با 
 ۲۴ فعالیت  اما  می کرد؛  فعالیت  ساعته 
و  موافقت  نیازمند  سال  طول  در  ساعته 

مجوز سازمان غذا و دارو است.
جمعیت  اقدامات  درباره  مسئول  این 
هلال احمر در زمینه تغییرات اقلیمی نیز 
گفت: مباحث مربوط به تغییرات اقلیمی 
در حوزه فعالیت های جمعیت هلال احمر 
نبوده و این نهاد در حوزه اختیارات دیگر 
دستگاه ها ورود نمی کند. تبعات مربوط به 
این  با  زلزله  و  سیل  از  اعم  حوادث  این 
سازمان است که ١۴۰ هزار نخبه در این 

راستا با سازمان همکاری می کنند.

افزایش ٧٠٠ هزار نفری جمعیت 
داوطلب هلال احمر

خبر

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور جوانان 

وزارت ورزش و جوانان:

هدف از رویداد همنا توانمندسازی 
سمن های جوانان است

 مدیرکل دفتر هماهنگی و نظارت بر امور جوانان وزارت ورزش 
و جوانان گفت: هدف از برگزاری رویداد "همنا" توانمندسازی 
است تا در قالب گفت و گوی چهره به چهره با فعالان حوزه  

جوانان در استان ها مسائل و مشکلات آنان شناسایی شود.
در  یکشنبه  روز  اسدی  روح الله  ایرنا  خبرنگار  گزارش  به 
یازدهمین رویداد همنا )هم افزایی مشارکت نهادمند اجتماعی 
جوانان( که در بیرجند برگزار شد گفت: سازمان های مردم نهاد 
در  بتوانند  تا  است  جوانان  توانمندسازی  برای  ظرفیتی 

تصمیم گیری و سیاستگذاری ها اثرگذار باشند.
وی افزود: وقتی توانستیم جوانان را قدرتمند کنیم یعنی به 
سیاستگذاری  و  تصمیم گیری ها  در  که  دادیم  قدرت  جوان 
تغییر ایجاد کند و این قدرت موجب می شود حرفش را به 
به اجرای سیاستی در دستگاه ها  سیاستگذار بگوید و منتج 

می شود.
وزارت  جوانان  امور  بر  نظارت  و  هماهنگی  دفتر  مدیرکل 
ورزش و جوانان با اشاره به برگزاری رویداد همنا در استان ها 
سمن های  و  تشکل ها  برای  آموزشی  گارگاه های  برگزاری  و 
جوانان اظهار داشت: هدف از برگزاری این دوره، توانمندسازی 
زیرا  می دهند  مانور  واژه  این  روی  دولت ها  بیشتر  که  است 
به این نتیجه رسیده اند که اثربخش ترین کاری که می توانیم 

انجام دهیم، توانمندسازی است.
از  اجتماعی  آسیب های  در بخش  برخی سمن ها  وی گفت: 
طریق توانمندسازی افراد درگیر با یک آسیب نسبت به درمان 
آنان اقدام می کنند تا افراد دوباره به سراغ آن آسیب نروند 

از این جهت ادبیات توانمندسازی ادبیات بسیار مهمی است.
به درستی تعرف نشده  توانمندسازی  واژه  بیان کرد:  اسدی 
معنای  به  بلکه  نیست  آموزش  معنای  به  توانمندسازی  زیرا 
قدرت دادن است لذا مجموعه برنامه هایی که در حوزه جوانان 
در  که  است  توانمندسازی  محوریت  با  می شود  برنامه ریزی 
قالب گفت و گوی جوانان بتوانیم مسائل و مشکلات را احصا 

کنیم و اثرات آن را در سطح ملی ببینیم.
وی افزود: باید در زمینه توانمندسازی ویژه تر ورود کنیم و آن 
را متفاوت از آموزش ببینیم زیرا آموزش یک فرضیه است که 
دیگران آنچه را نمی دانند از آن اطلاع یابند اما بعد از آموزش 
به  انجام دهیم که منجر  با کمک سمن ها  باید  را  راه  ادامه 

توانمندسازی شود.
مدیرکل دفتر هماهنگی و نظارت بر امور جوانان وزارت ورزش 
و جوانان با اشاره به اینکه واژه اجتماع محور هم درست ترجمه 
در  کار  معنای  به  است  اجتماع محور  کار  گفت:  است  نشده 
جامعه نیست بلکه باید به کمک مردم انجام شود اما به طور 

عموم فعالیت ما در جوامع دولتی و مردمی است.
وی ادامه داد: زمانی فعالیت اجتماع محور است که ما به سراغ 
بررسی یک آسیب در منطقه نرویم بلکه مردم آنجا به شما 
بگویند چه آسیبی در این منطقه وجود دارد و در کنار مردم به 
حل آن اقدام شود که لازمه آن سرمایه  اجتماعی است لذا باید 
همه کمک کنند سرمایه اجتماعی را افزایش دهیم تا مجموعه 

فعالیت هایی که انجام می دهیم نتیجه بهتری داشته باشد.
اسدی با تاکید بر اینکه جوانان باید در سمن ها وقت بگذارند 
گفت: مطالبه گری منطقی در جهت ریشه یابی و حل مشکل 
است که دولت ها و دستگاه ها نمی توانند انجام دهند اما اگر 
این  به مطالبه مردمی شود و سازمان های مردم نهاد  تبدیل 
خواسته را داشته باشند در نهایت می توانیم مشکل را حل 

کنیم.
عالی  شورای  به  سیزدهم  دولت  ویژه  توجه  به  اشاره  با  وی 
این جلسه  در  که  دارند  اصرار  رئیس جمهور  افزود:  جوانان 
شرکت کنند و در ١۰ سال گذشته هیچ رئیس جمهوری در 
این شورا شرکت نکرده بود لذا طبق اساسنامه هر ۶ ماه یکبار 
این جلسه تشکیل می شود و موضوعات در استان ها و حتی 

شهرستان ها مورد رصد و پیگیری ویژه قرار می گیرد.
و  اجتماعی  مشارکت های  مدیرکل  معاون  همچنین 
فعالیت های داوطلبانه وزارت ورزش و جوانان در این نشست 
خراسان  استاندار  اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی،  معاون  که 
جنوبی نیز حضور داشت، گفت: صدور مجوز شبکه نهادهای 
مردم نهاد برعهده وزارت کشور است و وزارت ورزش و جوانان 
تشکل های  و  مردم نهاد  سازمان های  تخصصی  شبکه سازی 
سمن های  هم افزایی  یک  با  یعنی  می کند  دنبال  را  جوانان 
هم موضوع دور هم جمع می شوند و در آن موضوع هم افزایی 

صورت می گیرد.

تدوین برنامه توسعه حمل ونقل هوایی 

در مرحله دوم طرح جامع حمل ونقل 

معاون حمل و نقل وزیر راه و شهرسازی از تدوین برنامه توسعه 
حمل ونقل هوایی به عنوان یکی از خروجی های فاز دوم طرح 

جامع حمل ونقل کشور خبر داد.
 شهریار افندی زاده با اشاره به طراحی شبکه بهینه هر شیوه 
و  راه   وزارت  مجموعه  در  خود  مربوطه  تابعه  نهادهای  توسط 
شهرسازی در قالب فاز دوم طرح جامع حمل ونقل کشور، اظهار 
کرد: فاز دوم طراحی شبکه بهینه هوایی کشور و نیازمندی های 

آتی آن در مرحله نهایی قرار دارد.
وی افزود: فاز دوم طراحی شبکه بهینه هوایی کشور با مشارکت 
سازمان هواپیمایی کشور و شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی 
ایران انجام شده و نتایج نهایی طرح هم اکنون حاصل شده و در 

مرحله تصویب در مراجع ذی ربط در این خصوص است.
معاون حمل و نقل وزیر راه و شهرسازی خاطر نشان کرد: در 
و  راه  وزارت  نقل  و  معاونت حمل  نهایی،  و  فاز سوم  در  ادامه 
یکپارچه سازی شبکه  و  تلفیق  تجمیع،  مسئولیت  شهرسازی 
بهینه کلیه شیوه ها و تدوین سند راهبردی حمل و نقل کشور 
بر اسناد  افق ١۴١۴ مبتنی  بر مبنای  را در قالب طرح جامع 

بالادستی بر عهده دارد.
افندی زاده تصریح کرد: با توجه به وسعت کشور، فاصله مراکز 
مهم جمعیتی و اقتصادی از یکدیگر و تنوع اهداف سفر به ویژه 
سفرهای زیارتی از جمله سفرهای حج، عتبات عالیات و مشهد 
از شیوه های مهم و  به عنوان یکی  مقدس، حمل ونقل هوایی 

مورد اقبال کاربران به شمار می آید.

سال ششم - شماره   8184

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

شماره  رای  مفاد  استناد  به  اینکه  به  نظر 
مورخ     140160301022003291
عادی  اسناد  به  رسیدگی  هیات   1401/12/25
مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم بر 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون   3 ماده  حسب 
بر  مبنی  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی 
متقاضی  مالکانه  تصرفات  و  عادی  انتقال  تاکید 
به شماره شناسنامه  علی  فرزند  خانی  قلیچ  پرویز 
مساحت  به  نسبت  تهران  از  صادره   1289
1007/54 مترمربع مشاع از ششدانگ یک قطعه 
و  مفروز  مربع  متر   3396/40 بمساحت  زمین 
مجزی شده از پلاک 661 فرعی مفروز از قطعه - 
تفکیکی از 110 که بصورت یک قطع باغ درآمده 
رباط  شهرستان  ثبتی  حوزه  در  واقع  اصلی  است. 
کریم از مالکیت رسمی حسین محمدی عزیزآبادی 
مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  گردیده  محرز 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صدور  به  نسبت  اشخاصی  یا  شخص  صورتیکه 
باشند می  سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ 

نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول 
است  بدیهی  گردد.  دادگاه  قطعی  حکم  ارائه  به 
وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در 
مالکیت صادر خواهد  اعتراض طبق مقررات سند 
شد و در هر حال صدور سند مالکیت جدید مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 17 /02 /1402

تاریخ انتشار دومین آگهی: 03 / 03 / 1402

بابک احمدی
رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم 

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

شماره  رای  مفاد  استناد  به  اینکه  به  نظر 
مورخ     140160301022003267
عادی  اسناد  به  رسیدگی  هیات   1401/12/24
مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم بر 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون   3 ماده  حسب 
بر  مبنی  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی 
متقاضی  مالکانه  تصرفات  و  عادی  انتقال  تاکید 
شماره  به  کوچکعلی  فرزند  وصال  شعبانی  بهروز 

نسبت  کبودرآهنگ  از  صادره   75 شناسنامه 
مساحت  خورده  شخم  زمین  یک  ششدانگ  به 
از  شده  مجزی  و  مفروز  مربع  متر   13680/24
از 118  تفکیکی   - قطعه  از  مفروز  فرعی   - پلاک 
کریم  رباط  شهرستان  ثبتی  حوزه  در  واقع  اصلی 
گردیده  محرز  بهارلو  اسماعیل  رسمی  مالکیت  از 
به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتیکه شخص 
یا اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی 
اعتراض خود  ماه  به مدت دو  آگهی  اولین  انتشار 
به  تا  نماید  اخذ  رسید  و  تسلیم  اداره  این  به  را 
ارائه  به  موکول  اقدامات  و  احاله  صالحه   دادگاه 
بدیهی است در صورت  گردد.  دادگاه  حکم قطعی 
اعتراض طبق  انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
هر  در  و  خواهد شد  مالکیت صادر  مقررات سند 
مراجعه  از  مانع  جدید  مالکیت  سند  صدور  حال 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 17 /02 /1402

تاریخ انتشار دومین آگهی: 03 / 03 / 1402

بابک احمدی
رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم 
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اخبار

فرماندار: اجرای پروژه آبیاری 
تحت فشار پنج هزار هکتاری در 

سقز تسریع شود

 فرماندار ویژه شهرستان سقز گفت:  اجرای پروژه 
آبیاری تحت فشار در محدوده سد چراغ ویس این 
شهرستان نیاز به سرعت و فعالیت بیشتری دارد تا با 

اتمام آن مشکل مردم منطقه برطرف شود.
به گزارش ایرنا، جعفر توان روز سه شنبه در جریان 
به  کشاورزی  جهاد  وزیر  خاک  و  آب  معاون  سفر 
شهرستان سقز و در نشستی با این مقام مسئول و 
جمع دیگری از مدیران استان اظهار کرد: در سفر 
کردستان  به  جمهور  رئیس  گذشته  سال  تیرماه 
استان  کشاورزی  بخش  برای  مناسبی  اعتبارات 

مصوب شد.
وی با اشاره به اینکه منبع تامین بخشی از اعتبارات 
جمهور  رئیس  سفر  مصوب  کشاورزی  های  پروژه 
توسط وزارت جهاد کشاورزی تامین می شود، اضافه 
اجرای  در  وزارتخانه  این  شود  می  درخواست  کرد: 
پروژه آبیاری تحت فشار پنج هزار هکتاری محدوده 

سد چراغ ویس سرعت عمل بیشتری داشته باشد.
یک  خط  داد:  ادامه  سقز  شهرستان  ویژه  فرماندار 
به سمت  ویس  چراغ  کاسه سد  از  آب  انتقال   ۲ و 
سقز توسط شرکت آب منطقه ای استان کردستان 
و  فیزیکی  پیشرفت  درصد   ۲۵ دارای  مجموع  در 
مراحل اجرای آن در ساحل سمت راست به زودی از 

سرگرفته می شود.
توان یادآور شد: می طلبد وزارت جهاد کشاورزی هم 
تمهیدات لازم را برای اجرای سریع پروژه به موازات 

شرکت آب منطقه ای اتخاذ کند.

همسایگان، آسیا، آفریقا و 
آمریکای لاتین اولویت های ایران 

برای همکاری اقتصادی

معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت امور خارجه رویکرد دولت 
را در زمینه صادرات مهم و متفاوت عنوان کرد و گفت که 
کشورهای همسایه و آسیایی و آفریقایی و آمریکای  لاتین 
و  اقتصادی  برای همکاری  دولت سیزدهم  های  اولویت  از 

بازرگانی هستند.
روز  صفری  مهدی  ایرنا،  دولت  حوزه  خبرنگار  گزارش  به 
نمایشگاه  پنجمین   نمایشگاه  گشایش  آئین  در  یکشنبه 
با  سران  اجلاس  سالن  در  ایران  صادراتی  های  توانمندی 
قدردانی از حمایت های رییس جمهور برای برگزاری این 
رویداد، گفت: این نمایشگاه متفاوت از سنوات قبل برنامه 

ریزی شده است که به نتایج مثبت آن خوش بین هستیم.
و  شرکت   ۷۰۰ از  بیش  نمایشگاه  این   در  وی،  گفته  به 
ها  توانمندی  و  صادراتی  های  دستاورد  ایرانی  هلدینگ 
تولیدی خود را به نمایشگاه گذاشته اند که این شرکت ها 
در ۱۲ حوزه صنعتی، خدماتی از جمله پتروشیمی و صنایع 

غذایی و محصولات دانش بنیان است.
این حجم و  با  نمایشگاه  این  برگزاری  ادامه گفت:  وی در 
ابعاد نشان دهنده عزم و اراده دولت سیزدهم و حمایت از 

صادرکنندگان و به ویژه شرکت های دانش بنیان است.
با  اشاره  با  امور خارجه  وزارت  اقتصادی  دیپلماسی  معاون 
رویکرد دولت سیزدهم در زمینه صادرات عنوان کرد: دولت 
سیزدهم رویکرد متفاوتی در زمینه صادراتی در پیش گرفته 
و موافقت نامه های مختلفی برای زمینه رشد و توسعه کشور 
امضا شده است. کشورهای همسایه و کشورهای آسیایی و 
آفریقایی و آمریکای  لاتین از اولویت های دولت سیزدهم 

برای همکاری اقتصادی و بازرگانی هستند.
و  اقتصادی  فعالان  داریم  انتظار  اینکه  بیان  با  صفری 
بهترین شکل  به  این فرصت مهم  از  ایرانی  صادرکنندگان 
ممکن، استفاده کنند، تصریح  کرد: وزارت کشور و استانداران 

در برگزاری این  نمایشگاه بسیار همراه بوده اند.
وی با بیان اینکه در این  نمایشگاه حدود هزار تنَ از فعالان 
اقتصادی از ۶۰ کشور حضور دارند گفت: تمهیدات گسترده 
ای برای میزبانی از این تعداد شرکت ها اندیشیده شده است 

و امیدواریم بتوانیم  میزبان خوبی باشیم.
حضور صادرکنندگان معتبر در نمایشگاه تهران

معاون وزیر امور خارجه یادآور شد: شرکت های حاضر در 
این  نمایشگاه در ردیف معتبرترین شرکت های صادرکننده 
با  با اطمینان خاطر  توانند  هستند و شرکای خارجی می 
همتای ایرانی متناسب با فعالیت خود قرارداد های خود را 

منعقد کنند.
معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت امور خارجه اضافه کرد: 
نه تنها در صادرات و واردات بلکه در سایر زمینه ها اعم از 
سرمایه گذاری و تامین مالی تبادل فرآوری و ترانزیت آماده 
همکاری با شرکای خارج هستیم. در موضوع تامین مالی با 
شرکای خارجی تفاهم های خوبی داشته ایم که در رشد 

تولید و صادرات اثر گذار است.
صفری با اشاره به سند تحول در دولت سیزدهم گفت: در 
برنامه دولت سیزدهم موسوم به برنامه تحول بیش از ۱۰۰ 
میلیارد دلار پروژه پیش بینی شده است که ویژه در حوزه 
های زیرساخت های هوایی و ریلی و بندری و فرودگاه سازی 
و توسعه صنایع بالادستی و پایین دستی و قطار سریع السیر 
و خودروهای برقی و بیمارستان سازی و حوزه آب شیرین 
کن ها و ..است و از همکاری شرکای خارجی تشکر می کنیم .

وی در ادامه بیان  کرد: جمهوری اسلامی ایران تصمیم گرفته 
ابریشم  جاده  مسیر  در  خود  تاریخی  جایگاه  به  توجه  با 
زیرساخت  کشور،  اقتصادی  بالفعل  و  بالقوه  های  ظرفیت 
های ترانزیت خود را توسعه بخشد و در این چهارچوب آماده 

همکاری با همه کشورها است . 

اینکه همه  بیان  با  دانشگاه کردستان  رییس   
احساس  زیست  محیط  حفظ  به  نسبت  باید 
عنوان  به  دانشجویان  گفت:  کنند،  مسئولیت 
از  تاثیرگذار در جامعه، ضرورت حراست  قشر 

طبیعت را برای مردم تببین کنند.
ایرنا، دکتر حامد قادرزاده  به گزارش خبرنگار 
روز سه شنبه در همایش آشتی با طبیعت در 
صحبت  وقتی  کرد:  اظهار  کردستان  دانشگاه 
عادلانه  توزیع  فقط  منظور  توسعه می شود،  از 
موضوع،  این  بلکه  نیست  جامعه  در  امکانات 
شامل توزیع عادلانه توانمندی ها و منابع بین 

نسل های آینده نیز می شود.
غیرقابل  تخریب های  شاهد  اینکه  بیان  با  وی 
در  شد:  یادآور  هستیم،  طبیعت  در  جبران 
جانبی  آثار  طبیعی  منابع  و  زیست  محیط 
فعالیت انسان ها شامل ۲ دسته منفی و مثبت 

است.
رییس دانشگاه کردستان ممانعت از آثار منفی 
فعالیت  در محیط زیست را تابع دانش انسان 
دانست و افزود: عدم توجه به آثار منفی فعالیت 
به  زیستی  تنوع  شد  باعث  محیط،  در  انسان 
شدت آسیب ببیند و جامعه از حالت طبیعی به 
ناراست تمایل پیدا کند که منجر به یک سری 
بحران شود که از نظر فنی قابل جبران نیست.

دکتر قادرزاده با بیان اینکه نمی توان میزان آثار 

جانبی منفی به طبیعت را به صفر رساند، ادامه 
ارزش یک جامعه،  موثرترین  و  داد: مهمترین 
نیروی انسانی آن جامعه است که می توانند به 
و  طبیعی  منابع  از  حفاظت  جمله  از  ارزش ها 

محیط زیست پایبند باشند.

لزوم ارتباط عمیق تر بین دانشگاه و اداره کل 
محیط زیست

کردستان  زیست  محیط  از  حفاظت  مدیرکل 
هم با بیان اینکه ایران به ویژه غرب کشور چند 
است،  مواجه  اقلیمی  تغییرات  با  است  سالی 
معضلاتی  جمله  از  ریزگردها  ورود  داد:  ادامه 
ضمن  است؛  روبرو  آن  با  کشورمان  که  است 
تخریب  باعث  رویه  بی  چرای  و  شخم  اینکه 

پوشش گیاهی و افزایش سیل شده است.
اینکه استفاده بی رویه  با بیان  اقبال حمیدی 
از منابع آبی باعث فرونشست زمین شده است، 
دانشجویان  از  هرکدام  داریم  انتطار  افزود: 
احساس  زیست  محیط  از  حفاظت  زمینه  در 
مسئولیت کرده و این مهم را در جامعه تبیین 

کنند.
مهد  در  کودکان  به  آموزش  لزوم  بر  وی 
سازی  فرهنگ  برای  مدارس  و  کودک ها 
تاکید  زیست  محیط  و  طبیعت  از  حفاظت 
اساتید  دانش  از  داریم  آمادگی  گفت:  و  کرد 

زیست  محیط  گروه 
از  بهتر  پاسداری  برای 
کنیم  استفاده  طبیعت 
دانشگاه  بین  ارتباط  و 
حفاظت  کل  اداره  و 
باید  زیست  محیط  از 

بیشتر باشد.
حفاظت  مدیرکل 
زیست  محیط  از 
هم  این  به  کردستان 
همه  که  کرد  اشاره 
حفظ  به  نسبت  باید 
زریبار و کمک  دریاچه 
به رفع مشکلات محیط 
احساس  آن  زیستی 
قدم  و  کنند  مسئولیت 

بردارند.
برای  اول  گام  آموزش، 

حفظ محیط زیست
عضو هیات علمی گروه محیط زیست دانشگاه 
محیط  از  صحبت  وقتی  گفت:  هم  کردستان 
زیست می شود از ساختمان ها گرفته تا زباله 
از  پاسداری  چاره ای جز  و  می شود  شامل  را 

این محیط را نداریم.
زمین  امروز  اینکه  بیان  با  کبودوندپور  شهرام 
متاثر از جمعیت زیاد است، ادامه داد: گیاهان 
و جانوران در معرض خطر هستند و زود به زود 
از تعداد آنها کمتر می شود و در حوزه محیط 

زیست با معضلات مختلفی روبرو هستیم.
از بین رفتن خاک های حاصلخیز، بحران  وی 
آب و فرونشست زمین را از مهمترین خطرات 
پیش روی زندگی انسان عنوان کرد و یادآور 
و  آتش سوزی  اراضی،  کاربری  تغییر  شد: 
تهدید  را  جهانی  جامعه  نوظهور،  بیماری های 

می کند.
عضو هیات علمی گروه محیط زیست دانشگاه 
با بیان اینکه اگر در رفتار خودمان  کردستان 
خود  نسل  نابودی  باعث  نکنیم  ایجاد  تغییر 
خواهیم شد، افزود: با وجود اینکه در حوزه های 
کرده ایم  زیادی  پیشرفت  صنعتی  و  پزشکی 
آب  به  جهان  جمعیت  چهارم  یک  اکنون  اما 
و یک دهم مردم  ندارند  آشامیدنی دسترسی 
سالانه  اینکه  ضمن  هستند،  گرسنه  جهان 

هوا  آلودگی  اثر  بر  دنیا  در  نفر  میلیون  هفت 
جان خود را از دست می دهند.

از  زیست  محیط  نجات  راه  تنها  کبودوندپور 
نابودی را احساس مسئولیت در برابر طبیعت 
در  افراد  تک  تک  باید  کرد:  اضافه  و  دانست 
و  اول  گام  و  کنند  نظر  تجدید  خود  رفتار 

اساسی در این زمینه آموزش است.
محیط  شناخت  درس  شدن  اجباری  ضرورت 

زیست در دانشگاه ها
یک کارشناس تخصصی محیط زیست هم در 
قانون  اصل ۴۵  کرد: طبق  اظهار  نشست  این 
اساسی، حفاظت از محیط زیست وظیفه همه 
اهمیت  کم  آن  به  نسبت  جامعه  ولی  بوده 
پوشش  نابودی  با سدسازی،  است، همچنانکه 
گیاهی و تغییر اکوسیستم، طبیعت را به خطر 

انداخته ایم.
باغات، اجرای طرح  دکتر نبی احسنی توسعه 
باعث  را  صنعتی  شهرک های  ایجاد  و  طوبی 
داد:  ادامه  و  دانست  طبیعی  منابع  تخریب 
طبیعت  از  پاسداری  به  نسبت  باید  دانشگاه 
حساسیت نشان دهد و درس شناخت محیط 
زیست که در دانشگاه اختیاری است باید جزو 

دروس و واحدهای اجباری شود.
دانشگاه کردستان در سال ۱۳۵۳ کار خود را 
به  وابسته  سنندج  عالی  دانش سرای  عنوان  با 
دانشگاه تربیت معلم تهران آغاز کرد و در ادامه 
رازی  دانشگاه  پردیس های  از  یکی  عنوان  به 
کرمانشاه درآمد و در سال ۱۳۷۰ وزارت علوم، 
آموزش  مرکز  این  ایران،  فناوری  و  تحقیقات 
به  کردستان«  »دانشگاه  عنوان  با  را  عالی 

رسمیت شناخت.
این دانشگاه هم اکنون هشت دانشکده شامل 
زبان و ادبیات، علوم انسانی و اجتماعی، علوم 
مهندسی،  طبیعی،  منابع  کشاورزی،  پایه، 
- مهندسی  فنی  و  پایه  علوم   معماری،  و  هنر 
بیجار است و در حال حاضر ۱۱ هزار و ۲۰۰ 
دانشجو در ۵۶ رشته کارشناسی، ۱۱۴ رشته 
این  در  دکترا  رشته   ۳۰ و  ارشد  کارشناسی 

دانشگاه مشغول به تحصیل هستند.
این دانشگاه با پذیرش بیش از ۶۰۰ دانشجوی 
المللی هم  بین  بعد  توانسته است در  خارجی 

حرف هایی برای گفتن داشته باشد.

رییس دانشگاه کردستان: دانشجویان ضرورت 
حراست از طبیعت را برای جامعه تبیین کنند

اخبار

بانک شهر جای خود را در خانواده 
مدیریت شهری تعریف کرده است

رئیس شورای عالی استان ها گفت: سهم بانک شهر در پازل 
بانک،  مدیران  چراکه  است،  پیش  از  بیش  شهری  اقدامات 
روابط  که  داریم  زیاد  امیدواری  و  کار هستند  پای  دلسوزانه 

و همکاری ها و پیشرفت امور شکل بگیرد.
به گزارش روابط عمومی بانک شهر، پرویز سروری در مورد 
نقش بانک شهر به عنوان یک بانک تخصصی در حل معضلات 
وجود  همسو  بانک  یک  خلا  گذشته  در  گفت:  کلانشهرها، 
داشت، به گونه ای که بسیاری از پروژه های شهری قابلیت 
اجرایی شدن، پیدا نمی کردند چراکه تامین منابع مورد نیاز 
اجرای پروژه ها از توان شهرداری ها خارج بود و بانک ها نیز 
به دلیل عدم آشنایی با مدیریت شهری این منابع را در اختیار 

مدیران شهری، قرار نمی دادند.
وی افزود: اما امروز با ایجاد بانکی آشنا با مسائل و پیچیدگی 
از  بسیاری  افتتاح  که  هستیم  شاهد  شهری،  مدیریت  های 
موجب  که  مردم  زندگی  بر  گذار  تاثیر  و  بزرگ  های  پروژه 
رضایت آنهاست تنها از طریق کمک های بانک شهر ممکن 
شده و سهم این بانک در پیشبرد پروژه های اثرگذار بر زندگی 

مردم کاملا محسوس است.
با بیان اینکه بانک شهر جای  رئیس شورای عالی استان ها 
خود را در خانواده مدیریت شهری تعریف کرده است، افزود: 
این بانک می بایست هر موفقیت مدیریت شهری را موفقیت 
خود دانسته و همچون بازی های مهم فوتبال که می گویند 
تیم ملی  یار دوازدهم  به خصوص صداوسیما  اصحاب رسانه 
دوازدهم  یار  نیز  شهر  بانک  که  بگویم  باید  است،  فوتبال 
و  افزایی  هم  شاهد  آینده  در  قطعا  و  است  شهری  مدیریت 
هماهنگی بیشتر میان مدیریت شهری و بانک شهر خواهیم 

بود.
سروری در مورد همکاری مدیریت شهری در دوره جدید با 
و مدیریت  بانک  اینکه هماهنگی  بر  تاکید  با  نیز  بانک شهر 
از  شهری  مدیریت  است،یعنی  طرفه  دو  جاده  یک  شهری 
جمله شهرداری ها می بایست نسبت به بانک شهر احساس 
وظیفه کنند، افزود: همچنین بانک شهر باید شهرداری ها را 

قسمتی از وجود خود بداند.
این  مدیریت شهری  قبلی  دوره  در  متاسفانه  داد:  ادامه  وی 
رابطه به هم خورده بود و یا حداقل تضعیف شده بود اما از 
روزی که مدیریت جدید شهری شروع به کار کرد، شعارش 
این بود که برای استمرار پیش برنده در شهر نیازمند تعاملات 
دو جانبه با بانک شهر هستیم و باید به گونه ای عمل کنیم 
پیشبرد  موثرتری در  و گام های  یافته  ارتقا  بتواند  بانک  که 

اهداف خود بردارد .
مدیریت  تعاملات  بهترین  که  هستم  مطمئن  گفت:  سروری 
شهری و بانک شهر در این دوره تبلور پیدا می کند چراکه هر 
دومجموعه، مدیران درجه یکی دارند که کاملا انگیزه کافی 
برای ارتقا تعاملات و ارتباطات در راستای همکاری برای شهر 

دارندو نکته قابل اعتنا است و باید توسعه یابد.
نایب رئیس شورای شهر تهران با تاکید بر اینکه طبیعی ترین 
دغدغه کلانشهر تهران و سایر کلانشهرها، مسئله حمل ونقل 
همچون  کلانشهرها  مشکلات  از  بسیاری  حل  چراکه  است 
آلودگی هوا، ترافیک و… در گرو توسعه حمل ونقل عمومی 
است، افزود: حمایت بانک شهر در یک دوره ای موجب رخ 
دادن اتفاقات طلایی در حوزه حمل ونقل عمومی شد و اخیرا 
نیز شاهد بودید که افتتاح ایستگاه های مترو با سرعت آغاز 

شده است.
همه این اتفاقات سهم بانک شهر در پازل اقدامات شهری را 
بیشتر می کند چراکه مدیران بانک، دلسوزانه پای کار هستند 
و امیدواری زیاد داریم که روابط و همکاری ها و پیشرفت امور 

شکل بگیرد

معاون ناشران و اعضا شرکت بورس خبر داد:

پذیرش اولین »شرکت پروژه« 
سهامی عام، به زودی در بورس 

تهران
 

معاون ناشران و اعضا بورس تهران گفت: از اواخر سال گذشته بحث 
شرکت های پروژه سهامی عام را در دستور کار قرار دادیم و طی یک 
یا ۲ هفته آینده یک شرکت در این حوزه پذیرش خواهد شد و سعی 

داریم تا در بهار امسال به مرحله پذیره نویسی نیز برسد. 
به گزارش ایرنا از سازمان بورس، »محمدامین قهرمانی« در رابطه با 
برنامه های بورس تهران برای عرضه های اولیه در سال ۱۴۰۲، اظهار 
کرد: روزانه در بورس تهران پیگیر گزارشات ارزش گذاری، مستندات 
قرار  پذیرش  و  درج  عرضه،  جریان  در  که  هستیم  پرونده هایی  و... 
با سرعت و  را  دارند، زیرا هرچه شرکت های متقاضی مدارک خود 

کیفت بهتری ارائه دهند، زمان عرضه نیز کوتاه تر می شود.
وی بیان کرد: در فرآیند عرضه اولیه ذی نفعان متعددی نقش دارند 
و این گونه نیست که یک درخواستی برای بورس تهران ارسال شود و 
بلافاصله بورس تهران اقداماتی را روی آن انجام دهد و عرضه صورت 
بگیرد، بلکه فرآیند عرضه اولیه در اصل یک تعاملی بین طرف عرضه 

با مسئولان مربوط در این بازار است.
کیفیت  بر  را  سرعت  نمی توان  گفت:  تهران  بورس  شرکت  معاون 
دقیق  طور  به  باید  شرکت ها  مستندات  و  مدارک  و  داد  ارجحیت 
ریسک های  است  ممکن  صورت  این  غیر  در  زیرا  شود،  بررسی 

گوناگونی به سهامداران متحمل شود.
صورت  اخیر  مدت  طی  خوبی  عرضه های  کرد:  تصریح  قهرمانی 
توسعه  “بین المللی  شرکت  سهام  به  می توان  مثال  طور  به  گرفت، 
شرکت  و  گذشته  سال  پایانی  روزهای  در  غدیر”  معادن  و  صنایع 

پرداخت الکترونیک پاسارگاد در فروردین امسال اشاره کرد.
وی گفت: افزون بر مسائل عرضه اولیه، از اواخر سال گذشته بحث 
شرکت های پروژه را در دستور کار قرار دادیم و طی یک یا دو هفته 
آینده یک شرکت در این حوزه پذیرش خواهد شد و سعی داریم تا 

در بهار امسال به مرحله پذیره نویسی نیز برسد.
این مقام مسوول بیان کرد: هدف از عرضه شرکت های پروژه تقویت 
بازار اولیه و جذب نقدینگی از مسیر درست و هدایت منابع به سمت 

شرکت هاست.

9استان ها

رشیدی: از جوانان فعال در حوزه پلتفرم های بومی رمزارز حمایت شود
یک عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی 
جوانان  از  جدی  حمایت  لزوم  بر  تاکید  با 
و  رمزارز  بومی  پلتفرم های  حوزه  در  فعال 
گفت:  بلاکچین  بر  مبتنی  استارت آپ های 
تولید  مباحث  در  جوانان  اینکه  به  توجه  با 
و  خوب  بسیار  کارهای  دیجیتال  اقتصاد  و 
ارزشمندی انجام می دهند باید حمایت جدی 

از آن ها صورت گیرد.
به گزارش حوزه پارلمانی ایرنا، محمد رشیدی 
با تاکید بر لزوم تداوم حمایت از دانش بنیان 
ها و فناوری های نوین برای تحقق شعار سال 
»مهار تورم و رشد تولید« گفت: باز شدن گره 
بسیاری از مشکلات در کشور ما در گرو حمایت 
از تولید است. در همین راستا حمایت از تولید 
دانش بنیان امر بسیار مهمی به شمار می آید 
و  محصولات  از  را  ما  و  بوده  تولید  پایه  چون 

فناوری های خارج از کشور بی نیاز می کند.
وی با اشاره به قانون جهش تولید دانش بنیان 
گفت: قانون جهش دانش بنیان می تواند کمک 
داشته  بنیان  دانش  از  حمایت  برای  زیادی 
مباحث  در  جوانان  اینکه  به  توجه  با  باشد؛ 
تولید و اقتصاد دیجیتال کارهای بسیار خوب 
و ارزشمندی انجام می دهند باید در ادامه راه 
برای تبدیل ایده ها و طرح هایشان به مرحله 
اجرایی حمایت جدی شوند کما اینکه در این 

قانون پیش بینی های لازم دیده شده است.
اجرای  لزوم  بر  تاکید  با  مجلس  نماینده  این 
درست قانون جهش تولید دانش بنیان افزود: از 
آن جایی که جوانان در عرصه های نو و اقتصاد 
دیجیتال فناور و توانمند هستند، حمایت از آن 
برداشته شده  تولید  از  برای حمایت  ها گامی 
از تولیدکنندگان هم بعد  البته بسیاری  است. 

از تصویب این قانون به سمت تولیدات مبتنی 
بر دانش بنیان رفته اند که ادامه این روند به 
و  ها  فناوری  از  بسیاری  از  نیازی  بی  معنای 

تولیدات خارجی است.
با اشاره به اهمیت رمزارزها  ادامه  رشیدی در 
است  جدیدی  درگاه  دنیا  در  رمزارزها  گفت: 
مردم  چون  کرد  غفلت  آن  از  توان  نمی  که 
بسیاری از نیازها و سرمایه گذاری های خود را 
با رمزارزها تامین می کنند پس نیاز به حمایت 
بومی  پلتفرم های  حوزه  در  فعال  جوانان  از 
بلاکچین  بر  مبتنی  استارت آپ های  و  رمزارز 
اقتصادی  کمیسیون  در  که  موضوعی  داریم؛ 
دولت  باید  است.  گرفته  قرار  توجه  مورد  هم 
هم با جدیدت به این سمت حرکت کند تا با 

حمایت از این حوزه از فعالیت های غیرقانونی 
ما  نتیجه آن مطرح شدن  جلوگیری شود که 
در دنیا و توجهات مثبت به ایران و در نهایت 
توفیقات بیشتر در فضای اقتصادی بین المللی 

است.
به سمت  در حال حرکت  دنیا  داد:  ادامه  وی 
در حوزه  به خصوص  ها  استارتاپ  از  استفاده 
رمزارزهاست؛ با توجه به اینکه زمینه استفاده 
از این حوزه توسط جوانان ایجاد شده باید از 
آن ها حمایت شود چون در غیراین صورت به 
سمت شبکه های زیرزمینی و غیرقانونی رفته 
اختلاس  باعث  و  نیست  مفید  برای کشور  که 
ها و اختلاط ها و فسادها در بازارهای مالی و 
اقتصادی می شود. آن گاه برای مقابله با این 

وضعیت باید هزینه زیادی صرف شود.
رشیدی تاکید کرد: با تقویت پلتفرم های بومی 
حوزه فناوری از جمله رمزارز و استارت آپ های 
های  عرصه  در  توان  می  بلاکچین  بر  مبتنی 
داخلی و بین المللی سرآمد شد و هم اینکه از 

درآمدزایی و اشتغال آن استفاده کرد.
به  اشاره  با  مجلس  رییسه  هیات  عضو  این 
اشتغال  توسعه  با  شده  ایجاد  های  ظرفیت 
اقتصاد دیجیتال  دیجیتال گفت: شهرک های 
ایجاد  زیادی  اشتغال  توانند  می  سرعت  به 
داشته  جدی  حمایت  دولت  باید  فقط  کنند؛ 
ارتباطات  وزارت  مشخصا  و  دولت  البته  باشد 
به  هم  باز  اما  کرده  حرکت  سمت  این  به 

حمایت های بیشتر احتیاج است.
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قربانی: حریفان تیراندازان ما 
به روزترین تجهیزات را دارند

 رئیس فدراسیون تیراندازی با اشاره به اینکه در بحث 
گفت:  داریم،  مشکلاتی  آنها  ورود  و  مهمات  سلاح، 
سلاح تیراندازان ما قدیمی شده در حالی که حریفان با 

جدیدترین تجهیزات به میدان می آیند.
با  دیدار  از  پس  قربانی  مرتضی  ایرنا،  گزارش  به 
داشت:  اظهار  مسلح،  نیروهای  کل  ستاد  مسئولان 
شده  تدوین  مدون  به صورت  فدراسیون  برنامه های 
فعالیت  داریم.  نیاز  حمایت  به  آنها  برد  پیش  برای  و 
اما  است؛  برابر شده  به گذشته ۱۰  نسبت  فدراسیون 

در بحث سلاح، مهمات و ورود آنها مشکلاتی داریم.
وی تأکید کرد: با همکاری ستاد کل نیروهای مسلح، 
وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک باید این امر صورت 
گیرد و ورزشکاران ما سلاح به روز را در اختیار داشته 
باشند. تیراندازان ما در جهان با رقبایی روبه رو می شوند 
که به روزترین سلاح و تجهیزات را در اختیار دارند و 
اگر سلاح و ساچمه استاندارد داشته باشیم ورزشکاران 
ملی ما از همه کشورها بهتر هستند و خوش رنگ ترین 

مدال ها را به دست می آورند.
رئیس فدراسیون تیراندازی افزود: سال گذشته بیش از 
۳۰ سفر استانی انجام شد حتی در برخی از استان ها دو 
بار حضور داشتم و در جریان مسائل هیئت های استانی 
هیئت های  بین  بیشتر  تعامل  به منظور  گرفتم.  قرار 
در  استانی  هیئت های  رؤسای  با  جلسه  سه  استانی، 
قزوین، بوشهر و تهران برگزار کردیم و همچنین بیش 
از هزار سلاح هوماک در اختیار هیئت های استانی قرار 

گرفت.
وی با بیان اینکه در سال گذشته بیش از ۱۵ مسابقه 
داخلی برگزار کردیم، خاطرنشان کرد: در سال ۱۴۰۱ 
هشت اعزام برون مرزی به کشورهای مختلف داشتیم 
این  در  رنگارنگ  مدال   ۱۰ کسب  آن  حاصل  که 
مسابقات  در  رستمیان  هانیه  همچنین  بود.  مسابقات 
قهرمانی جهان در مصر موفق شد اولین سهمیه کاروان 
ورزش ایران در المپیک ۲۰۲۴ را کسب کند. در حال 
حاضر نیز کاروان ۲۱ نفره تیراندازی کشورمان جهت 
باکو حضور دارد  تیراندازی در  حضور در جام جهانی 
به کشور  نتایج درخشان  و  پر  با دست  امیدواریم  که 

باز گردند.
قربانی عنوان کرد: ما در این مدت کارهای زیادی در 
بحث استعدادیابی انجام دادیم که در این  بین محمد 
و  شد  شناسایی  لرستانی  ۱۴ساله  نوجوان  بیرانوند، 
برنز  قهرمانی جوانان آسیا صاحب مدال  در مسابقات 
گردید و در حال حاضر نیز در تیم ملی ایران حضور 

دارد.
یک  فقط  گذشته  سال   ۶۵ در  ایران  تیراندازی  سهم 

مدال بوده
وی با اشاره به تعداد بالای مدال های تیراندازی، افزود: 
به یاد داشته باشیم که در المپیک ۴۵ مدال در رشته 
در  ایران  تیراندازی  سهم  و  می شود  توزیع  تیراندازی 
۶۵ سال گذشته فقط یک مدال بوده که توسط جواد 
فروغی به دست آمد. باید سهم بیشتری در این مدال ها 
آلمان،  روسیه،  اکنون چین،  باشیم درحالی که  داشته 
به  را  مدال ها  این  اروپایی  کشور  چند  و  هندوستان 

دست می آورند.
رئیس فدراسیون تیراندازی خاطرنشان کرد: در بحث 
فراهم کردن  همچنین  و  استان ها  تجهیز  به  مربوط 
زیرساخت ها در سفرهای استانی جلسات زیادی را با 
استانداران و مسئولین استان برگزار کردیم. برای مثال 
در سیستان و بلوچستان قرار است ۱۶ زمین در اهداف 
تا ۵  نیز بین ۴  پروازی احداث شود و در بندرعباس 

زمین در اختیار این رشته قرار می گیرد.
وی تصریح کرد: خوشبختانه در سال گذشته کمیته 
گلوله زنی در فدراسیون تیراندازی فعال شده و در این 
زمینه نهایت همکاری را از سوی نهادها و بخش های 
مختلف شاهد بودیم و نیروهای مسلح همکاری کامل 
را با فدراسیون در توسعه داشته اند. از وزارت دفاع که 

همکاری خوبی با فدراسیون داشتند تشکر می کنم.
مهمات،  قیمت  تعدیل  خصوص  در  باقری:  امیر 

پیگیری های لازم انجام خواهد شد
امیر باقری، معاون آموزش و پژوهش ستاد کل نیروهای 
مسلح در این نشست، اظهار داشت: در خصوص تعامل 
فعالیت های  حوزه  در  و  فدراسیون  و  مسلح  نیروهای 
تیراندازی، با نگاه کلان در مباحث قهرمانی، همگانی و 
داخلی نیروهای مسلح گفت وگوهای خوبی انجام شد 
و نیروهای مسلح علاقه مندی زیادی به همکاری با این 

فدراسیون دارند.

مربی لهستانی تیم ملی والیبال: مدیریت عطایی 
فوق العاده است
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هاشمی: رشته های اعزامی با 
حضور وزیر نهایی می شود
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 دبیرکل کمیته ملی المپیک گفت: اختلاف نظرهای کارشناسی 
همیشه هست و به همین دلیل ۲ جلسه دیگر برگزار می کنیم 
و در نهایت در ستاد عالی بازی ها با حضور وزیر لیست را نهایی 

می کنیم.
به گزارش ایرنا، سیدمناف هاشمی دبیرکل کمیته ملی المپیک 
در پایان نشست  هیئت اجرایی با اشاره به مهم ترین مباحث 
به خبرنگاران گفت: نخستین موضوع  مطرح شده در نشست 
نشست امروز، اعزام کاراون به هانگژو بود. در آخرین جلسه ستاد 
هم  ثبت نام  چالش های های  و  جمع بندی  گزارش های  بازی ها 

مطرح شد.
وی افزود: رئیس مرکز نظارت نیز در خصوص رشته های اعزامی 
گزارش داد و در خصوص ۳۱ رشته  اعزامی، بررسی ها صورت 
گرفت. اختلاف نظرهای کارشناسی همیشه هست و به همین 
دلیل ۲ جلسه دیگر برگزار می کنیم و در نهایت در ستاد عالی 

بازی ها با حضور وزیر لیست را نهایی می کنیم.
۲۰۰ میلیارد تومان بین فدراسیون ها توزیع می شود

هاشمی ادامه داد: یکی دیگر از موضوعات جلسه، شاخص های 
توزیع اعتبارات و سهم فدراسیون ها مشخص شد. ۲۰۰ میلیارد 
توزیع  فدراسیون ها  بین  که  بود  اعتبارات  جمع  سر  تومان 
می کنیم. ۲ بند هم داشتیم که درصدی در اختیار رئیس برای 
هزینه کرد در شرایط اضطرار و ۱۰  درصد )۲۰ میلیارد( هم 
برای فدراسیون ها که نیاز به مربی خارجی دارند در نظر گرفته 
برخی  نداشتیم.  محل  این  از  پرداختی  هیچ  امروز  تا  اما  شد. 
نیست  منصفانه  داشتند.  اعتراض  مسائل  این  به  فدراسیون ها 
دوستانی که در جلسه هیئت اجرایی نیستند، به اعضا حمله 
کنند. چون نقطه نظرات مطرح شده در جلسه باعث خوشحالی 

برخی و ناراحتی برخی دیگر می شود.
وی در خصوص شاخص های تصویب بودجه نیز توضیح داد: بعد 
از سه ماه کار کارشناسی به شاخص های نسبتا علمی رسیدیم. 
دعوت  آینده  هفته  فدراسیون  که ۱۰  این شد  نهایی  تصمیم 

شوند و بعد از شنیدن حرف هایشان مصوبات را ابلاغ کنیم.
تصویب رقمی خاص از سوی مجلس برای کشتی

بودجه فدراسیون ها  به  اشاره  با  المپیک  دبیر کل کمیته ملی 
و  نیست  اعتبارات  توزیع  مسئول  المپیک  ملی  کمیته  افزود: 
ما ردیفی برای بودجه نداریم. ولی عرف بوده که برای کمک 
به فدراسیون ها در شرایط اضطرار برای حضور در رویدادهای 
مربوط به کمیته کمک می کردیم. فدراسیون نباید تنها متکی 
به بودجه کمیته و دولت باشد. دولت در ردیف های اعتباری، 
بودجه ای برای کمک به فدراسیون ها به وزارت می دهد و غیر 
از آن ردیف اصلی، طبق اخبار غیررسمی من، بعضی روسای 
توزیع  در  اجرایی  هیئت  اعضای  که  کردند  فکر  فدراسبون ها 
درست  تصور  این  بگویم  باید  داشتند،  تصرف  و  دخل  بودجه 
نیست. در این خصوص باید شفاف سازی کنم و بگویم غیر از 
ردیف اصلی بودجه، ۵۰۰ میلیارد تومان هم دولت در اختیار 
وزارت ورزش برای توزیع به فدراسیون ها قرار داد و در اخبار 
غیررسمی شنیدیم که رقمی خاص برای فدراسیون کشتی به 

تشخیص مجلس توسط وزارت ورزش در نظر گرفته شد.
به  باید  امید  تیم  سرمربی  انتخاب  برای  اردیبهشت   ۲۵ تا 

جمع بندی برسند
هاشمی در تشریح آخرین شرایط تیم ملی امید گفت: بعد از 
جلسه ستاد، جلسه ای در کمیته با مهدی تاج، امیر قلعه نویی و 
حبیب کاشانی برگزار و توافقات خوبی انجام شد. مقرر شد ظرف 
یک هفته الی ۱۰ روز تصمیم گیری شود. هنوز عزیزان با وجود 
بازی های  ستاد  نرسیدند.  جمع بندی  به  داشتند  که  جلساتی 
آسیایی زمان تعیین کرد چون ما تا ۲۷ اردیبشهت ماه لانگ 
لیست خود را اعلام می کنیم. در جلسته ستاد عالی قرار شد تا 
روز ۲۵ اردیبهشت ماه به جمع بندی برسند. باید منتظر جلسه 

بعدی ستاد باشیم.
وی در پاسخ به وجود اختلافات در خصوص تیم امید و طولانی 
شدن روند انتخاب سرمربی، یادآور شد: ما موضوع را به حوزه 
توافق برسند،  به  باید آن ها  تخصصی خودش واگذار کردیم و 
کمیته  سخنگوی  ندارم.  ریزشان  مسائل  به  ورود  به  علاقه ای 

هستم و نمی توانم درخصوص این مسائل نظر دهم.
هیچ چیز پنهانی در کمیته نداریم

دبیر کل کمیته ملی المپیک درخصوص شائبه تاثیر سه عضو 
هیئت اجرایی برای تخصیص منابع و اعتبارات به فدراسیون های 
خودشان و جذب مربی خارجی گفت: به هیچ عنوان این شائبه 
را قبول ندارم و این یک استنباط نادرست است. لازم شد این 
را بگویم که امروز تصمیم گرفته شد تمام پرداخت های سال 
هیچ  ما  شود.  رسانه ای  عملکرد،  عنوان  تحت  کمیته  گذشته 
چیز پنهانی نداریم و تمام پرداخت هایمان در قالب مصوبات و 
شاخص هاست. تا جایی که مقدور است باید بهترین تیم را اعزام 
کنیم. مجلس امسال با ترمیم بودجه، بهترین رقم را داد و باید 

اختلافات را کنار بگذاریم و بهترین تصمیم را بگیریم.
انتخابات  قانع نشود، شاید  اگر  فدراسیون جهانی ژیمناستیک 

باطل شود
که  سوال  این  به  پاسخ  در  المپیک  ملی  کمیته  سخنگوی 
فدراسیون جهانی ژیمناستیک به کمیته ملی المپیک نامه زده 
مسئولان  کرد:  عنوان  کند،  شفاف سازی  انتخابات  مورد  در  تا 
ما  از  ژیمناستیک  انتخابات  خصوص  در  جهانی  فدراسیون 
چون  نکردیم  ارسال  را  گزارش  این  هنوز  خواستند  گزارش 
بحث  گذاشتیم.  ورزش  وزارت  با  داریم. جلساتی  قانونی  زمان 
آنها انتخابات فدراسیون است و سوالاتی هم که مطرح کردند 
آنها  برای  ابهاماتی  ژیمناستیک  فدراسیون  اساسنامه  براساس 
مطرح شده که طبق آنچه که برگزار شد ما به عنوان نماینده 
افرادی که  با  است  تهیه کردیم. حتما لازم  آنها  برای  گزارش 
افرادی که برگزارکننده هستند  انتخابات و همچنین  معترض 
برای پاسخگویی داریم؛  نشستی خواهیم داشت. هنوز فرصت 
آن ها ۴۵ روز زمان قائل شده بودند که یک هفته از آن گذشته 
است. این روند طبیعی است که برای همه فدراسیون ها بعد از 

انتخابات از ما تاییدیه می گیرند.

ایران  والیبال  ملی  تیم  دهنده  تمرین  مربی   
تیم  در  عطایی  بهروز  مدیریت  این که  بیان  با 
ملی فوق العاده است، گفت: وی در همه مسایل 
مدیریت  و  دارد  بالایی  دانش  و  علم  والیبال 
بین  زیاد  بسیار  همکاری  ایجاد  باعث  خوبش 

بازیکنان در تیم شده است.
به گزارش ایرنا ، پاول متئوس وییسکی درباره 
شناخت از والیبال ایران، افزود: سئوال خیلی 
شده  کسب  اطلاعات  چون  است  سختی 
لیگ  من  نیست،  کافی  موقع  هیچ  انسان ها 
ایران را امسال )۲۰۲۲( از طریق پلت فرم های 
آنلاین مانند یوتیوب دنبال کردم. مشکل کپی 
در  راحتی  به  بازی ها  و  نداشتیم  هم  رایت 

دسترس است.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا بازی های 
از  گفت:  کرده،  نگاه  تصادفی  را  ایران  لیگ 
لیگا  پلاس  در  رادوم  تیم  سرمربی  که  زمانی 
لهستان شدم باید اطلاعاتم را درباره بازیکنان 
افزایش  اروپا  از  خارج  به ویژه  جهان  شاخص 
والیبال  در  جواهری  داشتم  تلاش  می دادم. 
دیدارهای  به همین منظور  و  پیدا کنم  ایران 

لیگ برتر ایران را زیر نظر داشتم.
پاول تصریح کرد: رقابت بین مربیان تیم های 
باید  پلاس لیگا بسیار زیاد است و یک مربی 
شناسائی  قبل  از  را  خود  نظر  مورد  بازیکنان 

کند تا در مسیر پیشرفت حرکت کرده باشد.
تیم های  در  پاسور  عنوان  به  سال ها  که  وی 
درباره  دارد،  بازی  سابقه  لهستان  مختلف 
در  خودم  پست  گفت:  پست  این  ویژگی های 

به  پاسورها در زمین  و  بود  پاسور  بازی  زمان 
باید  می کنند.  آنالیز  را  حریفان  دائم  صورت 
می کند،  دفاع  تیم حریف چطوری  که  بدانند 
حرکت  چگونه  بازیکنان  و  می زند  سرویس 
چه  حریف  تیم  کلی  طور  به  و  می کنند 
تاکتیک هایی را در زمین پیاده می کند. واقعا 
این پخش از کار پاسور را دوست دارم، چون 

بخشی از وجودم شده است.
ایران  والیبال  ملی  تیم  دهنده  تمرین  مربی 
تصریح کرد: در پنج سال گذشته که به عنوان 
کمک مربی فعالیت کردم که بیشتر در کنار 
هاینن نیز بوده، این روند را ادامه دادم. دوست 
می کند،  حرکت  چگونه  تیمم  بدانم  دارم 
چطوری حریفان را دفاع می کند و تیم چگونه 
می کند.۲۰  پیاده  زمین  در  را  تاکتیک هایش 
کردم  بازی  حرفه  صورت  به  را  والیبال  سال 
امسال  شدم،  حرفه ای  مربی  یک  هم  بعد  و 
هم سرمربی رادوم شدم و می دانم که پذیرش 
و  است  بسیار سختی  کار  تیم  مسئولیت یک 
به همین  دارم.  کار  این  در  ای  تجربه  هم  من 
دلیل خوشحالم که درحال حاضر با عطایی کار 
می کنم، چون این مربی تجربه بالایی دارد و 
که  دارد  بازیکنان  با  نیز  مناسبی  برخوردهای 

می تواند الگویی برایم باشد.
ملی  تیم  در  مدیریت عطایی  کرد:  تاکید  وی 
همه  در  او  است.  فوق العاده  ایران  والیبال 
و  دارد  بالایی  دانش  و  علم  والیبال  مسایل 
مدیریت خوبش، باعث افزایش همکاری بسیار 
این  که  است  شده  تیم  در  بازیکنان  خوب 

می گردد.  بر  سرمربی  خوب  مدیریت  به  مهم 
ارزیابی  نمی توان  تمرین  جلسه  چهار  با  البته 
که  می کنم  یادآوری  اما  باشم  داشته  دقیقی 
را  موضوع  این  دارد.  خوبی  خیلی  مدیریت 
تیم  در  به ویژه  بازیکنان  مدیریت  که  بدانید 
کار  ستاره ها  وجود  دلیل  به  بزرگسالان  ملی 
بسیار سختی است. عطایی در تمرین مدیریت 
دستیاران  و  بازیکنان  خوبی  به  و  دارد  خوبی 
هستند،  هم  جوان  آنها  از  برخی  که  را  خود 
ولی  نیست  آسانی  کار  این  می کند.  مدیریت 
بهروز به خوبی از عهده این موضوع بر می آید و 
برای مربی مثل من، این موضوع تجربه بسیار 

خوبی است.
ملی  تیم  تمرینات  در  حاکم  جو  درباره  پاول 
در  که  نکته ای  نخستین  گفت:  ایران  والیبال 
دل  و  جان  از  کرد،  جلب  را  من  نظر  تمرین 
نشدم  سوپرایز  است،  بازیکنان  گذاشتن  مایه 
متعهدانه  اینقدر  بازیکنان  که  خوشحالم  اما 
تمرینات  دور  از  وقتی  می پردازند.  تمرین  به 
باید  که  رسد  می  نظر  به  می کنی  تماشا  را 
وارد  وقتی  اما  کرد  گوشزد  آن ها  به  را  نکاتی 
جریان تمرین می شوید، می بینید که بازیکنان 
با آگاهی و تمام توان تمرین می کنند که این 

موضوع بسیار جالب و فوق العاده است.
در  والیبال  ملی  تیم  دهنده  تمرین  مربی 
ملت ها  لیگ  در  کشورمان  حریفان  ارزیابی 
۲۰۲۳ گفت: هدف تیم ایران صعود به مرحله 
سخت  بازی ها  تمام  مطمئنا  و  است  نهایی 
از  دیدار  نخستین  تورنمنتی  هر  در  اما  است، 

اهمیت بسیار زیادی برخوردار است. نخستین 
رقیب  کشور  این  چون  و  است  ژاپن  با  بازی 
سختی  می شود،  محسوب  هم  ایران  آسیایی 
دومین  در  کرد.  خواهد  دوچندان  را  مسابقه 
در  شویم.  روبرو  لهستان  با  باید  هم  مسابقه 
مجموع بازی با ژاپن و لهستان هم برای کادر 

فنی و هم بازیکنان بسیار مهم است.
وی در پاسخ به این پرسش که در دیدار ایران 
با لهستان، طرفدار کدام تیم است؟ افزود: اگر 
سری به سابقه مربیگری من بزنید، سال پیش 
لهستان  بازی مقابل  بودم در  آلمان  که مربی 
خود  سئوال  جواب  و  کردم  حمایت  آلمان  از 
را می گیرید. در پاسخ به این پرسش باید بگم 
زندگی  آن  با  و  قبول  را  کاری  یک  وقتی  که 
آن  برای  را  خود  توان  تمام  باید  می کنید، 
مسئولیت بگذارید. مردم ایران و لهستان بسیار 
ایران  والیبال  بازیکنان  دارند.  شباهت  هم  به 
وقتی وارد زمین می شوند با قلب و روح خود 
بازی می کنند و تمام توان خود را می گذارند و 
مبارزه با آن ها کار بسیار سختی است. با این 
حال اگر مقابل لهستان با تیم ایران به پیروزی 
از بهترین لحظه های احساساتی  برسیم، یکی 

برایم خواهد بود.
وی که سابقه حضور و بازی در سالن های غدیر 
ارومیه )لیگ ملت ها ۲۰۱۹( و سالن ۱۲ هزار 
جهان  جوانان  )قهرمانی  تهران  آزادی  نفری 
۲۰۰۳( برابر تیم های ملی ایران را در پرونده 
کاریش دارد، ادامه داد: همیشه خاطرات خوبی 
از بازی مقابل ایرانی ها و تجربه خوبی از بازی 
در کنار ایرانی ها داشتم، زیرا ایران و لهستان 

فرهنگ و اشتراکات زیادی دارند.
به  پاسخ  در  والیبال  المللی  بین  مربی  این 
پرسشی درباره پیش بینی تیم های برتر لیگ 
مردان  گروه  دو  در  قهرمان  و   ۲۰۲۳ ملت ها 
زیرا  است  سخت  بینی  پیش  گفت:  زنان،  و 
لیگ ملت ها تورنمنت خاصی است. تیم ها در 
استفاده  متعددی  بازیکنان  از  مسابقات  این 
نوسانات  بازی ها  دلیل  همین  به  و  می کنند 
نمی توان  این شرایط  به  توجه  با  دارد.  زیادی 
نکته  کرد.  بینی  پیش  تیم ها  عملکرد  درباره 
مهم دیگر این که در تیم ایران بازیکنان جوان 
زیادی هستند که تجربه کمی در لیگ ملت ها 
با ژاپن و لهستان مسابقات را شروع و  دارند. 
و  شویم  بهتر  بازی  به  بازی  می کنیم  تلاش 
راندمان تیمی خود را افزایش دهیم. تیمی در 
لیگ ملت ها موفق می شود که پله به پله بهتر 
شود. اما اگر در مورد زنان بپرسی، به نظرم از 
قهرمان  یکی  ایتالیا  و  برزیل  آمریکا،  تیم  سه 

می شود.
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آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

شماره  رای  مفاد  استناد  به  اینکه  به  نظر 
 1401/09/29 مورخ     140160301022002542
هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد 
تکلیف  تعیین  قانون   3 ماده  حسب  بر  کریم  رباط  املاک  و 
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 
متقاضی  مالکانه  تصرفات  و  عادی  انتقال  تاکید  بر  مبنی 
شناسنامه  شماره  به  ناصر  فرزند  آفتاب  سلمانی  احسان 
به ششدانگ یک  تهران نسبت  از  5560065277 صادره 
مربع  متر   110/15 بمساحت  احداثی  بنای  با  زمین  قطعه 
مفروز و مجزی شده از پلاک1042 فرعی مفروز از قطعه - 
از 115 اصلی واقع در حوزه ثبتی شهرستان رباط  تفکیکی 
به  لذا  گردیده  محرز  احمدرحیمی  رسمی  مالکیت  از  کریم 
روز   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور 
به  نسبت  اشخاصی  یا  شخص  صورتیکه  در  شود  می  آگهی 
می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا به دادگاه 
صالحه  احاله و اقدامات موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
و عدم  انقضای مدت مذکور  بدیهی است در صورت  گردد. 
خواهد  صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول 
شد و در هر حال صدور سند مالکیت جدید مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 04 /02 /1402

تاریخ انتشار دومین آگهی: 19 / 02 / 1402

بابک احمدی
رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم 

آگهی افرازقسمتی از پلاک 4702 فرعی از 155 اصلی 
قطعه 87 تفکیکی

اسناد مالکیت مشاعی به مقدار 270سهم مشاع از 10706 
سهم ششدانگ پلاک 4702 فرعی از 155 اصلی ذیل ثبت 
جلد  دفتر   134 و   119 صفحات   180521 و   180516
تسلیم  و  و صادر  ثبت  مصباحی  تقی  محمد  آقای  بنام   871

شماره  وارده  بموجب  نامبرده  ادامه  در  است  گردیده 
را  خویش  سهمی  افراز  تقاضای   1401/12/06-20599
متقاضی  اینکه  به  باعنایت  است  نموده  اداره  این  تسلیم 
از  فرعی  پلاک4702  مشاعی  مالکین  به  نموده  اعلام  افراز 
155 اصلی دسترسی ندارم لذا بموجب این آگهی به کلیه 
از 155 اصلی اعلام می  مالکین مشاعی پلاک 4702 فرعی 
مصباحی(  محمدتقی  آقای  سهمی   ( تقاضا  افرازمورد  گردد 
رأس ساعت10 صبح روز چهارشنبه مورخ 1402/03/17 
انجام  ماه یکهزار و چهارصد و دو شمسی(  )هفدهم خرداد 
پلاک  مشاعی  مالکین  کلیه  به  بدینوسیله  .لذا  شد  خواهد 
موقوم ابلاغ میگردد چنانچه مدعی حق/حقوقی برای خویش 
در پلاک ثبتی موقوم میباشند و یا نسبت به حدود تصرفی 
ساعت  و  روز  در  دارند  اعتراضی  متقاضی  سوی  از  اعلامی 
به  را  اعتراض  مراتب  و  حاضر  پلاک  وقوع  محل  در  مقرر 
نمایند  اعلام  کریم  رباط  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  نماینده 
بدیهی است عدم حضور مالکین مشاعی مانع ادامه عملیات 
افراز نخواهد بود . ضمن آنکه هرگونه اقدام ثبتی اعم از 
مالکین  اطلاع  به  آگهی  انتشار  طریق  از  افراز  عدم  یا  افراز 

مشاعی خواهد رسید.
بابک احمدی – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم 

آگهی فقدان سند مالکیت )موضوع ماده ی 120 آ.ق.ثبت( 
شماره  به  درخواست  طبق  )مالک(  اندی  لکائی  محمد  آقای 
به  نظر  داشته  اعلام   1401/01/30 مورخ   1354 وارده 
اینکه پلاک ثبتی 140 فرعی از 157 اصلی )که عبارتست از 
سند مالکیت 4.4 سهم مشاع از 421 سهم از ششدانگ یک 
قطعه زمین به مساحت 10525 متر مربع پلاک 140 فرعی 
چاپی  سریال  با  اصلی  از  فرعی   - از  مفروز  اصلی   157 از 
الکترونیکی  دفتر  شماره  به   99 سال  ج  سری   252425
اندی  لکائی  محمد  نام  به   140020301022003357
مفقود  منزل  کشی  اسباب  بعلت  است.  شده  صادر  و  ثبت 
المثنی سند مالکیت  لذا تقاضای صدور سند  گردیده است 
پلاک مذکور را نموده است در همین راستا وفق ماده 120 
آئین نامه اصلاحی ق.ثبت مصوب 8/11/1380 مراتب در 
یک نوبت آگهی میگردد تا چنانچه کسی مدعی حقی برای خود 
آگهی  این  انتشار  تاریخ  از  باشد  داشته  اعتراضی  یا  بوده 
ظرف مدت ده روز به این اداره مراجعه و ضمن ارائه اصل 

نماید  تسلیم  را  خود  اعتراض  معامله  سند  یا  مالکیت  سند 
بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر 
 ، معامله  یا سند  مالکیت  اصل سند  ارائه  عدم  یا  و  قانونی 
به  و  صادر  مقررات  طبق  مذکور  پلاک  مالکیت  سند  المثنی 

متقاضی تسلیم خواهد شد.
بابک احمدی – رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک رباط کریم

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

شماره  رای  مفاد  استناد  به  اینکه  به  نظر 
 1401/12/25 مورخ     140160301022003286
هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد 
تکلیف  تعیین  قانون   3 ماده  حسب  بر  کریم  رباط  املاک  و 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی 
داریوش  متقاضی  مالکانه  و تصرفات  عادی  انتقال  تاکید  بر 
محمدی فرزند علی به شماره شناسنامه 10 صادره ازمیانه 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی بمساحت 
56 متر مربع مفروز و مجزی شده از پلاک - فرعی مفروز از 
قطعه 5 تفکیکی از 153 اصلی واقع در حوزه ثبتی شهرستان 
رباط کریم از مالکیت رسمی امیرعلی اصغری محرز گردیده 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
یا اشخاصی نسبت  آگهی می شود در صورتیکه شخص  روز 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا به دادگاه 
صالحه  احاله و اقدامات موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
و عدم  انقضای مدت مذکور  بدیهی است در صورت  گردد. 
خواهد  صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول 
شد و در هر حال صدور سند مالکیت جدید مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 19 /02 /1402

تاریخ انتشار دومین آگهی: 03 / 03 / 1402

بابک احمدی
رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم 
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استان تهران
گزارش

پرداخت ۴۵۲ میلیارد تومان 

تسهیلات ازدواج و فرزندآوری 

طی سال گذشته در اسلامشهر

فرماندار اسلامشهر گفت: ۴۵۲ میلیارد تومان تسهیلات ازدواج 
و فرزندآوری طی سال گذشته در این شهرستان پرداخت شده 

است.
اسلامشهر،  فرمانداری  جمعه  روز  اعلام  از  ایرنا  گزارش  به 
حسین حبیبی در جلسه قرارگاه فرزندآوری و جوانی جمعیت 
جمعیت  جوانی  های  کارگروه  تشکیل  ضرورت  بر  اسلامشهر 
در تمامی ادارات با مسئولیت رئیس هر یک از ادارات تاکید و 
ارزیابی عملکرد مدیران دستگاهها  این پس در  از  اعلام کرد: 
اقدامات آنها در حوزه اجرای قانونی جوانی جمعیت نیز مورد 

توجه خواهد بود.
 ۳۰ تا   ۲۴  ( جمعیتی  جوانی  هفته  بودن  پیش  در  به  وی 
اردیبهشت( و اهمیت اجرای برنامه های موثر فرهنگی در این 
توسط دستگاههای مختلف  اقشار مختلف جامعه  برای  زمینه 
ازدواج  ترویج  امر  در  فرهنگسازی  برای  گفت:  و  کرد  اشاره 
مذهبی،  هیات  جمله  از  ظرفیتها  همه  از  باید  آوری  فرزند  و 
پایگاههای بسیج، مساجد، صاحبان تریبون و رسانه ها کمک 

بگیریم.
تقویت  شناسایی،  ضرورت  بر  همچنین  اسلامشهر  فرماندار 
حوزه  در  فعال  جهادی  و  مردمی  های  گروه  از  حمایت  و 
نگران  اگر  افزود:  و  کرد  تاکید  جمعیت  جوانی  و  فرزندآوری 
این حوزه  در  داریم  وظیفه  اسلامی هستیم همه  ایران  آینده 

پای کار بیاییم.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به پرداخت ۳۶۶ میلیارد 
 ۷۹۰ و  میلیارد   ۸۶ و  نفر   ۲۹۷۶ به  ازدواج  تسهیلات  تومان 
سال  در  نفر   ۲۲۲۱ به  فرزندآوری  تسهیلات  تومان  میلیون 
پرداخت  میزان  گفت:  و  کرد  اشاره  شهرستان  در   ۱۴۰۱
تسهیلات مربوط به ازدواج و فرزند آوری در اسلامشهر نسبت 

به سایر شهرستانها وضعیت به مراتب بهتری داشت.
حبیبی خاطر نشان کرد: با محوریت شورای بانکهای شهرستان 
تلاش های بسیاری صورت گرفت تا موانع پرداخت تسهیلات 
نیز  این روند در سال جاری  در سال گذشته برطرف شد که 

تداوم خواهد داشت.

ساماندهی  به  اشاره  با  تهران  استاندار   
ناحیه و شهرک های صنعتی اعلام کرد: 
از  اشکالاتی در نحوه شکل گیری برخی 
وجود  صنعتی  شهرک های  و  ناحیه ها 
استانداردهای  تابع  آنها  دارد که ساخت 

لازم نبودند.
علیرضا فخاری روز پنجشنبه در حاشیه 
برگزاری شورای اداری شهرستان پردیس 
به خبرنگاران گفت: برخی از شهرکهای 
شده  ساخته  هایی  زمین  روی  صنعتی 
اند که به لحاظ حقوق مالکانه و رعایت 
حق ابتدا باید مورد رسیدگی قرار گیرد و 
تثبیت مالکانه اراضی یاد شد شروع شود.

مالکانه حقوق  تثبیت  از  بعد  افزود:  وی 
مکتسبه ای که در حوزه شهرک صنعتی 
بعدی  مرحله  در  و  تثبیت  گرفته  شکل 
جزو  گذشته  از  که  بنایی  زیر  خدمات 

کسری ها بوده تامین شود.
در حال   : کرد:  مسئول خاطرنشان  این 
حاضر امکان تعطیلی و یا جایگزین کردن 
شهرک ها نیست و به امور آب پیشنهاد 
ارائه تا مردم از  اولیه  دادیم که خدمات 
مراحل  در  و  شوند  برخوردار  امکانات 

بعدی به سمت ساماندهی پیش برویم.
موارد مطرح  به  اشاره  با  تهران  استاندار 
شده در نشست شورای اداری شهرستان 

به  مربوط  مسائل  کرد:  اعلام  پردیس، 
به  مربوط  موارد  زیستی،  و  خدماتی 
همکاری هایی که در حوزه های صنعتی 
برای ساماندهی اتفاق بیفتند، اجرای امور 
زیر بنایی که در بخش اسکان که توسط 
قرار  مورد رسیدگی  باید  شرکت عمران 
گیرد و رفع برخی از کمبودها و کسری 
ها با توجه به ویژگی های شهرستان در 

این نشست مطرح شد.
ادامه داد: رفع مشکل ترددهای  فخاری 
عمومی، نبود امکانات در حوزه حمل و 
نقل، مسائل مربوط به اورژانس، بهداشت 
و در مان، تکمیل کادر درمانی ، تامین 

مکان ثابت برای ادارات فاقد مکان نیز در 
این جلسه مطرح شد.

این مسئول اضافه کرد: در مجموع مسائل 
مربوط به چگونگی اداره شهرستان با همه 
این  در  نظر  مد  و ظرافت های  ویژگیها 
جلسه مورد بحث و بررسی قرار گرفت و 
برای برخی هم مصوباتی داشتیم که مقرر 
شد با محوریت فرماندار موضوعات مورد 

رسیدگی قرار گیرد.
استاندار تهران افزود: مسئولات ادارات و 
سازمانها مکلف به نظارت دقیق، مستمر 
و دوره ای بر حوزه تحت ماموریت خود 
هستند، مدیران سازمان را تحت کنترل 
رضایت  از  سطوحی  به  مردم  تا  بگیرند 
مندی برسند و احساس کنندکه سازمان 

واقعا برای آنها کار انجام می دهد.
موضوعات  از  یکی  اینکه  بیان  با  وی 
به  کمک  ادارت  سطح  در  مهم  بسیار 
نظارت  گفت:  است،  کارشناسی  بخش 
برحوزه کارشناسی و عوامل اجرایی یکی 
از اولویت هایی است که باید در دستور 

کارقرار گیرد.
ارتباط  فخاری اظهار داشت: اولین وجه 
شناسی  کار  حوزه  در  ادارات  با  مردم 
است باید تحول جدید و روشن و شفافی 
در حوزه ارتباط با مردم از طریق حوزه 
برای  که  موانعی  رفع  و  مدیریتی  های 
حل مشکلات مردم مد نظر هست ایجاد 

کنیم.
این مسئول یادآور شد: خدمت صادقانه 
باید از مسئولان شهرستان آغاز شود تا 
بتوانیم رضایت مندی مردم را به دست 

بیاوریم.

استاندار تهران: ساخت برخی از ناحیه های 
صنعتی تابع استاندارهای لازم نبوده است 

گزارش

دادستان تهران: دستگاه قضا برای رفع 
موانع تولید کنار سایر مسئولان است

دادستان عمومی و انقلاب تهران گفت: دستگاه قضا در تحقق رفع 
موانع تولید کنار سایر مسئولان قرار دارد و در صورت بروز مشکل 
و شکایت، در کمترین زمان به پرونده های قضایی رسیدگی می کند.

در  با حضور  پنجشنبه  علی صالحی عصر  ایرنا،  گزارش خبرنگار  به 
شهرک صنعتی خوارزمی شهرستان پاکدشت در نشست با صاحبان 
در  قضایی  داشت: حضور مسئولان  اظهار  کنندگان  تولید  و  صنایع 
بررسی  صنایع،  صاحبان  با  نشست  و  تهران  استان  مختلف  مناطق 
عوامل رفع کننده موانع تولید و بررسی مشکلات تولید کنندگان و 
سرمایه گذاران بخش خصوصی است تا با کمک سایر مسئولان، شاهد 

رونق هر چه بیشتر در حوزه تولید باشیم.
وی افزود: سرمایه گذاران بخش خصوصی و تولید کنندگان با توان 
محدود خود وارد عرصه تولید و ایجاد اشتغال شده اند و اگر حمایت 
دستگاه های دولتی، مسئولان و سیستم بانکی نباشد، چرخه صنعت، 

تولید و اشتغال کامل نمی شود.
با اشاره به مشکلات بیان شده از سول تولید کنندگان در  صالحی 
حوزه تأمین نقدینگی، سرمایه در گردش، مشکلات حوزه آب و برق 
و مسیر دسترسی از مسئولان اجرایی خواست تا نسبت به رفع این 

مشکلات در بستر قانون اقدام کنند.
دادستان عمومی و انقلاب پاکدشت با اشاره به لزوم ارائه تسهیلات 
صنایع  صاحبان  کرد:  خاطرنشان  صنایع  صاحبان  به  قیمت  ارزان 
پاکدشت  شهرستان  در  که  بی نظیری  ظرفیت های  از  استفاده  با 
وجوددارد، اقدامات موثری در حوزه صنعت و کشاورزی انجام داده اند 
کنندگان،  تولید  از  حمایت  و  تسهیلات  ارائه  با  باید  نیز  بانک ها  و 

سرعت حرکت چرخ تولید را افزایش دهند.
وی با تأکید بر لزوم ارتباط هر چه بیشتر مسئولان با تولید کنندگان 
با صاحبان صنایع و تولید  ارتباط موثر و مدام مسئولان  ادامه داد: 
افزایی، مشکلات  تعامل، همدلی و هم  تا  کنندگان موجب می شود 
به درستی احصا شده و با کمک خود تولید کنندگان، موانع تولید 

برطرف شود.
صالحی افزود: امروز بسیاری از واحدهای تولیدی شهرستان پاکدشت 
به جذب کارگر تخصصی نیاز دارند بر این اساس، تلاش می شود تا 
با انعقاد تفاهم نامه با شهرک های صنعتی پاکدشت، از زندانیان با 
جرائم کم اهمیت در واحدهای تولیدی این شهرستان و دیگر مناطق 
استان تهران استفاده شود تا ضمن تأمین نیروی کار، با ایجاد اشتغال 
و درآمد برای این افراد، از تکرار تخلف جلوگیری کرده و این افراد را 

به جامعه باز گردانیم.
مقاومت  ستاد  با  صنایع  صاحبان  ارتباط  لزوم  بر  تأکید  با  وی 
دادگستری استان تهران گفت: شماره تلفن ۳۳۹۵۸۷۸۸ پل ارتباطی 
صاحبان صنایع با دستگاه قضا برای رفع موانع تولید است که تولید 
کنندگان می توانند با این شماره با مسئولان ارتباط مستقیم داشته 

باشند.
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آگهی اخطاریه دفترخانه
آزاد   آدرس:  بهادری    شغل  آقای کاظم  نام خانوادگی مخاطب:  و  نام 

مجهول المکان
آقای کاظم بهادری بدینوسیله به استحضار می رساند همسر شما خانم 
درخواست  هشتم  شعبه  بهارستان  شهرستان  دادگاه  در  مغانلو  زهرا 
طلاق غیابی نموده و رای طلاق به شماره دادنامه 928-1401 در مورخه 
1401/12/06 صادر شده و پس از انقضای مهلت اعتراض قطعی شده 
ولازم الاجرا می باشد.لذا بدینوسیله به جنابعالی برای بار آخر اخطار می 
گردد ظرف مدت7روز از تاریخ نشر آگهی به آدرس ذیل جهت ثبت طلاق 
و اجرای صیغه طلاق حاضر شوید .نسیم شهر خیابان امام خمینی – خیابان 
شهید خان احمدلو پ49 طبقه ششم دفتر ازدواج و طلاق 16 و 4 نسیم 
به  ملی  کارت  و  جمله شناسنامه  از  ثبت طلاق  مدارک لازم جهت  شهر. 
همراه داشته باشید.لازم به ذکر است در صورت عدم حضور شما طلاق 

بصورت غیابی انجام خواهد شد.
مرسل طیبی نیا – سردفتر ازدواج و طلاق 16 و 4 نسیم شهر

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140160301022003308   
مورخ 1401/12/27 هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره 
تکلیف  تعیین  قانون   3 ماده  حسب  بر  کریم  رباط  املاک  و  اسناد  ثبت 
تاکید  بر  مبنی  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 
الوان موسی زاده فرزند علی  مالکانه متقاضی  انتقال عادی و تصرفات 
به شماره شناسنامه 20 صادره از سراب نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین با بنای احداثی بمساحت 211/44 متر مربع مفروز و مجزی شده 
از پلاک 171 فرعی مفروز از قطعه 284 تفکیکی از 155 اصلی واقع 
در حوزه ثبتی شهرستان رباط کریم از مالکیت رسمی کریم اکبری محرز 
گردیده لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
به صدور سند  یا اشخاصی نسبت  آگهی می شود در صورتیکه شخص 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ 
نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه گردد. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در هر حال صدور 

سند مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 20 /02 /1402

تاریخ انتشار دومین آگهی: 04 / 03 / 1402

بابک احمدی
رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم 

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140160301022003290   
مورخ 1401/12/25 هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره 
تکلیف  تعیین  قانون   3 ماده  حسب  بر  کریم  رباط  املاک  و  اسناد  ثبت 
تاکید  بر  مبنی  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 
انتقال عادی و تصرفات مالکانه متقاضی رضا میرزائی فرزند نورعلی به 
شماره شناسنامه 5029216901 صادره از فامنین نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین با بنای احداثی بمساحت 51/82 متر مربع مفروز و مجزی 
شده از پلاک 1047 فرعی مفروز از قطعه - تفکیکی از 115 اصلی واقع 
در حوزه ثبتی شهرستان رباط کریم از مالکیت رسمی حسین علی قدیمی 
محرز گردیده لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شود در صورتیکه شخص یا اشخاصی نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ 
نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه گردد. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در هر حال صدور 

سند مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 20 /02 /1402

تاریخ انتشار دومین آگهی: 04 / 03 / 1402

بابک احمدی
رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم 

آگهی فقدان سند مالکیت
مورخ   1996 شماره   به  وارده  درخواست  طبق  بیات  مجتبی  آقای 

رسمی  اسناد  دفترخانه  مصدق  استشهادیه  تسلیم  با   1402/02/11
شماره 57 رباط کریم با اعلام اینکه خانم اقدس جعفری طبق درخواست 
استشهادیه  تسلیم  با   1401/02/29 مورخه   2685 شماره  به  وارده 
اینکه   اعلام  با  کریم  رباط   47 شماره  رسمی  اسناد  دفترخانه  مصدق 
مساحت  به  مسکونی  آپارتمان  دستگاه  یک  ششدانگ  مالکیت  سند 
127/99 / صدو بیست و هفت متر و نود و نه سانتیمتر واقع در سمت 
جنوبغربی طبقه سوم قطعه 12 تفکیکی به شماره پلاک 12741 فرعی 
واقع درحوزه  از اصلی مرقوم  از 11263 فرعی  مفروز  از 115 اصلی 
ثبتی رباط کریم بانضمام ششدانگ یک باب انباری قطعه 14 به مساحت 
6/79 مترمربع واقع در سمت جنوبی طبقه پشت بام و ششدانگ یک 
واحد پارکینگ قطعه 18 به مساحت 10/50 متر مربع سمت غربی طبقه 
زیرزمین به شماره چاپی 170733 سری ب – 99 ذیل دفتر الکترونیکی 
بنام مجتبی بیات ثبت و صادر و تسلیم   140020301022000441
شده است در ادامه تمامی مورد ثبت برابر سند رهنی شماره 30253 
مورخ 1399/11/01 دفترخانه 57 رباط کریم در رهن بانک مسکن قرار 
گرفته است که بعلت اسباب کشی مفقود گردیده است و طی درخواست 
وارده فوق تقاضای صدور المثنی سند مالکیت پلاک مذکور را نموده است 
و اعلام نموده است لذا مراتب در اجرای ماده 120 آئین نامه اصلاحی 
اشخاصی  یا  چنانچه شخص  تا  گردد  آگهی می  نوبت  در یک  ثبت  قانون 
مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت نزد خود 
می باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را ضمن 
و رسید  مراجعه  اداره  این  به  معامله  یا سند  مالکیت  ارائه اصل سند 
دریافت نماید در غیر اینصورت اداره ثبت وفق مقررات اقدام خواهد 
نمود و اعتراض ایشان فقط در مراجع قضائی قابل رسیدگی خواهد بود.

بابک احمدی -  رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک رباط کریم 

آگهی موضوع کد 914 مجموعه بخش نامه های ثبتی در خصوص عدم 
دسترسی مالک به مجاورین

سند مالکیت ششدانگ یک قطعه زمین که فاقد طول متراژ و مساحت 
است تحت پلاک 462 فرعی از 160 اصلی ذیل ثبت الکترونیکی به شماره 
های 139620301022008289 و 139620301022008291 بنام 
ایمان ایزدی و حمید ایزدی هر یک نسبت به سه دانگ مشاع ثبت ، صادر 
و تسلیم گردیده است سپس تمامی مورد ثبت متن مع الواسطه برابر 
سند قطعی شماره 75422 – 1399/06/26 دفتر اسنادرسمی شماره 
بابائی بیگی و آرام احسانی مهر با ولایت حمید  12 رباط کریم به داود 
احسانی مهرهر یک به نسبت سه دانگ مشاع واگذار گردیده است. در 

ادامه نامبردگان مالکین مشاعی پلاک ثبتی مرقوم تقاضای مساحی و تعیین 
طول متراژ پلاک صدر الاشاره را در راستای اجرای کد914 مجموعه بخش 
نامه های ثبتی تسلیم اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم نموده است. 
در همین راستا تحدید حدود پلاک مرقوم، راس ساعت 10 صبح روز پنج 
شنبه مورخ 1402/03/11 )یازدهم خردادماه سال یکهزار و چهارصد و 
دو شمسی( در محل وقوع پلاک بعمل خواهد آمد . لذا بدینوسیله به کلیه 
مالکین مجاور پلاک 462 فرعی از 160 اصلی ) ملکی داود بابائی بیگی و 
آرام احسانی مهر با ولایت حمید احسانی مهر( اعلام میگرد چنانچه مدعی 
حق/حقوقی برای خویش در پلاک مرقوم میباشند و یا نسبت به حدود 
تصرفی اعلامی از سوی متقاضی اعتراضی دارند در روز و ساعت مقرر در 
محل وقوع پلاک حاضر و مراتب اعتراض را به نماینده اداره ثبت اسناد و 
املاک رباط کریم اعلام و سپس اعتراض کتبی خویش را ظرف همان روز 
تسلیم اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم نمایند. بدیهی است پس از 
انجان عملیات هیچ گونه اعتراضی از سوی مجاورین پذیرفته نخواهد شد 

و این اداره وفق مقررات نسبت به ادامه عملیات اقدام خواهد نمود.
بابک احمدی - رییس اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم 

آگهی فقدان سند مالکیت )موضوع ماده ی 120 آ.ق.ثبت( 
مورخ   355 وارده  شماره  به  درخواست  طبق  )وکیل(  سعادت  محسن 
1402/01/16 اعلام داشته نظر به اینکه پلاک ثبتی 46 فرعی از 156 
اصلی )که عبارتست از سند مالکیت 180 سهم مشاع از 30000 هزار 
سهم از اعیان ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت سی هزار متر مربع 
قطعه 46 تفکیکی پلاک 46 فرعی از 156 اصلی مفروز از - فرعی از 
اصلی با سریال چاپی 711936 سری - سال - به نام شهناز کوراسونلو 
ذیل ثبت 97816 صفحه281 دفتر 343  ثبت و صادر شده است. مفقود 
گردیده لذا تقاضای صدور سند المثنی سند مالکیت پلاک مذکور را نموده 
است در همین راستا وفق ماده 120 آئین نامه اصلاحی ق.ثبت مصوب 
8/11/1380 مراتب در یک نوبت آگهی میگردد تا چنانچه کسی مدعی 
حقی برای خود بوده یا اعتراضی داشته باشد از تاریخ انتشار این آگهی 
ظرف مدت ده روز به این اداره مراجعه و ضمن ارائه اصل سند مالکیت 
یا سند معامله اعتراض خود را تسلیم نماید بدیهی است در صورت عدم 
وصول اعتراض در مهلت مقرر قانونی و یا عدم ارائه اصل سند مالکیت 
یا سند معامله ، المثنی سند مالکیت پلاک مذکور طبق مقررات صادر و به 

متقاضی تسلیم خواهد شد.
بابک احمدی – رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک رباط کریم

نفر  هزار   ۷۰۰ حدود  با  اسلامشهر   
و  پایتخت  غرب  جنوب  در  جمعیت 
سعیدی  الله  آیت  بزرگراه  امتداد  در 
در  شهرستان  این  است؛  گرفته  قرار 
حوزه های مختلف به ویژه در صنعت 
دارد  فراوانی  های  ظرفیت  ورزش  و 
جمعیت،  افزایش  روند  به  توجه  با  و 
لکه های  و وجود  پایتخت  به  نزدیکی 
که  نیست  گزاف  صنعتی  متراکم 
جمع  به  زودی  به  اسلامشهر  بگوییم 

کلانشهرهای ایران اضافه می شود.
مترو  ایستگاه  افتتاح  با  دیگر  سوی  از 
و  رفت  نزدیک،  آینده  در  نماز  میدان 
آمد به این شهر تسهیل شده و با توجه 
برای  فکری  باید  جمعیت  فزونی  به 

اشتغال و البته حل مشکلات حوزه های 
مختلف از کشاورزی تا صنعت کرد؛ در 
دوره  طرحی  پیش  سال  از  راستا  این 
ای با عنوان چهارشنبه ها با تولید در 
اسلامشهر کلید خورد به منظور بازدید 
های  حوزه  مشکلات  رفع  و  میدانی 

مختلف، از صنعت گرفته تا کشاورزی.
اسلامشهر  فرماندار  حبیبی  حسین 
اشتغال  اینکه  بر  تاکید  با  باره  این  در 
مهم  های  دغدغه  از  یکی  فرزندان 
به  است،  شهرستان  در  ها  خانواده 
درخواست  گوید:  می  ایرنا  خبرنگار 
پرتکرارترین  و  بیشترین  از  یکی  کار 
ما  مردمی  های  ملاقات  در  مطالبات 
بوده و با رشد تولید و راه افتادن چرخ 

صنعت و کشاورزی باید به رفع بیکاری 
کمک کرد.

هزار   ۱۱ از  بیش  دهد:  می  ادامه  او 
گذشته  سال  در  جدید  شغلی  فرصت 
بر  گواه  به  اسلامشهر  شهرستان  در 
اساس آمار سامانه اشتغال ایجاد شد که 
باید بیش از پیش و با کار جهادی این 

موضوع را تقویت کنیم.
حبیبی در مورد طرح چهارشنبه ها با 
تولید نیز توضیح می دهد: هدف اصلی 
بازدید دوره ای و  از اجرای این طرح، 
مستمر از بیش از ۶۰ شرکت و مجموعه 
تولیدی، صنعتی و کشاورزی برای رفع 
مشکلاتشان بود که انجام شد و امسال 

هم تداوم می یابد.

فرماندار اسلامشهر این را هم گفت که 
چهارشنبه ها با تولید با رفع مشکلات 
واحدهای تولیدی، صنعتی و کشاورزی 
به رشد تولید و افزایش امکان اشتغال 
حق  به  ای  مطالبه  که  جوانان  برای 

است، جامه عمل می پوشاند.
شعار  تحقق  جهت  اینکه  بیان  با  او 
امسال)مهار تورم و رشد تولید( بویژه در 
بخش رشد و افزایش تولید باید از همه 
ظرفیت های شهرستان کمک بگیریم، 
ادامه می دهد: کارگروه ویژه رشد تولید 
کنار  در  شده  ایجاد  فرمانداری  در  که 
های  فرصت  ایجاد  به  اشتغال  شورای 
نیز کمک  در شهرستان  شغلی جدید 

خواهد کرد.

ایجاد ۱۱هزار فرصت شغلی در اسلامشهر طی سال گذشته
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پیامی، سالروز  رباط کریم در  فرماندار 
جهانی صلیب سرخ و هفته هلال احمر 
را به جمعیت فداکار و تلاشگر این نهاد 

تبریک گفت.
روابط  از  نقل  به  روز  اتفاق  گزارش  به 
متن  کریم،  رباط  فرمانداری  عمومی 

پیام امید احمدی بدین شرح است:
به نام خدا

و  ایثار  با  احمر  هلال  جمعیت  نام 
شریف  های  انسان  مسئولیت  احساس 
همچون  که  خورده  گره  اراده  ای  با  و 
بحرانی  و  ترین  سخت  در  فرشتگان 
هموطنان  کنار  در  لحظات،  ترین 
یاری  به  و  بوده  خود  همنوعان  و 

نیازمندان و امدادطلبان می شتابند.
هفته هلال احمر نیز فرصت ارزشمندی 

برای پاسداشت خدمات انسان دوستانه 
و داوطلبانه دلیرانی است که همه توان 
خطری،  هرگونه  از  بی  واهمه  را  خود 
در صف مقدم مقابله با این حوادث به 

جامعه پیشتاز بودند.
هفته  آغاز  و  سرخ  صلیب  جهانی  روز 
مدیران،  به  صمیمانه  را  احمر  هلال 
و  خیرین  داران،  دوست  کارکنان، 
احمر  هلال  جمعیت  داوطلب  فعالین 
زحمت  دیگر  و  کریم  رباط  شهرستان 
نموده  تبریک عرض  این عرصه  کشان 
پیشبرد  در  همواره  کنم  می  آرزو  و 
سربلند  بشردوستانه  و  متعالی  اهداف 

و موفق باشید
امید احمدی

فرماندار شهرستان رباط کریم

پیام فرماندار رباط کریم به مناسبت روز 
جهانی صلیب سرخ و هفته هلال احمر

در  کریم  رباط  شهرستان  فرماندار 
شیده  تعاونی  مشکلات  بررسی  جلسه 
مردم  عامه  حقوق  از  دفاع  راستای  در 
که عضو این تعاونی هستند برگزار شد 
مردم  حقوق  و  دولت  اعتبار  به  گفت: 

نباید خدشه وارد شود.
یکی از معضلات اساسی در شهرستان 
جامانده  به  گذشته  از  که   رباط  کریم 
تعهدات  که  بوده  ها  تعاونی  مشکلات 
خود را در قبال مردم در حوزه مسکن 
همین  به  و  نداده  انجام  درستی  به 
نماینده  حضور  با  جلسه ای  منظور 
نمایندگان   ، پرند  ،شهردار  دادستان 
تعاونی شیده  اعضای  و  عمران  شرکت 

برگزار شد.
اظهار  جلسه  این  در  احمدی  امید 
داشت:دولت اقدامات خود را در مسائلی 
که وظیفه است به درستی انجام داده 
است و در بعضی جاها دخالت مستقیم 

ندارد و به عنوان ناظر عمل می کند.
با  را  مسکن  تأمین  دولت  افزود:  وی 
پیگیری  بی وقفه  و  مضاعف  تلاش 

به  گذشته  در  تعاونیهایی  اگر  می کند، 
تعهدات خود در قبال مسکن مهر عمل 
نکرده اند باید در این خصوص پاسخگو 

باشند.
احمدی بیان داشت: مفاد قراردادی که 
وظیفه  است،  عمران  شرکت  عهده  به 
قانونی وظایف خود  برابر مقررات  دارد 
را انجام دهد ونباید در این بین مردم  

متضرر شوند.
ادامه  در  کریم  رباط   فرماندار 
وتامین  جدولگذاری   ، گفت:آسفالت 
سرانه ها در مناطق شهری باید توسط 
نهاد یا ارگانی که  جزء وظایفشان بوده 

به درستی انجام دهند.
در  نشست   این  در  است  گفتنی 
که   شیده  تعاونی  مشکلات  خصوص 
مورد  است  تعاونی  چند  از  متشکل 
گیری  وتصمیم  قرارگرفت  بررسی 
نهایی طی جلسه ای در چند روز آینده 
شرکت  عامل  مدیر  فرماندار،  با حضور 
عمران وشهردار پرند برگزار خواهد شد.

فرماندار رباط کریم: به  اعتبار دولت و 

حقوق مردم نباید خدشه وارد شود
خبر

تشخیص  مجمع  عضو   
برخی  گفت:  نظام  مصلحت 
برجام  بر  زمانی  یک  افراد 
تاکید کردند و در این مسیر 
نگرفتند؛  نتیجه  ولی  رفتند 
حالا اگر کسانی آمدند همان 
این  را تجویز کردند  راه حل 
یعنی یک تجربه تلخ را دوباره 

تکرار کردند.
سیاست  خبرنگار  گزارش  به 
جلیلی  سعید  ایرنا،  خارجی 
مراسم  در  چهارشنبه  روز 
مطلبی  شهید  از  تجلیل 
هسته ای«  روشنگر  »روحانی 
گفت:  تهران،  دانشگاه  در 
چیزی که به عنوان رسانه زرد 
از آن یاد می شود یعنی غلبه 
چیزهایی  و  متن  بر  حاشیه 
ندارد  استدلالی  مبنایی  که 
است. از زمانی که این موارد 
پیدا  گسترش  ای  جامعه  در 
باشد  داشته  مشتری  و  کند 
آن زمان خواهید دید که چه 
آن  داشت.   خواهد  عوارضی 
که  دارید  انتظار  شما  زمان 
در چنین فضایی مسائل یک 

جامعه فهمیده و حل شود؟
انقلاب  معظم  رهبر  نماینده 
ملی  امنیت  عالی  شورای  در 
امروز  ضرورت های  از  یکی 
جامعه را الگو قراردادن شهید 
افزود:  و  کرد  عنوان  مطلبی 
مطلبی  آقای  عزیزمان  برادر 

او  کار  داشت.  را  دیدگاه  این 
جدا از ارزشی که داشت یک 

الگو و نمونه بود.
به  اگر  او  داد:  ادامه  جلیلی 
یک  با  نه  داشت  نقد  چیزی 
با صدها صفحه  بلکه  توییت 
استدلال آن را نقد می کرد و 

روشنگری فاضلانه داشت.
تشخیص  مجمع  عضو 
مصلحت نظام گفت: این نیاز 
جامعه است و بسیار اهمیت 
دارد. دوستانی که این نگاه را 
می پذیرند نباید در روشنگری 

دچار خطای زرد شوند.
ادامه داد: در سالگرد  جلیلی 
برجام  از  آمریکا  خروج 
این  که  گفتند  هستیم، 
موضوع حل می شود اما یکی 

در آمریکا آمد و همه چیز را 
برهم زد و کسانی هم دوباره 
آن را تجویز کردند، این یعنی 
تکرار  دوباره  را  تلخ  تجربه 

کردند.
الاسلام  حجت  ادامه  در 
و  نویسنده  ایزدی  حسین 
پژوهشگر گفت: پس از توافق 
فعالان  و  روزنامه ها  برای  ژنو 
رسانه ای با محدودیت مواجه 
شدند و در این فضا یعنی دو 
یک  ژنو  توافق  از  پس  هفته 
جوان به میدان آمد و کتاب او 
با عنوان »نقد و بررسی متن 
 ،۹۲ سال  در  ژنو«  توافقنامه 
کمتر از ۳ ماه ۲۳ هزار نسخه 
در کشور فروش رفت و فایل 
کتاب فقط در یک خبرگزاری 

۱۰ هزار بار دانلود شد.
یک  فعالیت های  افزود:  وی 
جوان با اخلاص به نام شهید 
مطلبی فضای سیاسی کشور 
شکل  که  بستی  بن  از  را 

گرفته بود خارج کرد.
روحانی  از  تجلیل  مراسم 
»شهید  هسته ای  روشنگر 
با  امروز  مطلبی«  مهدی 
عضو  جلیلی  سعید  حضور 
مصلحت  تشخیص  مجمع 
شهبازی  محمدصادق  نظام، 
اجتماعی،  فعال  و  پژوهشگر 
و  نویسنده  ایزدی  حسین 
آبنیکی  حسین  و  پژوهشگر 
همکار شهید احمدی روشن 
در دانشگاه تهران برگزار شد.

سعید جلیلی: تجویز »برجام« به عنوان راه حل، 
تکرار یک تجربه تلخ است

خبر خبر

معاون امور مجلس رئیس جمهور:

وزارت بازرگانی پدیده نوظهوری برای کشور نیست

نوشتار

درباره  رئیس جمهور  مجلس  امور  معاون   
گفت:  بازرگانی،  وزارت  استقرار  زمان 
وزارت بازرگانی پدیده نوظهوری که نیست 
که استقرار آن زمان بر باشد این وزارتخانه 
بیش از ۳۰ سال در کشورمان وجود داشته 
و اهداف و ماموریت های آن کاملا مشخص 
فعالیت  تصویب،  از  بعد  بلافاصله  و  است 

وزارتخانه شروع می شود.
به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، سید محمد 
گفت وگویی  در  چهارشنبه  روز  حسینی 
گفت:  بازرگانی  وزارت  تشکیل  از  دفاع  در 
دولت سیزدهم بعد از گذشت مدتی به این 
جمع بندی رسید که برای کنترل قیمت ها، 
بازار، قیمت گذاری و مهار گرانی ها  تنظیم 
مستقلی  و  منسجم  مجموعه  یک  به  نیاز 
راستا رئیس وقت  دارد و در همین  وجود 
کمیسیون اجتماعی مجلس هم مطرح کرد 
که طرحی در کمیسیون وجود دارد که تمام 
اگر دولت موافقت  و  مراحل آن طی شده 
که  ایراداتی  که  دارد  وجود  آمادگی  کند 
بر آن گرفته شده برطرف  شورای نگهبان 

شود.
معاون پارلمانی رئیس جمهور اضافه کرد: 
این موضوع در جلسه دولت مطرح شد و 
و  بحث  از  پس  و  داشت  موافق  و  مخالف 
تبادل نظر در جلسه دوم هیات دولت روی 
آن توافق شد ولی این طرح به هر دلیلی 
به صحن مجلس نیامد بعدها عده ای بحث 
سازمان بازرگانی را مطرح کردند اما این بار 
هم فوریت لایحه دولت در این زمینه رای 
نیاورد تا اینکه در نهایت رئیس مجلس در 
نامه ای پیشنهاد داد که دولت لایحه وزارت 
بلافاصله  که  بدهد  مجلس  به  را  بازرگانی 
دولت با آن موافقت کرد و در مجلس هم 
بیش از دو سوم نمایندگان به دو فوریت آن 

رای دادند.
و  دوشنبه  روز  کرد:  خاطرنشان  حسینی 
کلیات  اجتماعی  کمیسیون  در  سه شنبه 
لایحه مورد بررسی قرار گرفت و کارگروهی 
زیر نظر کمیسیون پیشنهاد داد که یکسری 
جمله شرکت  از  جدید  مراکز  و  شرکت ها 
بین المللی، صندوق ضمانت  نمایشگاه های 
پژوهش های  و  مطالعات  صادرات، موسسه 
آن  به  تجارت  توسعه  سازمان  بازرگانی، 
ملحق شود که دولت هم با این موارد موافق 
است البته بانک توسعه صادرات و گمرک 
را هم اضافه کردند که دولت معتقد است 
باید کارشناسی عمیق تر و دقیق تری روی 

آن انجام شود.
مخالف  نماینده  سخنان  به  اشاره  با  وی 
خصوص  در  بازرگانی  وزارت  تشکیل 
روش  باید  و  ندارد  مشکل  ساختار  اینکه 

باید  اینکه  شد:  یادآور  کند،  تغییر  نظارت 
روش ها به روز باشد کاملا صحیح است و 
این دولت هم بر ایجاد دولت الکترونیک و 
هوشمند تاکید دارد ولی به هر حال وزیر 
صمت بخش زیادی از وقت خود را به بحث 
تنظیم بازار اختصاص می دهد و بدیهی است 
و  معدن  و  شرایطی صنعت  در چنین  که 
تولید آسیب می بیند. چه الزامی وجود دارد 
که حتما باید همه این مجموعه اقدامات و 

ماموریت ها بر عهده یک وزیر باشد.
در  گفت:  جمهور  رئیس  پارلمانی  معاون 
با هدف چابک  توسعه  پنجم  برنامه  قانون 
سازی بر کاهش تعداد وزارتخانه ها به ۱۷ 
وزارتخانه تاکید شده بود اما در عمل ادغام 
واقعی انجام نشد و صرفا مجموعه ها در کنار 
و  انسانی  نیروی  تعداد  و  گرفتند  قرار  هم 

حتی هزینه ها کاهش پیدا نکرد.
سال  از  صمت  وزارت  کرد:  بیان  حسینی 
داشت  و سرپرست  وزیر  الان هفت  تا   ۹۶
و وزیر جهاد  در همین دولت وزیر صمت 
کشاورزی عمدتا بخاطر قیمت ها و کنترل 
این  در  اینکه  ضمن  شدند  استیضاح  بازار 
مدت اصناف و اتحادیه ها گلایه داشتند که 
مثلًا وزیر صمت وقت کافی برای رسیدگی 
به امور آنها قرار نمی دهد و بخش صنایع هم 
گله مند بودند که وزیر صمت از مجموعه آنها 
بازدید نمی کند. براساس گفته آل اسحاق 
که سابقا وزیر بازرگانی بود حدود ۴ میلیون 
واحد صنفی و ۲۰۰ اتحادیه در کشور وجود 
دارد که می خواهند به وزیر دسترسی داشته 
باشند اما عملا وزیر صمت بخاطر گستردگی 
ماموریت های سازمانی، فرصت رسیدگی به 

همه این موارد را ندارد.
وی افزود: تولید و توزیع، تنظیم بازار و تامین 

وزیری که  و  مقوله تخصصی هستند  کالا 
انتخاب می شود باید در این زمینه ها اشراف 
داشته باشد اما الان وزیر بین دو مسئولیت 
نسبتا جدا از هم قرار گرفته است و چاره ای 
در  و  کند  فعالیت  دو  این  بین  که  ندارد 
مجموعه دولت هم وقت دو وزیر، معاون اول 
و رئیس جمهور گرفته می شود و پاسخگو و 

متولی مشخصی هم وجود ندارد.
حسینی در پاسخ به اینکه آیا معاون و قائم 
مقام وزیر نمی تواند ماموریت های مربوط به 
بازرگانی را انجام دهد اظهار کرد: معاون وزیر 
از تاثیرگذاری چندانی برخوردار نیست و در 
تفاوت  هم  خارجی  دیدارهای  و  تعاملات 
زیادی بین وزیر و معاون وجود دارد و تجربه 
هم نشان داه که در چنین شرایط اهداف 
به  ولی  نمی شود  تامین  بخوبی  سازمانی 
هرحال از سال ۹۰ و در ۱۲ سال گذشته با 
اینکه ۶ بار هم ساختار عوض شده این روند 
موفق نبوده و وضعیت مطلوبی حاکم نیست 

و نیازهای مردم بخوبی برآورده نمی شود.
صمت  وزیر  گفت:  جمهور  رئیس  معاون 
می تواند  وزارتخانه  تفکیک  صورت  در 
روی بخش صنعت و معادن که کشورمان 
است،  برخوردار  آن  در  زیادی  ظرفیت  از 
متمرکز شود. بر اساس آمار ۷ درصد ذخایر 
معادن دنیا در ایران است و هنوز از خیلی 
از این معادن بهره برداری نشده است زیرا 
واقعا وزیر صمت فرصت نمی کند به این امور 
بپردازد یا وزیر جهاد کشاورزی بجای تنظیم 
بازار مرغ و تخم مرغ می تواند روی توسعه 

زراعت و کشاورزی متمرکز شود.
که  طاهری  سخنان  به  پاسخ  در  حسینی 
قانون  خلاف  را  بازرگانی  وزارت  تشکیل 
برنامه عنوان کرد،  افزود: اگر چه در قانون 

برنامه عنوان شده بود که تعداد وزارتخانه ها 
خود  اما  یابد  تقلیل  وزارتخانه   ۱۷ به 
سازمان  زمان  درهمان  مجلس  نمایندگان 
را  ورزش  و  گردشگری  و  فرهنگی  میراث 
در  آنچه  لذا  کردند  تبدیل  وزارتخانه  به 
قانون آمده قابل تغییر و اصلاح است و از 
اول انقلاب نیز موارد متعددی برای ادغام و 
انفکاک وجود داشته است لذا نمی توان این 
اقدام را خلاف قانین و مقررات توصیف کرد.

مجلس  امور  در  جمهور  رئیس  معاون 
خاطرنشان کرد: این طور نیست که کسی 
می تواند  و  است  خودمختار  شد  وزیر  که 
هرگونه تصمیمی اتخاذ کند. سیاست های و 
راهبردهای کلی در دولت، شورای اقتصاد و 
ستاد تنظیم بازار گرفته می شود و وزیر آن 

را به روش های مختلف به اجرا در می آورد.
حسینی بیان کرد: شرایط کشور ما با خیلی 
از کشورها متفاوت است و مدام با تهدید و 
تحریم مواجه هستیم و با توجه به اینکه در 
جنگ تمام عیار اقتصادی هستیم و در آن 
تورم و کنترل بازار از اهمیت بالایی برخوردار 
است لذا باید این حوزه تقویت شود. بعضی 
از دوستان می گویند که حین عملیات نباید 
ساختارها را تغییر داد در حالیکه اتفاقا در 
زمان جنگ هم تغییر و جابجایی با هدف 

موفقیت در عملیات ها انجام می گرفت.
بازرگانی  وزارت  استقرار  زمان  درباره  وی 
نوظهوری  پدیده  بازرگانی  وزارت  گفت: 
که نیست که استقرار آن زمانبر باشد این 
کشورمان  در  سال   ۳۰ از  بیش  وزارتخانه 
اهداف  و  داشته  وجود  قبلا  داست  وجود 
و  است  مشخص  کاملا  آن  ها  ماموریت  و 
بلافاصله بعد از تصویب، فعالیت وزارتخانه 

شروع می شود.

اجلاس چهارجانبه مسکو؛ نقطه عطفی در گذار 
از گفت وگوهای امنیتی و نظامی به سیاسی

نوشتار

نقطه عطفی   اجلاس چهارجانبه مسکو، 
در گذار از گفت وگوهای امنیتی و نظامی 
آنکارا  روابط  ترمیم  و  سیاسی  مرحله  به 
و دمشق است، هدف مهمی که تهران و 
می  کمک  امر  این  تحقق  به  هم  مسکو 

کنند.
به گزارش خبرنگار اعزامی ایرنا به روسیه، 
وزرای  چهارجانبه  نشست  میزبان  مسکو 
ترکیه  و  روسیه  سوریه،  ایران،  خارجه 
که  نشستی  بود؛  سوریه  مسئله  درباره 
نقطه عطفی برای گذار گفت وگوهای این 
چهار کشور از مرحله امنیتی و نظامی به 

مرحله سیاسی است.
این نشست در اصل بر بستر روند موسوم 
تقریبا  که  است  گرفته  شکل  آستانه  به 
موفق ترین و پایدارترین روند مربوط به 
بروز  زمان  از  و فصل مسائل سوریه  حل 
سال  از  کشور  این  علیه  جنگ  و  بحران 
۲۰۱۱ بوده است. این روند که با حضور 
سه کشور ایران، روسیه و ترکیه آغاز بکار 
ادامه سوریه هم  کرد مبنایی شد که در 

به آن اضافه شود.
فرمت  گیری  شکل  سرآغاز  و  مبنا 

چهارجانبه
سیر  از  پس  واقع  در  چهارجانبه  فرمت 
شکل  مختلفی  روندهای  و  تحولات 
در  ها  ناآرامی  شروع  با  است.  گرفته 
زمانی  ترکیه که  سوریه در سال ۲۰۱۱، 
ویژه  به  دمشق  با  نزدیکی  نسبتا  روابط 
سمت  به  داشت  اقتصادی  حوزه  در 
آنکارا  کرد.  حرکت  معارضان  از  حمایت 
از این مجرا دو هدف عمده را دنبال می 
تعیین  نقش  خود  برای  اینکه،  اول  کرد. 
و  تعریف  سوریه  آینده  در  را  ای  کننده 
تعبیه کند. دوم اینکه، مشکل امنیتی را 
برخی گروه های  از سمت  که می گوید 
کردی مانند پ ک ک مواجه است را نیز 
مدیریت یا تا حد ممکن حل کند. برای 
این منظور، ترکیه در چند مرحله راه حل 
های مختلفی را مطرح یا دنبال کرد که 
یا جنس سیاسی نداشت یا تمامیت ارضی 

سوریه را زیر سوال می برد.
منطقه  ایجاد  بحث  مقطعی  در  ترکیه 
و  مطرح  را   )Buffer Zone( حائل 
پیگیری کرد. در مقاطعی هم بحث تهدید 
و اقدام نظامی را پیش کشید و برای مدت 
داموکلوس  شمشیر  مانند  را  آن  زمانی 
گزینه  اما  داشت.  نگه  سوریه  سر  بالای 

با  ترکیه  های  حل  راه  سایر  یا  نظامی 
و  شد  مواجه  شرقی  کشورهای  مخالفت 

از سمت غرب نیز با اقبالی مواجه نشد.
موضع  که  باشد  مطرح  سوال  این  شاید 
کشورهایی مانند ایران در این زمینه چه 
بود. ایران به شدت با گزینه و تهدیدهای 
نظامی ترکیه و حضور آن در خاک سوریه 
جای  به  که  بود  معتقد  و  بود  مخالف 
گفتگوهای  و  حل  راه  سمت  به  باید  آن 
در  ایران  صراحت  کرد.  حرکت  سیاسی 
با سایر کشورها،  مقایسه  در  این موضع، 
محسوس تر بود. هر چند که طرف های 
دیگر نظیر روسیه نیز از این دیدگاه تهران 

حمایت می کردند.
چراغ سبزی  و  که حمایت  زمانی  ترکیه 
سوریه  در  خود  نظامی  عملیات  برای 
گفتگوهای  به  ناچار  به  نکرد،  دریافت 
امنیتی روی آورد و به مسیر پیشنهادی 
با  خود  مسائل  فصل  و  حل  برای  ایران 
آنکارا شاید  نزدیک شد. هر چند  سوریه 
گفتگوهای  در  تهران  حضور  ابتدا  در 
نمی  خود  نفع  به  را  سوریه  با  امنیتی 
دانست و تصور می کرد که با وجود تهران 
کفه گفتگوها به نفع سوریه سنگینی کند. 
و  روسیه  سوریه،  اصرار  با  نهایت،  در  اما 
فرمتی  آستانه،  روند  تجربه  به  رجوع  با 
چهارجانبه با حضور ایران، سوریه، روسیه 
و ترکیه برای ترمیم روابط آنکارا و دمشق 

شکل گرفت.
شروع  امنیتی  حوزه  در  ابتدا  فرمت  این 
نیز  نظامی  حوزه  در  سپس  و  کرد  بکار 

ورود کرد. علاوه بر نشست های امنیتی، 
دیدار  هم  با  دور  سه  نیز  دفاع  وزرای 
کردند که جدیدترین آن چندی پیش در 
مسکو بود. یک دور هم در سطح معاونان 
تا  برگزار شد  وزرای خارجه چهار کشور 
در  نشست  برگزاری  زمینه  و  کار  دستور 
اما  کند.  فراهم  و  بررسی  را  وزرا  سطح 
تقریبا می توان گفت که نشست امروز چه 
به لحاظ سطح و چه تغییر فاز از امنیتی 
و نظامی به حوزه سیاسی، تحول و نقطه 

عطف قابل توجهی است.
چهارجانبه  نشست  از  انتظارات  میزان 

وزرای خارجه در مسکو
هر چند که دیدار امروز، با وجود پیشرفت 
جدید  روندی  شروع  قبلی،  ادوار  در  ها 
نشست  و  اقدامات  با  تواند  می  که  است 
این  از  ثمر دهد.  آینده  تکمیلی در  های 
جهت انتظار اعلام یک توافق زودهنگام از 
نشست امروز واقع بینانه و منطقی نیست. 
البته اینکه این روند مانع گزینه و عملیات 
نظامی ترکیه شده و گفتگوها را بر روند 
حل اختلافات حاکم کرده، تا به اینجای 
های  طرف  برای  موفقیت  بزرگترین  کار 
به  است.  ایران،  ویژه  به  گفتگو،  طرفدار 
نشست  برگزاری  مفهوم  دیگر،  عبارتی 
امروز وزرای خارجه ایران، سوریه، روسیه 
و ترکیه آن است که حل و فصل سیاسی 
اینکه  و  است  نظامی  حل  راه  بر  اولی 
حل  راه  جایگزین  سیاسی  گفتگوهای 

نظامی در این مرحله شده است.
در مرحله بعد، تسهیل بازگشت آوارگان 

سوری به خانه هایشان، برقراری امنیت و 
آرامش در مناطق مرزی سوریه و ترکیه 
خاک  کل  بر  سوریه  دولت  حاکمیت  و 
تواند،  می  کشور  این  ارضی  تمامیت  و 

رهاورد قابل توجه برای منطقه باشد.
طبیعتا هنوز صحبت در خصوص برگزاری 
زود  کمی  سران  سطح  در  اجلاس  این 
است، اما به طور منطقی برگزاری نشست 
در چنین سطحی می تواند، تحول جدید 

دیگر در آینده این روند باشد.
زمان بندی اجلاس

در  خارجه  وزرای  چهارجانبه  نشست 
برگزار شد که کشورهای عربی  شرایطی 
رسما با بازگشت سوریه به اتحادیه عرب 
موافقت کرده و روند عادی سازی اعراب 
و جدی  روز گسترده تر  به  روز  با دمشق 
تر شده است. بالطبع، این روند می تواند 
دیگر  کشورهای  رویکرد  بر  کیفی  تاثیر 
و  داشته  سوریه  قبال  در  ترکیه  نظیر 

ترمیم روابط آنها را تسهیل کند.
چند  طی  نیز  ترکیه  دیگر،  سوی  در 
انتخابات  برگزاری  شاهد  آینده  روز 
رقابت  که  بود  خواهد  جمهوری  ریاست 
و  فعلی  جمهور  رئیس  بین  را  تنگاتنگی 
رقبای جدی او رقم زده است. طبیعتا هر 
گونه دستاوردی در این زمینه می تواند 
برای آنکارا مهم باشد. هر چند که ترجیح 
در  چهارجانبه  نشست  برگزاری  ترکیه 
سطح سران قبل از برگزاری انتخابات در 

این کشور بود.
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